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Darłowo, dnia 6 lutego 2014 roku 

BR.0002.2.2014 
 
 

Protokół Nr XLIV/2014 
z XLIV Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 6 lutego 2014 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
  
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1518. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 11 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Pani Jolanta Janicka – Radna Rady Gminy Darłowo była nieobecna, usprawiedliwiona. 
Pan Kazimierz Kołtun – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony. 
Pani Piotr Skoczek – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony. 
Pan Józef Szymacha – Radny Rady Gminy Darłowo spóźnił się. 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XLIV sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 6 lutego 2014 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Rady Powiatu w Sławnie, Koordynator Samorządowy; 
Pan Artur Madeła – Radca Prawny; 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;                                                                                        
Pan Stanisław Benkowski – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej                  
w Dąbkach; 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./   .                             
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych, głosując: 
10 głosów za, 
1 głos przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Ad. 1.3. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

 
Porządek obrad XLIV sesji: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 12 grudnia 2013 roku z XLI sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
1.5. Przyjęcie protokołu z dnia 30 grudnia 2013 roku z XLII sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
1.6. Przyjęcie protokołu z dnia 20 stycznia 2014 roku z XLIII sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                          
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XLI sesji Rady Gminy Darłowo oraz                
w okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.    
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg dotyczących działalności 
Wójta Gminy Darłowo. Druk Nr 1/2014XLIV 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok. Druk Nr 2/2014XLIV 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na 2014 rok. Druk Nr 3/2014XLIV 
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12.  Zakończenie sesji. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że otrzymał 
wniosek Wójta Gminy Darłowo o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów 
uchwał: 

• w sprawie przyjęcia wieloletniego Programu osłonowego „Pomoc Gminy Darłowo                   
w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”; Druk Nr 4/2014 XLIV 

• w sprawie zmian w budżecie  Gminy Darłowo na 2014 rok; Druk Nr 5/2014 XLIV 
• w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-

2020; Druk Nr 6/2014 XLIV 
• w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach;  

Druk Nr 7/2014 XLIV 
/Wniosek Wójta Gminy Darłowo o wprowadzenie projektów uchwał wraz z załącznikami stanowi załącznik                
Nr 4 do niniejszego protokołu./    

Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy 
są jeszcze wnioski do porządku obrad? 



Strona 3 z 64 
 

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że dowiedział 
się, że nastąpiły pewne zmiany. Pan Radny powiedział, że w tygodniu, a dokładnie we wtorek 
radni spotkali się na Komisji Budżetowej w składzie czteroosobowym, gdzie gośćmi byli 
Zastępca Wójta i Wójt. Mówca powiedział, że wszystkie projekty uchwał były dokładnie 
przeanalizowane i od razu do pierwszego projektu uchwały jakim jest projekt uchwały                    
w sprawie rozpatrzenia skarg dotyczących działalności Wójta Gminy Darłowo zadecydowali 
razem wszyscy łącznie z Panem Wójtem, że w treści gdzie jest skarga zasadna/bezzasadna, 
stwierdzili, że nie może być tak, że skarga jest zasadna/bezzasadna tylko musi być wybrana 
jedna forma, wiec zdecydowali, że będzie zgłoszona autopoprawka, że skarga jest zasadna. 
Pan Przemysław Pociecha powiedział, że jako Komisja informuje, że taka autopoprawka 
została zgłoszona i przegłosowana, gdzie wszyscy obecni zgodzili się na taką autopoprawkę              
i było to zaprotokołowane. Pan Przemysław Pociecha powiedział, że po autopoprawce została 
ta uchwała w takiej formie jak zaproponowano przegłosowana, przy tym było czterech 
radnych a wynik głosowania był taki, że dwóch radnych było za i dwóch przeciw, więc 
uchwała została nierozstrzygnięta. Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że jako 
Radny taką autopoprawkę jaką przyjęli na komisji zgłasza tutaj jako wniosek formalny do 
dzisiejszego programu obrad. Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że korzystając z 
tego, że jest obecnie przy głosie informuje, że jako drugi był  wniosek formalny w takim 
samym czteroosobowym składzie oraz obecności Wójta i jego zastępcy był taki, żeby zwołać 
Komisję Rewizyjną, na którą zaprosić Wójta, Zastępcę Wójta oraz Pana Jana Górskiego po to, 
żeby załatwić spór jaki się toczy i załatwić tą sprawę polubownie co do kwestii poniesionych 
kosztów związanych z protestem kobiet jaki był w ubiegłym roku. Pan Przemysław pociecha 
powiedział, że to są takie dwa wnioski formalne, o które jeśli można prosi o ich 
wprowadzenie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Przedmówcy i odpowiedział, że to nie były wnioski do porządku obrad sesji tylko taki 
wniosek może być już do konkretnej uchwały.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że dobrze, to 
pierwszy wniosek jest do konkretnej uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że 
autopoprawkę można wprowadzać wtedy, kiedy się po porządku obrad jaki jest i gdy 
rozpatruje się konkretny projekt uchwały.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że do 
porządku obrad.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że 
nie do porządku obrad, tylko konkretnej uchwały w punkcie, kiedy Rada będzie nad danym 
projektem uchwały obradować.  

 Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że wobec 
tego jeszcze raz głosi w odpowiednim punkcie i podziękował.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo również 
podziękował i zapytał czy są jeszcze wnioski do porządku obrad? 

Innych wniosków nikt nie zgłosił. 
 
Wobec braku kolejnych wniosków Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 

Gminy Darłowo poddał pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 
osłonowego „Pomoc w formie posiłku dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek 
dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach wieloletniego programu wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na 
lata 2014-2020”; Druk Nr 4/2014 XLIV 
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W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
11 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 4/2014XLIV do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok; 
Druk Nr 5/2014 XLIV 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
11 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 5/2014XLIV do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2014-2020; Druk Nr 6/2014 XLIV 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
11 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 6/2014XLIV do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach; Druk Nr 7/2014 XLIV 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując większością: 
10 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 7/2014XLIV do porządku obrad sesji, 
1 głos przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał porządek 

obrad po zmianach.  
(Na sesję przybył Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo, w związku z czym 

kworum wynosiło 12 Radnych) 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 

obecnych, że rada obraduje już w 12-osobowym składzie, a następnie poddał pod głosowanie 
porządek obrad wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
12 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji z uwzględnionymi zmianami, 
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0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo stwierdził, że porządek zostało przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XLIV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.4. 

Przyjęcie protokołu z dnia 12 grudnia 2013 roku z XLI sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisuje protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.5. 

Przyjęcie protokołu z dnia 30 grudnia 2013 roku z XLII sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisuje protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.6. 

Przyjęcie protokołu z dnia 20 stycznia 2014 roku z XLIII sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisuje protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                   
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powitał wszystkich obecnych                          
i powiedział, że jego sprawozdanie obejmuje okres od 13 grudnia 2013 roku. Pan Wójt 
powiedział, że odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy „J2”, którzy dzierżawią część 
terenu GOSiR w Dąbkach. Pan Wójt powiedział, że firma jest obecnym znana, a spotkanie 
dotyczyło między innymi możliwości dzierżawy pozostałego terenu GOSiRu. Pan Wójt 
powiedział, że po tym spotkaniu odbył również spotkanie w GZUPie oraz w Spółce, żeby 
zasięgnąć opinii. Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj przynajmniej jego stanowisko jest takie, 
że ta oferta firmy „J2” na powiększenie tego terenu dzierżawy będzie odłożona                                   
i nierozpatrzona i zostanie to tak jak to było dotąd.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w drugiej połowie 
grudnia odbył spotkanie z przedstawicielami Energa-Oświetlenie w sprawie podpisania 
umowy na usługę związaną z oświetleniem, dotyczy lamp i umowa jest załatwiona. Pan Wójt 
powiedział, że na pozór wydaje się ta sprawa łatwa, że gdzieś lampa gaśnie czy jakieś są 
awarie. 
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że odbyło się również 
spotkanie i świąteczne i noworoczne z przedstawicielami pobliskiego Banku Spółdzielczego 
na temat dalszej naszej współpracy. Pan Wójt powiedział, że chodzi o przedłużenie umowy. 
Pan Wójt przypomniał, że kiedyś tym zajmowała się Rada, a w tej chwili praktycznie tą 
sprawę załatwia Wójt i dalej obsługuje Gminę Bałtycki Bank Spółdzielczy w Darłowie, który 
praktycznie od początku obsługuje Gminę.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że istotną jak co roku 
sprawą było spotkanie w Kurii na zaproszenie Biskupa Dajczaka. Pan Wójt powiedział, że 
byli razem z panem Przewodniczącym i wsłuchali się w głos życzliwości, zjedli obiad                     
i pojechali do domu mając nadzieję, że te słowa życzliwości będą ich w jakiś sposób 
wspomagać w tym roku.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w połowie stycznia 
wyszła taka sprawa w związku z funkcjonowaniem przedszkola „Promyczek”  w Darłowie, 
które mieści się na dole w budynku starego Urzędu. Pan Wójt powiedział, że chodzi o to, że 
osoba, która wynajmowała to pomieszczenie ma dosyć duże zaległości finansowe rzędu 
czterdziestu tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział, że niestety różne rozwiązania nie 
skutkowały i w związku z tym została rozwiązana umowa z dzierżawcą, a następnie został 
ogłoszony przetarg na dzierżawę tego pomieszczenia. Pan Wójt powiedział, że funkcja tych 
pomieszczeń zostanie, a także w porozumieniu z tą Panią zostanie część mebli na poczet 
zaliczek. Pan Wójt powiedział, że osobie, która wydzierżawiła życzy powodzenia. Pan Wójt 
powiedział  również, że jest taki problem, że przedszkole leży na terenie miasta i dotacje na 
funkcjonowanie przedszkola udziela miasto. Pan Wójt powiedział, że w związku z tą zmianą 
ta Pani dostała informację od Pana Burmistrza, że ta dotacja nie będzie jej płacona ze 
względów formalnych, że do kiedy się składa te wnioski, do września. Pan Wójt powiedział, 
że on uważa, że to jest tutaj teraz wyjątkowa sytuacja i poprosił prawników, aby im pomogli, 
aby to przedszkole funkcjonowało. Pan Wójt powiedział również, że odbyły się z nim 
spotkania na temat możliwości innego wykorzystania tych pomieszczeń, ale po rozmowach 
uważał, że jeśli jest tam przedszkole w naszym obiekcie zgodnie z dokumentacją gminną, to 
niech ono dalej funkcjonuje.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że 16 stycznia odbyło się 
Walne Zgromadzenie Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą                   
w Krupach. Pan Wójt powiedział, że Walne Zgromadzenie związane było miedzy innymi                   
z tym, że Przewodniczący Rady Nadzorczej Pan Jabłoński złożył rezygnację i trzeba było 
uzupełnić tą Radę, co zostało uzupełnione o nowego prawnika. Pan Wójt powiedział, że 
nowym Przewodniczącym Rady Nadzorczej został dotychczasowy człowiek w osobie 
mecenasa Pana Artura Madeły. Pan Wójt powiedział, że na tym Zgromadzeniu ustalono także 
w jaki sposób będzie ta Rada Nadzorcza wynagradzana. Pan Wójt powiedział również, że 
Prezesem tego Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Krupach jest Pan 
Marceli Glaza, natomiast Dyrektorem Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej                          
w Dąbkach jest Pan Stanisław Benkowski.   Pan Wójt mówiąc o tych dwóch jednostkach 
powiedział, że jedna, która jest zakładem budżetowym ma „nieprzychylne wiatry ze szczebla 
Warszawskiego” i jest przeżytkiem, a komercja ma działać. Pan Wójt powiedział, że na 
zgromadzeniu dogadali się czym kto będzie się zajmował oraz także uzgodnili sprawy 
finansowe. Pan Wójt powiedział, że na tą okoliczność zostały stosowne dokumenty zawarte. 
Pan Wójt powiedział jeszcze, że w tej spółce gminnej pracuje około szesnastu lub osiemnastu 
osób.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział również, że odbyła się sesja 
nadzwyczajna, a w dniu sesji lub następnego dnia odbyło się spotkanie z przedstawicielem 
Głosu Koszalińskiego, podczas którego Pan Wójt żądał sprostowania nieprawdziwych 
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informacji. Pan Wójt powiedział, że w efekcie po takiej uczciwej, sumiennej i rzeczowej 
dyskusji doszli do porozumienia.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że początek roku to jest 
taki okres, gdy szczególnie bardzo dużo osób przychodzi między innymi w sprawach 
związanych z pracą oraz różnych sytuacji wyjątkowych tak zwanych pomocowych.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że pod koniec stycznia 
odbył spotkanie z Panem Starostą Sławieńskim w sprawie niektórych nurtujących wspólnych 
problemów. Pan Wójt powiedział, że dopiero początek roku jest i będą pewne sprawy 
załatwiać związane z drogami.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że odbył także kila spotkań 
w sprawie szkoły w Dąbkach i w Słowinie. Pan Wójt powiedział, że te sprawy są jeszcze nie 
zakończone. Pan Wójt powiedział, że Pani Dyrektor i Stowarzyszenie ma swoje sprawy 
związane z reorganizacją i rozbudową i potrzebami tego Zespołu Szkół.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że odbył się również 
Zarząd OSP. Pan Wójt powiedział, że zmieniły się trochę zasady finansowania z przyczyn 
niezależnych od Gminy. Pan Wójt powiedział, że wrócono dostanego sposobu rozliczenia tak 
zwanego zleceniowego. Pan Wójt powiedział, że pomocniczy jest też budżet każdej OSP, 
który został podzielony. Pan Wójt powiedział, że z pieniędzy wirtualnych tych zapisanych 
wydzielono środki na podmianę taboru związane z zabezpieczeniem przeciwpożarowym. Pan 
Wójt powiedział, że to jest kwota stu tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział, że są potrzeby 
związane z dofinansowaniem, a dotyczy to wymiany samochodów, które używane są i mają 
już ponad dziesięć czy piętnaście lat. Pan Wójt powiedział, że zwłaszcza dotyczy to OSP 
Jeżyczki, Cisowo. Pan Wójt powiedział, że trzeba też patrzyć na bazę jaką dysponuje OSP. 
Pan Wójt powiedział również, że w sobotę rozpoczynają się zebrania sprawozdawcze OSP                   
i z Urzędu jest wyznaczona osoba do obsługi tych zebrań.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo ponadto poruszył temat związany          
z energią odnawialną. Pan Wójt powiedział, że zgłosił się inwestor w sprawie pozyskania 
energii z „luster” postawionych za miejscowością Bukowo i Dąbki na terenach 
nieużytkowanych. Pan Wójt powiedział, że powiedział im, że na tych terenach gdzie 
zaproponowali to aktualny miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego tego nie 
przewiduje wiec w tej sprawie mogą dopiero rozmawiać. Pan Wójt powiedział, że 
przygotowywany jest przetarg na wykonanie studium dla całej Gminy. Pan Wójt powiedział, 
że studium uwarunkowań i zabudowy to jest taki dokument, który uważa za bardzo ważny do 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania. Pan Wójt powiedział również, że w dalszym 
ciągu jest realizacja wniosków i postulatów ze spotkań w sprawie wiatraków. Pan Wójt 
powiedział, żeby zmiany nie robić tylko pod wiatraki lecz także inne, a następnie powiedział, 
że jeśli chodzi o wiatraki to sprawa została rozstrzygnięta na ostatniej sesji. Pan Wójt 
powiedział, że jest dużo propozycji i wniosków na zmianę terenów, które w obecnym planie 
nie podlegają pod zabudowę na tereny mieszkalno-usługowe. Pan Wójt powiedział, że te 
tereny nieraz przylegają do istniejących i tych wniosków jest bardzo dużo. Pan Wójt 
powiedział także, że na ten temat rozmawiali na Komisji Budżetowej i prosił, żeby nie 
spieszyć się z tymi wnioskami, bo jak będzie przetarg rozstrzygnięty – co musi być zgodnie                 
z procedurą – i wtedy w tym terminie trzeba składać formalne wnioski. Pan Wójt powiedział, 
że przyjęcie tego studium to jest aktualizacja tego istniejącego studium, który był już 
kilkakrotnie aktualizowany, a teraz chcą iść w kierunku, żeby zaspokoić potrzeby 
mieszkańców, a nie tylko biznesmenów, czy inwestorów. Pan Wójt powiedział, że będzie czas 
na to przyjęcie. Pan Wójt powiedział, że będzie się to odbywało głównie sołectwami. Pan 
Wójt powiedział, że na dzisiaj mamy też opracowany plan zagospodarowania przestrzennego 
dla Uzdrowiska Dąbki. Pan Wójt powiedział, że sprawa stanęła w miejscu w wyniku szeregu 
przyczyn, jednak jedną z przyczyn jest to, że Zarząd Województwa nie przewiduje tej 
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propozycji planu  zapisu o wykonaniu drogi obwodnicy Uzdrowiska jako drogi 
wojewódzkiej. Pan Wójt powiedział, że sprawa jest w tej chwili w sądzie i do czasu 
rozstrzygnięcia tej sprawy trzeba się będzie wstrzymać z pracami, a w międzyczasie autorzy 
tego projektu musza też rozważyć wystąpienia Rejonowej Dyrekcji Ochrony Środowiska, 
która tam liczy nietoperze i sprawdza, czy ona tam latają, czy nie latają.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że był także w Szkole                  
w Słowinie, ale nie tylko w szkole ale głównie w świetlicy w Sławinie. Pan Wójt powiedział, 
że tak się złożyło w tym roku, że świetlica w Słowinie nie działała miedzy innymi z tego 
względu, że wszystkie siły zostały skierowane na szkołę, żeby zorganizować, żeby szkoła 
funkcjonowała. Pan Wójt powiedział, że jednak na wniosek Pana Sołtysa i Radnego, który nie 
chciał odstąpić i uparł się, żeby ta świetlica jednak działała – spotkali się żeby tę świetlicę 
uruchomić w tym zakresie jaki jest i zostało tak uczynione. Pan Wójt powiedział, że świetlica 
działa praktycznie od początku miesiąca dla mieszkańców. Pan Wójt powiedział, że tam mają 
problem miedzy innymi z ogrzewaniem, bo mając na względzie dalszy proces rozbudowy 
trzeba poczynić kroki, które w efekcie końcowym dałyby pozytywne rezultaty, a nie 
tymczasowe, dotyczy to wymiany pieca. Pan Wójt powiedział, że rozmawiają na temat 
koncepcji zagospodarowania i spraw dokumentacyjnych.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że rozmawiał z Państwem 
Lebioda i Mecenasami w sprawie sprzedaży nieruchomości przyległej do „Delfina”, czyli 
parku. Pan Wójt powiedział, że to jest z tego względu miedzy innymi, że odbył się przetarg, 
który państwo Lebioda wygrali, ale w między czasie wpłynęło pismo Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg Publicznych od Zastępcy Dyrektora od budowy tej drogi, który mówi, że trzeba 
uwzględnić wymogi specustawy związanej z budową dróg, ponieważ część tego terenu 
przyległa do drogi wojewódzkiej z mocy prawa przechodzi na wojewodę i trzeba podzielić te 
działki. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w tej sprawie poprosił 
o opinię niezależnego prawnika ponieważ są kontrowersje miedzy naszymi prawnikami, 
którzy nas obsługują. Pan Wójt powiedział, że na poczet tej sprzedaży ci Państwo wpłacili już 
czterdzieści jeden tysięcy złotych, a na dniach powinna ta sprawa być już rozstrzygnięta.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w poniedziałek 3 lutego 
odbyło się spotkanie Wójta Gminy Darłowo z przedstawicielami inwestorów w sprawie 
wiatraków. Pan Wójt powiedział, że skład z drugiej strony był bardzo mocny i spotkanie kila 
godzin trwało. Pan Wójt powiedział, że między innymi spotkanie było związane z uchwałami, 
które rada podjęła na wniosek Wójta na poprzedniej sesji – na której powiedziano STOP dla 
wiatraków. Pan Wójt powiedział, że na tym spotkaniu między innymi uzgadniane były sprawy 
podatkowe. Pan Wójt powiedział, że chciał znać zdanie w tej sprawie tych inwestorów                        
i właścicieli wiatraków, tym bardziej, że ze sprawami podatku od wiatraków będziemy                      
w sądzie, a mieliśmy nie być. Pan Wójt powiedział, że w tym roku do kasy powinno wpłynąć 
prawie sześć i pół miliona złotych. Pan Wójt powiedział, że jest nie załatwiona sprawa 
podatku za rok 2012. Pan Wójt powiedział, że z urzędu rozpoczął tę sprawę interpretując 
przepisy tak jakie one są, a chodzi o kwotę miliona dwustu. Pan Wójt powiedział, że sprawa 
była dogadana, że na koniec roku będą płacić bez sądu, ale obecnie się rozmyślili i jednak idą 
na drogę sądową. Pan Wójt powiedział, że oprócz tego wyciągając sprawy jeszcze zeszłe 
wynikające z wyjaśnień prawnych dotyczący zajęcia pasa drogowego drogi publicznej. Pan 
Wójt powiedział, że ponieważ są już  wykładnie prawne na ten temat, to uważają, że prawie 
sześćset tysięcy złotych nadpłacili. Pan Wójt powiedział, że te sprawy są w toku. Oprócz tego 
pan Wójt powiedział, że jeszcze jedną sprawą była sprawa wiatraków, które są postawione, 
ale nie są ujęte w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Pan Wójt 
powiedział, że reprezentował i reprezentuje taki pogląd mając na względzie między innymi 
stanowisko nadzoru budowlanego, które dostali Państwo Radni, że są postawione mimo tego, 
że nie są ujęte w planie. Pan Wójt powiedział, że oni chcieliby, żeby to jednak było ujęte                    
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w planie. Pan Wójt powiedział, że ku temu jest określona procedura i Wójt żadnych deklaracji                  
w tym temacie nie składał. Pan Wójt powiedział, że pieniądze są dość duże i na ten temat 
myśli, że jak następna komisja budżetu czy inna to jeszcze porozmawiają.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ostatnio byli u niego 
Państwo Jakubowscy w sprawie dotyczącej Dąbek. Pan Wójt powiedział, że oni sprzedają 
nieruchomość i przyszli poinformować, że kupiec, który chce to nabyć na taki sklep                           
z ciuchami używanymi. Pan Wójt powiedział, że jedynie może powiedzieć, że to musi być 
zgodne i jest zgodne z zapisami obecnego planu zagospodarowania przestrzennego dla tej 
miejscowości. Ponadto musza być załatwione sprawy formalne związane z obiektem, na co 
Wójt wpływu nie ma, tylko Starostwo, bo jest to obiekt budowlany. Pan Wójt powiedział, że 
też przekazał informację związaną miedzy innymi z budową tej drogi wojewódzkiej, że 
wykonawca tej drogi uaktualnia zajęcie terenu w pas drogowy. Pan Wójt powiedział, że to jest 
ta sama historia co z parkiem.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wczoraj odbyło się tez 
spotkanie z naszymi pracownikami Świetlic wiejskich. To spotkanie było niejako szkoleniem 
w sprawie funkcjonowania tych świetlic wiejskich. Pan Wójt powiedział, że całym 
kierownikiem tych świetlic wiejskich jest Pani Monika Chruszcz. Pan Wójt powiedział, że 
wszelkie sprawy związane z funkcjonowaniem zespołów tanecznych i innych należy 
uzgadniać z Panią Moniką Chruszcz. Natomiast sprawami promocji pan Wójt powiedział, że 
zajmuje się każdy. Pan Wójt powiedział, że nikt nie będzie biegał z prezentami i na siłę 
komuś imprezę. Pan Wójt powiedział, że jeśli ktoś będzie chciał imprezę zorganizować to 
świetlice są do pomocy, pomagać mają w sprawach finansowych i pomocy w załatwianiu. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że taka mała reorganizacja 
przeprowadzona została w Urzędzie Gminy od nowego roku. pan Wójt powiedział, że traktuje 
tą reorganizację, jako okres przejściowy a docelowy to jest taki, żeby Urząd Gminy mieścił 
się w tym jednym budynku a nasz GOPS na którego pomoc można liczyć, żeby mieścił się                
w budynku po GZUP. Pan Wójt powiedział, że w tym budynku zostaną jeszcze tylko nasze 
warsztaty i magazyn, ale w tej chwili ze względów czasowych i finansowych to jest dopiero 
cel. Ponadto Pan Wójt powiedział, że do małej salki konferencyjnej przeniosła się Pani 
Kierownik, która ma miedzy innymi swoje biuro, ale też patrzy miedzy innymi jak obsługuje 
się tę łączność z przedstawicielami samorządu. Pan Wójt powiedział, że wczoraj na zebraniu 
dostał „ochrzan” od Pana Sołtysa Dąbek, że pisałem do niego i papier nie otarł.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że prosi nie lekceważyć tego 
problemu. Mówca powiedział, że w tej sprawie się wypowie. Pan Jan Górski podnosząc głos 
powiedział, żeby pan Wójt nie wywoływał niepotrzebnego problemu.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że powie swoje i prosi 
by Pan Jan Górski mu w tym nie przeszkadzał, bo jak będzie przeszkadzał to będzie musiał 
wyjść. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj rano był i sprawdził, że korespondencja zgodnie                       
z przyjętym u nas zwyczajowo systemem leży w skrzynce Pana Sołtysa. Pan Wójt powiedział, 
że jak się coś mówi, to prosi, żeby słowa ważyć i prosił aby na niego nie krzyczeć.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że znamy metody Pana Wójta.   
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że zostały zmienione 

obsady na niektórych stanowiskach pracy zwłaszcza dotyczy to referatu komunalnego. Pan 
Wójt powiedział, że odbyło się również spotkanie z pracownikami wodociągów, którzy też 
pełnią tutaj rolę nadzorców od wody, ale też inkasentów. Pan Wójt powiedział, że został 
omówiony system i rodzaj zbierania, regulowania faktur za wodę i za ścieki oraz pobór za 
śmieci. Pan Wójt powiedział, że trochę więcej zajęcia będzie, ponieważ chce żeby to 
wszystko było udokumentowane.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przeszedł do tematu spraw 
finansowych. Pan Wójt powiedział, że kondycja finansowa Gminy Darłowo na dzień 5 lutego 
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2014 roku przedstawia się następująco: stan konta na rachunku podstawowym wynosi 
75 649,02 zł, jest uruchomiony kredyt w rachunku zgodnie z uchwałą budżetową                          
w wysokości 2 500 000,00 zł , co łącznie wynosi niecałe dwa miliony sześćset do dyspozycji. 
Wydatki jakie mamy do poniesienia w najbliższych dniach według szacunków wynoszą 
425 128,38 zł. Na to składają się rachunki za usługi i zakupy 216 128,38 zł. Pan Wójt 
powiedział, że pomimo trudności rok zamknęliśmy praktycznie można powiedzieć, że na 
zero. Ponadto z tych pieniędzy o których mowa są środki dla GOPS w kwocie 180 000,00 zł, 
dotacja dla Gminnej Biblioteki Publicznej 29 000,00 zł. Ponadto mamy do poniesienia 
wydatki związane z zapłatą za zadanie inwestycyjne pn. „budowa kanalizacji w Gminie 
Darłowo z miejscowości Dąbki do oczyszczalni ścieków w Rusku” dla Zakładu 
Instalacyjnego i Usług Ogólnobudowlanych Matuszczak Sp. z o. o. w Międzyrzeczu. Pan 
Wójt powiedział, że ta firma, z którą Gmina podpisała umowę, która trwała praktycznie od 
2010 roku to jej właściciel zmarł a w wyniku spraw spadkowych przejęła tą firmę córka i ona 
ma teraz zakład, który stanowi spółkę. Pan Wójt powiedział, że byłą sprawa sądowa i był 
nieprawomocny wyrok, było pięciodniowe zajęcie komornicze. Pan Wójt powiedział, że 
ponieważ chciałby poinformować Radnych miedzy innymi czym ta sprawa się zakończyła                  
i w jakiej formie, to chciałby podać kwoty. 

(Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad sesji).  
Pan Wójt powiedział, że sporna wartość została w wyniku tego postępowania 

sądowego i ugody i wyceny biegłego ustalona na wysokość 1 315 213,62 zł, z czego 
należność za roboty budowlane 966 633,61 zł. Pan Wójt powiedział, że zapłaciliśmy 
623 000,00 zł, i pozostało do zapłaty 343 633,61 zł.  Pan Wójt powiedział, że wykonawca 
między innymi w tej ugodzie przyjął to, że wszystkie sprawy wykonał należycie, a z biegiem 
czasu wyszło to, że trzeba to naprawiać i to uczyni. Pan Wójt powiedział, że miał nadzieję, ze 
jeszcze przed zimą do tego dojdzie, ale w związku z tym że mrozy są to na wiosnę ma to 
wykonać. Pan Wójt powiedział, że do końca stycznia 2014 roku należało wpłacić 623 000,00 
zł i ta kwota została zapłacona tej firmie. Pan Wójt powiedział, że zostało jeszcze zapłacone 
ponad sto tysięcy złotych, także mamy na dzisiaj nadpłatę. Pan Wójt powiedział, że te 
należności zostały rozbite na sześć rat po sto tysięcy złotych i ostatnia rata dziewięćdziesiąt 
dwa tysiące złotych będzie w sierpniu.  

(Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad sesji).  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że skorzystaliśmy                         

z pożyczki, która była załatwiona już w roku 2009, i miedzy innymi dzięki przychylności 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska ta pożyczka była wstrzymana na rozliczenie 
tych robót w wysokości sześciuset dwudziestu tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział, że 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska dał termin, aby wykorzystać ją do końca w tym 
roku do końca czerwca. Pan Wójt powiedział, że uczyniliśmy te formalności po dogadaniu się 
z wykonawcą i te pieniądze zostały nam przelane w wysokości sześciuset dwudziestu trzech 
tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział na co się to składało. Pan wójt powiedział, że były 
koszty związane z wykonaniem robót i były też koszty związane z postępowaniem. Pan Wójt 
powiedział, że uważa, że przez okres dwóch i pół roku ten wykonawca nas kredytował                       
i korzyści były z przepływu ścieków. Pan Wójt powiedział, że pozostałe koszty wyniosły 
348 580,01 zł. Miedzy innymi są to odsetki zaległe w wysokości 288 851,31 zł, koszty 
procesu 50 706,00 zł, koszty zastępstwa w procesie 7 217,00 zł, koszty zastępstwa egzekucji 
1 800,00 zł, i wydatki gotówkowe 5,70 zł. Pan Wójt powiedział, że z naszej strony nie 
posługiwał się mecenasami, tylko sam to załatwiał.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wracając do tematu spotkania                           
z przedstawicielami firm wiatrakowych i do tych rozliczeń podatkowych powiedział, że                    
w sprawie cyfr o których mówił, to do połowy marca jest taki okres, jak to się mówi 
„przednówka”, a dopiero od 15 marca będą wpłaty w ramach tego podatku, o którym 
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przeczytał. Pan Wójt powiedział, że to jest propozycja tych właścicieli wiatraków. Pan Wójt 
powiedział, że my to dopiero analizujemy czy to jest rzeczywiście jest zgodne z tymi naszymi 
podatkowymi wyliczeniami. Pan Wójt powiedział, że jeśli będzie to zgodne, to w jakiś sposób 
zaczną to realizować.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że zaczęliśmy żyć 
troszeczkę z kredytu, chociaż kilkadziesiąt tysięcy mamy na plus i płacimy na bieżąco.  

Na tym punkt zakończono. 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 3. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo 
między sesjami. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w minionym okresie 
miedzy innymi były podejmowane uchwały w sprawie zmian w budżecie na ten rok.                         
z realizacją uchwały nie ma problemów i wszystko jest zgodnie z procedurą. Pan Wójt 
powiedział, że była też podjęta uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo. pan Wójt powiedział, że sprawa przedszkoli może zamieszać w tej 
wieloletniej prognozie, bo Ministerstwo Oświaty mówi, że to też powinno się tam znaleźć. 
Następna uchwała w sprawie wyboru sposobu prowadzenia gospodarki komunalnej                           
w zakresie zadania własnego Gminy obejmującego sprawy wysypisk i unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych oraz o sposobie ustalania cen za usługi o charakterze użyteczności 
publicznej również realizowana jest bez problemu a Wojewoda jej nie zakwestionował. Pan 
Wójt powiedział, że była też podjęta uchwała w sprawie uchylenia uchwały z 29 listopada 
2013 roku dotycząca przekazania Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach. 
Pan Wójt powiedział, że przypomina, że na ostatniej sesji w tej uchwale przyjęto, że nie 
wnosi się skargi na rozstrzygniecie Wojewody Zachodniopomorskiego, w wręcz spełnia się 
prośbę Pana Wojewody żeby dopełnić formalności. Pan Wójt powiedział, że były tez uchwały 
w sprawie uchylenia uchwał z 2012 roku z dnia 8 sierpnia w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo 
dla lokalizacji farm wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania i urządzeniami infrastruktury 
towarzyszącej. Pan Wójt powiedział, że były to dwie uchwały dotyczące naszej wschodniej 
części Gminy: Nowy Jarosław, Stary Jarosław, Krupy, Kowalewice. Pan Wójt powiedział, że 
te uchwały zostały przekazane do nadzoru i do dnia dzisiejszego Pan Wojewoda nie wniósł 
sprzeciwu w tej sprawie. Pan Wójt powiedział, że była również ostatnia uchwała w sprawie 
budowy obiektu handlowego w Dąbkach. Ta uchwała też została zgodnie z procedura 
przekazana do realizacji. Pan Wójt powiedział, że jeszcze na ten temat będzie mówione i nie 
chciałby się powtarzać. Na tym punkt zakończono.  
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XLI, XLII i XLIII stanowią załączniki nr 8, 9 i 10 do 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad. 4. 

Interpelacje Radnych.    
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś                   

z państwa radnych chciałby zgłosić interpelację? 
W tym punkcie nikt nie zgłosił interpelacji.  
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 5. 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XLI sesji Rady Gminy Darłowo                

w dniu 12 grudnia 2013 roku oraz w okresie między sesjami.   
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XLI sesji Rady Gminy Darłowo oraz                    
w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/     
/Informacja w sprawie odpowiedzi wnioski zgłoszone na XLI sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie między 
sesjami stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/     

 Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 6. 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił 

sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami. 
/Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu./    

 Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 7. 
TRYBUNA OBYWATELSKA 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo podziękowała za zorganizowanie 
spotkania z inwestorem w sprawie wydobycia kruszców z dna morza oraz postawienia 
wiatraków w morzu. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że jak zobaczyła, że na spotkanie 
przybyli prawie wszyscy sołtysi, a Radni nie, to stwierdziła, że Radnych w ogóle to nie 
interesowało. Mówczyni powiedziała, że później następują takie sprawy jak z wiatrakami 
mamy. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że najpierw stawiają wiatraki a później są drogi 
rozwalone i to jest wszystko. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że uważa, że jeśli są 
spotkania z inwestorami to radni, którzy podejmują wszelkie uchwały przegłosowują, a nie 
raczą przyjść na takie spotkanie z przedstawicielem, z wykonawcą, to jest tym zaszokowana, 
że z Radnych po prostu nikogo nie było. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że ma żal do 
Pana Jerzego Krzyżanowskiego jako Radnego, ponieważ Pan Radny chodził tego dnia po 
korytarzu i nie raczył wejść nawet spytać się co się tu dzieje. Pani Wanda Hańczaryk 
powiedziała, że wszyscy radni o tym wiedzieli. Pani Sołtys powiedziała, że jeśli nasi Radni 
tak współpracują, to wcale się nie dziwi, że nasze drogi później tak wyglądają, jak wyglądają, 
jeżeli chodzi o wiatraki. Pani Sołtys powiedziała, że nie wiedzą o co chodzi, gdzie kto 
wchodzi, jak wchodzi i nie wiedzą gdzie wychodzi tylko po prostu wchodzi inwestor,                       
a dopiero później wchodzi przebudzenie, że drogi są „rozbabrane”, czy w ogóle będą wczasy, 
czy nie będą, czy ten hałas w morzu będzie, czy nie będzie, czy ta Gmina poniesie zyski czy 
same straty. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że jak widzi radnych to w ogóle nie 
interesuje. Pani Wanda Hańćzaryk powiedziała, że nie wie dlaczego, czy to dlatego, ze było to 
spotkanie nie płatne, czy jak? Mówczyni powiedziała, że może jak Panom Radnym zapłacili, 
to może i by Panowie Radni by wtedy przyszli. Pani Sołtys powiedziała, że jako Sołtysi bez 
tego przyszli. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że to jest po prostu bardzo przykre, że my 
widzimy to tylko później jak panowie Radni się budzą, że droga jest gdzieś tam nie zrobiona. 
Mówczyni radziła panom Radnym, żeby chodzili na spotkania wstępne, na których można tak 
wiele uzgodnić. Mówczyni powiedziała, że jak było z Urzędem Morskim spotkanie, że nie 
jeździli przez wioski, tylko jeździli obwodnicą i bokami i zaczym nawieźli kamieni, zrobili 
drogę. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że tak samo jak w Cisowie i Kopań , że robili 
najpierw drogi, a później stawiali wiatraki. Mówczyni powiedziała, że jeśli Radni tak 
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podchodzą do sprawy, to rzeczywiście później jest wszystko ciężko, bo takie jest niestety 
zainteresowanie naszych Radnych. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że Gminie bardzo 
chciała mimo wszystko podziękować za to, że zorganizowała spotkanie z wykonawcą.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że u niej na wsi były 
pogłębiane rowy i póki jak ona dopilnowała tego, to ziemia rzeczywiście została wywożona. 
Natomiast, ponieważ musiała jechać do Darłowa a z jeden rów był poszerzany i ta cała breja, 
która w tych rowach była, to wszystka została wyrzucona na drogę. Mówczyni powiedziała, 
że trzy miesiące monitowała o tym w Gminie i miała obiecywane, że z dnia na dzień zostanie 
to załatwione, a jednak do tej pory nie jest. Mówczyni powiedziała, że ludzie tamtędy przejść 
nie mogą, natomiast jak ciągniki jak tamtędy jadą, to pozostawiają olbrzymie koleiny. Pani 
Wanda Hańczaryk powiedziała, że więc jak chyba zostało zapłacone za wykonanie rowu to 
powinna być jakaś komisja, na którą powinien być Sołtys poproszony, żeby być przy odbiorze 
tych rowów i dróg, żeby po prostu to wszystko było wiadome, jak to jest zrobione. Mówczyni 
powiedziała, że tu wystarczyła godzina jej nieobecności w Cisowie i już praca została 
„spaprana”. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że tak nie może być, bo przecież te prace są 
opłacane z pieniędzy sołeckich. Pani Sołtys powiedziała, że bardzo prosi pod uwagę wziąć to, 
ze jak coś się dzieje na terenie sołectwa to Sołtys też powinien być zawiadomiony i być przy 
odbiorze każdej pracy. Na tym mówczyni zakończyła wypowiedź.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że takie 
zagranie, że Radnym jak się zapłaci, to wtedy przyjdą, to jest troszeczkę zagranie poniżej 
wszelkiej krytyki, także dziwi się Pani Sołtys temu co Pani mówi. Pan Radny Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że mogłaby Pani w tym momencie troszeczkę się ugryźć w język. 
Pan radny Jerzy Krzyżanowski powiedział, że to spotkanie z tego co Pani Sołtys mówiła, było 
organizowane przez Gminę i tutaj troszeczkę temu, kto to organizował to spotkanie, że jeżeli 
było organizowane przez Gminę, to że Radni nie zostali poinformowani, że takie spotkanie 
ma się odbyć.  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że radni nawet nie 
wiedzieli, że takie spotkanie jest.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy może skończyć 
to co mówi? Następnie powtórzył, że radni nie zostali poinformowani, że takie spotkanie 
było. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że był faktycznie w tym czasie w Urzędzie Gminy 
i nie wiedział, że to spotkanie się odbywa i w jakim celu. Mówca powiedział, że o tym, że 
spotkanie jakieś się odbywa wiedział z tego względu, że niechcąco  otworzył drzwi, bo chciał 
coś z tego pomieszczenia, ale szybko je zamknął, ponieważ stwierdził, że są jacyś ludzie i nie 
chciał przeszkadzać. Mówca powiedział, że to tylko tyle, że wiedział, że spotkanie jakieś jest, 
ale że dotyczyło wydobycia kruszyw dowiedział się dopiero następnego dnia. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział do Pani Sołtys, że jeżeli Pani Sołtys nie jest w stu procentach 
pewna w jakiejś sprawie, to bardzo by prosił, aby Pani Sołtys publicznie tych słów nie 
wypowiadała, a wcześniej się upewniła i dowiedziała się jak faktycznie było. Na tym mówca 
zakończył wypowiedź.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że jako Sołtys dostała 
pismo i na tym piśmie tak samo byli wyszczególnieni tak samo Radni jak i Sołtysi. Mówczyni 
powtórzyła, że tak samo Radni byli wyszczególnieni jak i Sołtysi, więc nie wierzy w to, żeby 
radni nie dostali. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała po drugie, że nie musi się w język 
gryźć, lecz radni powinni po ostatniej sesji, że Sołtysi byli nie powiadomieni. Mówczyni 
powiedziała, że to chyba źle świadczy o Radnych a nie o Sołtysach. Pani Wanda Hańczaryk 
powiedziała, że to znaczy, że Sołtys są w ogóle zbędni w tej Gminie, że mieliby troszkę 
więcej oszczędności, jakby Sołtysów w ogóle nie było. Mówczyni zapytała jak można zrobić 
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sesję, bez zawiadomienia Sołtysów? Mówczyni powiedziała, że jak jest sesja, to i Sołtys na 
niej powinni być. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała do Pana Przewodniczącego Rady, że co 
ś w tej Gminie dzieje się nie tak, bo do tej pory – a jest tyle lat Sołtysem – na każdą sesję czy 
to nadzwyczajną, czy zwykła sołtysi są zapraszani. Pani Wanda Hańczaryk zapytała co mają 
do ukrycia przed nimi Sołtysami, że ich nie zapraszają na sesję? Pani Wanda Hańczaryk 
powiedziała, że jeśli byłoby wszystko jawne i czyste to by ich zaprosili. Pani Wanda 
Hańczaryk powiedziała, że przyjechała do Gminy po coś innego i dowiedziała, się w Gminie, 
że jest sesja bez Sołtysów. Mówczyni powiedziała, że reprezentują mieszkańców i chcą 
wiedzieć po prostu co się dzieje na wszystkich sesjach, żeby mogli to przekazać 
mieszkańcom.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
procedura sesji nadzwyczajnej mówi jednoznacznie, że wnioskodawca określa kogo zaprasza 
na tą sesję. Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że taki wniosek 
otrzymał i z godnie z tym wnioskiem zwołał sesję.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że w taki radzie 
dziękuje za to, że nie mieli honoru być nastej sesji.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radosławowi Głażewskiemu Zastępcy Wójta Gminy Darłowo.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że chce 
wyjaśnić temat tego spotkania na temat kruszyw, bo tak naprawdę to spotkanie było 
zainicjowane przez Sołtysów, a on był organizatorem tego spotkania w Urzędzie, dlatego 
chciałby wyjaśnić, że pisząc pismo do Sołtysów wahał się czy wysłać je tylko do 
zainteresowanych Sołtysów tych, do których przychodziły te decyzje środowiskowe, ale 
zostało to pismo wysłane do wszystkich Sołtysów, żeby wszyscy Sołtysi mogli wziąć udział. 
Pan Radosław Głażewski powiedział, że Radnych nie było na tym piśmie, aczkolwiek na 
stronie Urzędu Gminy było ogłoszenie o tym spotkaniu dla wszystkich zainteresowanych. Pan 
Radosław Głażewski powiedział, że także przybyły wszystkie osoby zainteresowane które 
chciały wiedzieć, i Biuro Rady też wiedziało o tym spotkaniu, także mogły wziąć udział.   

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że nie ma się z czego 
cieszyć, bo Pan Krzyżanowski Radny zawsze twierdzi, że trzeba patrzyć na stronę Gminy. 
Następnie Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że przeprasza Radnych i zapytała, czy Pan 
Krzyżanowski jak patrzy tak na stronę internetową i nie potrafi przeczytać? Pani Wanda 
Hańczaryk powiedziała, że przeprasza Radnych, a Pana Krzyżanowskiego nie przeprosi, bo 
nawet wchodząc na salę powinie się spytać co to za zebranie jest. Pozostałych Państwa 
Radnych Pani Sołtys przeprosiła.  

Na sali obrad sesji rozległy się oklaski.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że dziękuje za 

docenienie go. Pan Jerzy Krzyżanowski zapytał Panią Sołtys jak to było, czy było jednak na 
tym piśmie wykazanie radnych czy nie było? Pan radny powiedział, że tak nie do końca Pani 
wie.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo odpowiedziała, że Pan Zastępca 
Wójta powiedział, że nie było, no to znaczy, że nie było.    

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ale Pani 
Sołtys stwierdziła, że było.  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo również powiedział, że Pani 
twierdził, że było.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że może źle 
przeczytała i dlatego przeprosiła Radnych, natomiast Pana Krzyżanowskiego nie przeprasza.  
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Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że bardzo prosi, 
żeby zgodnie z prawdą podawać fakty. Następnie pan Radny Jerzy Krzyżanowski zapytał 
pana Wójta czy faktycznie na stronie Gminy było to ogłoszenie?  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że na 
stronie Gminnej było to ogłoszenie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi pociecha.  

(Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo wyszła z sali obrad sesji)  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że dziękuje za 

przeprosiny chociaż w wersji pierwotnej wcale się nie obraził bo czuł się usprawiedliwiony,                  
a w drugiej kwestii dodatkowo poinformował Panią Sołtys o tym, że nie można tak 
powiedzieć, że Radni niczym się nie interesują. Pan Radny Przemysław Pociecha przy okazji 
powiedział, że pragnie poinformować Panią Sołtys, że u niej w Sołectwie inwestor od 
wiatraków planuje wymienić turbiny wiatrowe. Pan Radny powiedział, że jest jedno ale, bo 
inwestor podkreśla, że będą to te same wiatraki o takiej samej mocy, a jest to jednak 
nieprawdą ponieważ będą o mocy większej. Pan radny Przemysław Pociecha powiedział do 
Pani Sołtys Wandy Hańczaryk, że jeśli tego nie wiedziała, to niech przyjmie tę informację do 
wiadomości lub ewentualnie prosi o skontaktowanie się z Panią Sołtys i Wiceprzewodniczącą 
Rady, która też o tym doskonale wie.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że o tym nie 
wiedziała, tylko po prostu otrzymywała pisma, że turbiny będą wymienione ze względu na to, 
że już minął okres w jakim mają działać i będą o tej samej mocy. Pani Wanda Hańczaryk 
powiedziała, że nic nie wiadomo było o innych, więc podziękowała za tą informację.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś                         
z Państwa obecnych chciałby jeszcze zabrać głos. Następnie udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Grzybak Sołtysowi Sołectwa Wiekowo.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że chciałby 
poruszyć sprawę funduszu sołeckiego zarówno tego z ubiegłego roku jak i tego, który będzie 
w tym roku. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że pod koniec listopada ubiegłego roku 
dotarła do nie go informacja o tym, że Gmina po prostu nie będzie realizować żadnych 
wydatków z funduszu sołeckiego z 2013 roku.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, żeby 
Pan Sołtys wypowiadał się do znajdującego się w pobliżu mikrofonu. 

(Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo wróciła na salę obrad sesji)  
Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że na sesji w dniu 

12 grudnia 2013 roku poruszył ten temat i otrzymał taką informację od Pana Radosława 
Głażewskiego Zastępcy Wójta Gminy Darłowo, że faktycznie taka sytuacja jest z uwagi na to, 
że Gmina nie dysponuje aktualnie środkami finansowymi i że niewykorzystane środki z 2013 
roku będą do dyspozycji Sołectw w 2014 roku. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że 
osobiście poprosił Panią protokołującą, żeby zapisała ten aspekt w protokole obrad. Pan 
Kazimierz Grzybak powiedział szczerze, że nie sprawdzał tego zapisu w protokole ale 
podczas przerwy w obradach sesji pójdzie i sprawdzi czy ten zapis został wykonany. Pan 
Sołtys powiedział, że w związku z tym prosi Pana Wójta o wyjaśnienie na jakich zasadach 
będą realizowane te zaległe środki finansowe będące do dyspozycji Sołectw w ramach 
funduszu sołeckiego, a także na jakich zasadach będzie realizowany fundusz sołecki w 2014 
roku. Pan Sołtys powiedział, że docierają do niego jakieś różne informacje i nie wie czy one 
są prawdziwe, czy nieprawdziwe plotki. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że w zależności 
od tego jaka będzie tutaj udzielona informacja Pana Wójta w tej sprawie, to pozwoli sobie 
ewentualnie zabrać głos jeszcze. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś                         
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z Państwa obecnych chciałby jeszcze zabrać głos. 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że może Pan Wójt odpowie.   
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, żeby podejść do tego 

spokojnie, ponieważ niektóre sprawy się powtarzają.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Szymonowi Krawczyk Mieszkańcowi Gminy Darłowo. 
Pan Szymon Krawczuk Mieszkaniec Gminy Darłowo poruszył temat wywozu 

śmieci. Pan Szymon Krawczuk powiedział, że bardzo się ucieszył, kiedy w styczniu dostał                  
w końcu – po pół roku obowiązywania ustawy śmieciowej – worki do segregacji odpadów. 
Pan Szymon Krawczuk powiedział, że niezmiernie się zdziwił, kiedy po trzech tygodniach 
segregowania przez niego śmieci przedwczoraj podjechała śmieciarka i wszystko zostało 
wrzucone do jednego samochodu. Pan Szymon Krawczuk zapytał jaki jest sens segregacji i 
jak się zachęca ludzi do segregowania i jak to ma wyglądać. Mówca powiedział, że z resztą 
worki po tym, jak te śmieci zostały wysypane, to te same worku zostały oddane. Pan Szymon 
Krawczuk powiedział, że Gmina ma obowiązek zapewnić worku na selektywne zbieranie 
odpadów a on dostaje te same worki. Mówca powiedział ponownie, że śmieci, które 
segregował zostały wrzucone do tego samego samochodu razem ze śmieciami zmieszanymi, 
które również w osobnym worku wystawił.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś                         
z Państwa obecnych chciałby jeszcze zabrać głos. Następnie udzielił głosu Pani Małgorzacie 
Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że także chciałaby 
segregować, ale ni dostała jeszcze worków. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że nie wie 
wobec tego czy ma się zgłosić po te worki? Mówczyni powiedziała, że czuje już wiosnę wiec 
się uaktywnia i w związku z tym chciała również zwrócić uwagę na kilka spraw.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, żeby 
Pani Sołtys wypowiadała się do mikrofonu, ponieważ to się nie nagrywa.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki wskazując na mikrofon powiedział, że to się 
samo co chwilę włącza i nie wie dlaczego, ale może to jest jakaś metoda.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że wszyscy mieszkańcy 
Sołectwa Wicie bardzo cieszą i żyją tą nową inwestycją ulicy Morskiej. Pani Sołtys 
powiedziała, że trochę jest zaniepokojona – ale być może nie potrzebnie, niemniej jednak 
chciała zapytać – czy budżet na tą inwestycję został zmniejszony (wydatki). Pani Sołtys 
powiedziała, że ma tutaj wyjaśnienie, ale chciała tylko to potwierdzić, żeby Pan Wójt 
potwierdził, że wszystko co było w pierwotnym projekcie, ta infrastruktura drogowa, czy 
wszystko zmieści się w tej zmniejszonej kwocie i czy to nie ulegnie zmianie. Pani Sołtys 
powiedziała, że z tą inwestycją wiąże się taka sprawa, o której mieszkańcy ulicy 
Bursztynowej piszą do niej w e-mailach.  Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie 
powiedziała, że mieszkańcy zwracają się do niej od dwóch lat, żeby wsparła ich w tym 
nieszczęściu. Pani Sołtys powiedziała, że o tym nieszczęściu mieszkańców ulicy 
Bursztynowej podzieliła się z Panem Wójtem już dwa razy i z Panami Radnymi, którzy byli 
po sezonie z Komisji od Inwestycji i Uzdrowiskowej. pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że 
Państwo radni rzeczywiście byli i pozwolili jej się przeciągnąć po całej plaży, przez cała 
wioskę i także zaciągnęła ich także na ulicę Bursztynową, także sytuację tej ulicy Państwo 
radni znają. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że ci mieszkańcy maja nadzieję na te stare 
płyty, które leżą na ulicy Morskiej i będą zbierane. Mówczyni powiedziała, że odpisała, że 
wspiera ich w tym, także bardzo prosi o zrozumienie. Mówczyni powiedziała, że otrzymała 
również takie pisma, a w zasadzie osobiście byli inwestorzy ulicy Wczasowej u niej w spawie 
pieszego przejścia na plażę. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że już też o tym wspominała. 
Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że w takiej miejscowości, która żyje tylko z turystyki 
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brak takich przejść wydzielonych zmniejsza jej atrakcyjność i również tutaj bardzo wspiera 
tych mieszkańców dlatego, żeby to przejście jednak pomóc zorganizować. Mówczyni 
powiedziała, że jest to trochę sprawa trudna, ponieważ Gmina sprzedała te działki. Pani 
Małgorzata Żugaj powiedziała, że tam to przejście było od kilkunastu lat i ludzie są na tyle 
już zdesperowani, że chcieliby to odkupić od tego właściciela obecnego i nawet zebrać 
pieniądze, po to, żeby było chociaż dwumetrowe przejście.    

(Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad sesji) 
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że mieszkańcy zwrócili 

się do niej z taką prośbą, żeby przedstawiła ich sprawę i jakoś może gmina w negocjacjach 
skontaktuje się z właścicielem tej działki. Pani Sołtys prosiła aby mieć to na względzie. Pani 
Małgorzata Żugaj powiedziała, że również niepokoi ją to, o czym Pan Wójt powiedział, żeby 
każdy sam się promował. Pani Małgorzata Żugaj powiedział, że się promują. Pani Sołtys 
zapytała, czy Panu Wójtowi chodzi o promocję z Gminy, czy jaką? Mówczyni powiedziała, że 
jako wioska Wicie bardzo dobrze się promują i wydają na to bardzo duże pieniądze z własnej 
kieszeni zazwyczaj. Mówczyni powiedziała, że mają stronę internetową, która została 
zbudowana i jest bardzo dobrze pozycjonowana. Mówczyni powiedziała, że w styczniu 
odnotowano ponad dwa tysiące wejść na tą stronę i jest ta strona utrzymana jako oficjalna 
strona miejscowości Wicie, która promuje tez gminę.  

(Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad sesji) 
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że na ostatniej sesji 

pozwoliła sobie zapytća się, czy na tej stronie mogą umieścić link do takich fajnych spotów 
reklamowych, do filmów promujących Gminę. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że Pan 
Wójt chyba nie był w humorze i po jego wypowiedzi nawet oficjalnie się zgłosiła na piśmie. 
Mówczyni powiedziała, że jeszcze raz chciałaby uczulić na to, że to jest prywatna strona 
tylko dlatego ponieważ jest z prywatnych jej pieniędzy opłacana. Mówczyni powiedziała, że 
strona jest utrzymana na dobrym poziomie, żeby nie było krzywdzić Gminy. Pani Małgorzata 
Żugaj powiedziała, że promuje Gminę Darłowo i oczekuje odwrotnie, że Gmina Darłowo 
będzie promowała też wieś Wicie, lub Uzdrowisko Dąbki, Cisowo i Kopań, czyli takie 
miejscowości, które mają z turystyka bardzo dużo wspólnego. Pani Małgorzata Żugaj 
powiedziała, że nie bardzo rozumie stwierdzenia: „Niech się sami promują”. Pani Małgorzata 
Żugaj powiedziała, że generalnie nie jest to za bardzo możliwe w jej sytuacji, gdyż jest 
Sołtysem Wicia, a ludzie się tutaj najbardziej Wiciem interesują i chyba to jest zrozumiałe. 
Mówczyni powiedział, że ponieważ imprezy organizowane przy ich współudziale                              
i współudziale Gminy nie mogą się odbyć bez udziału Gminy, ponieważ pożarł ich sukces, na 
przykład Bieg Międzynarodowy i ostatnie lata. Mówczyni powiedziała, że nie wyobraża sobie 
tego wszystkiego bez współudziału Gminy. Pani Sołtys powiedziała, że kolejną bardzo udaną 
imprezą cykliczną był przegląd Zespołów Ludowych. Mówczyni powiedziała, że tutaj należą 
się ukłony w stronę Pana Radnego Jerzego Krzyżanowskiego. Mówczyni powiedziała, że 
przeprasza Panią Wandę.  

Na sali obrad zrobiło się wesoło i obecni śmiali się. 
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że Pan Radny Jerzy 

Krzyżanowski rzeczywiście bardzo pomógł w poprowadzeniu tej imprezy i zrobił to 
rzeczywiście profesjonalnie i bardzo dobrze. Mówczyni powiedziała natomiast, że 
organizatorem tej imprezy była Gmina. Pani Sołtys powiedziała, że następna impreza Bedzie  
nie wyobraża sobie, żeby Gmina powiedziała, nie. Pani Sołtys powiedziała, ze to była 
również zapowiedziana impreza jako cykliczna  a ma nią być Seminarium poświecone 
turystyce. Pani Sołtys powiedziała, że Gmina Turystyczna prowadzi raz w roku takie 
seminarium. Mówczyni powiedziała, że w ubiegłym roku odbyło się ono pierwszy raz i udała 
się jej zdaniem fantastycznie i na bardzo dobrym poziomie, a organizatorem była Gmina 
Darłowo. Pani Sołtys powiedziała, że pomogła, ponieważ jest absolutnie przekonana, że tego 
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typu działania to jest dobry wizerunek w Gminie. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że nie 
może być Gmina Turystyczna, która mówi ustami Pana Wójta żeby się promowali sami. Pani 
Małgorzata Żugaj powiedziała, że nie może tak być i dlatego myśli, że jakieś tutaj 
nieporozumienie nastąpiło. Pani Sołtys powiedziała, że bardzo dobrze byłoby w tym roku 
również ten cykl tego seminarium powtórzyć. Pani Sołtys powiedziała, że w ubiegłym roku 
koncentrowali się na różnych formach reklamy i było to seminarium otwarte na inne Gminy. 
pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że przybyli przedstawiciele Stowarzyszenia z Jarosławca, 
z Darłówka, z Malechowa i naprawdę było to spotkanie bardzo udane. Pani Małgorzata Żugaj 
powiedziała, że jednym z podstawowych elementów i podstawowych zasad funkcjonowania 
dobrej Gminy jest właśnie wizerunek Gminy. Mówczyni powiedziała, że Gmina promując się 
promuje również ją. Mówczyni powiedziała, że na sesji załatwiają różne sprawy i są sytuacje 
czasami podbramkowe, które załatwiają tutaj, ale jeśli chodzi o wizerunek na zewnątrz to 
grają do jednej bramki i promują się wspólnie. Pani Sołtys Małgorzata Żugaj powiedziała, że 
nie chodzi o jej uczestnictwo w tym seminarium turystycznym, ponieważ również dobrze 
może uczestniczyć Sołtys Bobolina Pan Marcin Kupracz lub Sołtys Dąbek Pan Jan Górski, 
którzy są z takich miejscowości turystycznych lub niech Gmina sama to prowadzi. Pani 
Małgorzata Żugaj powiedziała, że wiadomo, że początki zawsze są najtrudniejsze, ale szkoda 
byłoby gdyby tego seminarium nie było. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że chciała 
również zapytać o kalendarz imprez, ponieważ taki kalendarz imprez w szanujących się 
gminach i miastach jest gotowy do końca lutego. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że tez 
na tej stronie chciałaby taki kalendarz imprez zareklamować, bo wiadomo Gminne imprezy 
też reklamuje. Mówczyni powiedziała, że jednak nie wie z kim ma w tej sprawie rozmawiać, 
czy z Paniami od świetlic?  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że napisała pismo odnośnie 
zapoznania jej z danymi technicznymi realnymi jeżeli chodzi o miejscowość Wicie 
dotyczących problemu poboru wody i ścieków, ponieważ to jest dla miejscowości bardzo 
duży problem. Pani Sołtys powiedziała, że miejscowość boryka się z tym problemem, o czym 
wszyscy już bardzo dobrze wiedzą. Pani Sołtys powiedziała, że nie zada teraz tych danych                
i zapewnienia, ze pobór wody jest bezpieczny a ścieki też nie zagrożą bezpieczeństwu tylko 
napisała to pismo dlatego, żeby się można było do tego przygotować. Pani Małgorzata Żugaj 
powiedziała, że mieszkańcy Sołectwa z pewnością będą chcieli się zapoznać z tymi danymi 
na zebraniu, a jakie one są to wiadomo, że raczej niepokojące są, ponieważ w sezonie spadki 
ciśnienia wody są takie, że już na pierwsze piętro praktycznie nie dochodzi ta woda, a ścieki 
to wiadomo w jakim jest stanie Jezioro Kopań i walory zapachowe też dają powód że 
chcieliby wiedzieć czy wszystko jest pod kontrolą.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że chciałaby się jeszcze 
zwrócić z taki zapytaniem, ponieważ jest w trakcie ustalania, negocjacji, bo chciałaby                     
w miejscowości Wicie na sezon wakacyjny zorganizować strefę wolnego Internetu. Pani 
Sołtys zapytała, czy Gmina mogłaby w jakiś sposób wesprzeć ją w tym działaniu. Pani Sołtys 
powiedziała, że chciałaby zaznaczyć, że nie chodzi jej o wsparcie duchowe.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że chodzi                                     
o błogosławieństwo.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że błogosławieństwo 
zawsze się przyda. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała także, że jak co roku chciała poruszyć 
sprawę maty dla osób niepełnosprawnych. Pani Sołtys powiedziała, że jest przejście na plażę, 
które Urząd Morski wyznaczył, a w zasadzie nie wyznaczył, no ale podczas spotkania                       
z pracownikiem Urzędu Morskiego takie przejście zostało ustalone. Pani Sołtys powiedziała, 
że jest to na Tyla płaskie przejście, że taka mata dla osób niepełnosprawnych byłaby w tym 
miejscu bardzo dobra dlatego, że każdy możne dojechać samochodami, a przy tym nie 
narusza się przepisów ruchu drogowego.  Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że w ubiegłym 
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roku prawdopodobnie o tej samej porze z Panem Wójtem o tym rozmawiała i generalnie był 
bardzo taki przychylny i może teraz także byłby przychylny tej macie. Pani Sołtys 
powiedziała, że taka mata jest bardzo dobrą rzeczą. Jest to składana mata, zbierana, która 
może służyć wiele lat. Pani Sołtys powiedziała, że na terenie GZUP-u można ją złożyć i na 
następny sezon można ją rozłożyć i generalnie sprawa wózków czy dla osób 
niepełnosprawnych, czy też dla dzieci jest rozwiązana. Mówczyni zapytała czy o czymś 
zapomniała i powiedziała, ze może jak się jej przypomni to zabierze głos.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Sołtys Wandzie Hańczaryk.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała do Pani Małgorzaty 
Żugaj, że nie musi jej przepraszać, bo jeśli Pan Krzyżanowski robi coś dobrego to należy mu 
się pochwała i co do tego niema żadnych słów. Pani Sołtys powiedziała, że natomiast w tej 
chwili ma już pretensje do Gminy, bo jeśli Pan Radny z Zakrzewa mówi jej, że mają stawiać 
wiatraki o większej sile, o większej mocy, a wioska w ogóle na ten temat nie ma żadnego 
pojęcia. Pani Wanda Hańczaryk zapytała dlaczego Sołtys o tym nie wie, i dlaczego nie jest 
robione zebranie w Cisowie na ten temat i mieszkańcy nie są powiadomieni. Mówczyni 
powiedział, że później znowusz zostaną postawieni przed faktem dokonanym jak już 
wszystko będzie zrobione. Mówczyni powiedział, że przecież mieszkańcy mają prawo 
wypowiedzieć się, że jeśli następuje zmiana wiatraka o tej samej mocy to jest normalne, ale 
jeśli mają powstać wiatraki o większej mocy, to wioska i mieszkańcy powinni na ten temat 
wiedzieć. Pani Sołtys Wanda Hańczaryk zapytała dlaczego Gmina do tej pory o tym ich nie 
zawiadomiła. Pani Sołtys zapytała kiedy Gmina zawiadomi, jak już wiatraki powstaną                     
o większej mocy?  Mówczyni powiedziała, że wtedy już nic się nie zrobi, ale jeśli w tej chwili 
wiedzą i mieszkańcy wystąpią do Gminy, że zgadzają się na wymianę ale o tej samej mocy                  
i nie większej mocy wiatraków, to Gmina może zareagować. Pani Sołtys Wanda Hańczaryk 
zapytała jak to jest, że jeden Sołtys wie, a drugiej wioski nie wie i mieszkańcy nie wiedzą. 
Mówczyni powiedziała, że tu trzeba robić zebranie z mieszkańcami bo ona jako Sołtys jest za 
to odpowiedzialna, bo ma problemy z mieszkańcami. Mówczyni wiec bardzo prosiła                           
o konkretne podanie czy mają staną takie same wiatraki, czy mają stanąć większe wiatraki, bo 
wiadomo, że musi mieć wtedy zebranie z mieszkańcami, którzy musza się wypowiedzieć na 
ten temat czy się zgadzają ponieważ to jest już zupełnie nowa inwestycja. Pani Sołtys 
powtórzyła, że to jest zupełnie nowa inwestycja, która powstała by na ternie Cisowa. Pani 
Wanda Hańczaryk powiedziała, że tutaj ma nadzieję, że w jak najszybszym terminie dostanie 
zawiadomienie jakie maja staną wiatraki, czy o tej samej mocy, czy większe. Pani Sołtys 
Cisowa powiedziała, że wtedy poprosi Gminę o zorganizowanie zebrania z Mieszkańcami, na 
które przyjdzie Pan Wójt i powie mieszkańcom jak wygląda sprawa z wiatrakami, żeby nie 
stanęli przed faktem dokonanym jak zostaną postawione.   

(Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad sesji) 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 

Pani Sołtys, że sama mówiła, że otrzymała to pismo.  
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo odpowiedziała, że tak ale o tej 

samej mocy wiatraki.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

rozumie, ale to do nich trzeba byłoby się zgłosić do inwestora.  
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo odpowiedziała, że dostała pismo               

i powiesiła je w sklepie, że będzie wymiana wiatraków o tej samej mocy, a teraz praktycznie 
dowiaduje się od radnego z Zakrzewa, że mają stanąć wiatraki, że to nie będzie wymiana, 
tylko to będą wiatraki o silniejszej mocy. Pani Sołtys powiedziała, że to jest zupełnie co 
innego. Mówczyni powiedziała, że to nie jest wymiana, tylko postawienie zupełnie nowej 
inwestycji.   
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Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo powiedziała do Pani Sołtys 
Cisowa, że to ma być tylko wymiana nowych turbin, a te same wiatraki maja stać, bo to 
jeszcze rok temu chodził Pana Sieńki syn i on spisywał i informował tych, którzy mają działki 
tam pod te wiatraki, bo jeszcze ją pytał o nazwiska i ona ich wysłała, gdzie kto mieszka,                      
z właścicielami, bo oni mają własność kupioną i z właścicielami maja rozmawiać i z nią.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że dostała pismo, że 
mają być te same, a tu słyszy, że mają być inne a więc coś tu nie gra.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Sołtysowi Piotrowi Szewszykowskiemu. 

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice w sprawie wiatraków 
powiedział, że Pani Sołtys Wanda Hańczaryk ma rację, ponieważ powstały wiatraki                       
65-metrowe, a teraz będą 105-metrowe, a mieszkańcy nic nie wiedzieli. Pan Sołtys Barzowic 
powiedział, że wiatraki zostały wymienione i te duże stoją i nikt z mieszkańców nie wiedział, 
że powstają takie duże wiatraki. Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice 
powiedział, że wiatraki były małe, a Pan Brzyszcz postawił duże i w dodatku było ich siedem 
sztuk a jest dziewięć. Pan Sołtys powiedział, że nie wie jak to było, ale zwracał się z pismem 
do Gminy o wyjaśnienie kto wydawał takie decyzje, ale do dnia dzisiejszego nie dostał 
odpowiedzi.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Sołtysowi Kazimierzowi Grzybak.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo odnośnie kwestii wiatraków, 
jeżeli chodzi o sprawy techniczne powiedział, że ludzie ćwiczą na własnej skórze. Pan 
Kazimierz Grzybak powiedział, że przy wymianie wiatraka maszt może zostać i wymieniana 
jest tylko turbina, ale jeżeli jest turbina o większej mocy to prawdopodobnie będą dłuższe 
śmigła, większy hałas, większe oddziaływanie infradźwięków czy czegoś innego. Pan Sołtys 
powiedział, że te wiatraki, które stoją w Cisowie, to chyba mają 90 albo 100 metrów 
wysokości i tam można montować turbiny o mocy od 1 MW do 2,5 MW, czy nawet więcej. 
Pan Sołtys Kazimierz Grzybak powiedział, że to jest taki problem techniczny, że później 
zasięg tego hałasu będzie na pewno większy i migotanie śmigieł i inne rzeczy. Pan Sołtys 
Wiekowa powiedział, że to jest taka różnica techniczna.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że to jest bardzo duża 
różnica techniczna, bo głównie chodzi o hałas, o ten cały szum. Pani Sołtys powiedziała, że 
jak będą dłuższe skrzydła to automatycznie zrobią im „dyskotekę” jak to się mówi popularnie, 
a tu była mowa że mają powstać o tej samej mocy, że dwa megawaty mają być. Mówczyni 
powiedziała ponieważ dowiaduje się tych rzeczy to chciałaby, żeby to było konkretnie 
określone i dlatego wtedy chciałaby spotkać się z mieszkańcami. Mówczyni powiedział, że 
jak wtedy będzie większy hałas, a w tej chwili u nich jest ta przestrzeń 500 metrów od 
zabudowań, i słyszy się porządnie, a jeśli wymienia na silniejszy to automatycznie będzie 
większy hałas. Pani Sołtys powiedziała, że dlatego dla niej to jest dziwne, że jeśli Gmina na 
ten temat coś wie, a Sołtys wie, że powstaną turbiny takie same jak były. Pani Sołtys Wanda 
Hańczaryk w związku z tym prosiła o konkretna odpowiedź na piśmie, żeby mogła zrobić 
zebranie i zaprosić kogoś z Gminy i zaprosić Pana Sieńko, który może dojechać i niech 
przedstawi konkretną sprawę, czy takie same będą czy inne i wtedy mieszkańcy mogą się 
wypowiedzieć, czy się zgadzają na większe turbiny, czy się nie zgadzają. Pani Wanda 
Hańczaryk powiedziała żeby nie było tak, że mieszkańcy staną przed faktem dokonanym. 
Pani Sołtys powiedziała, że ta Spółka jest trochę nie bardzo. Pani Wanda Hańczaryk Sołtys 
Sołectwa Cisowo bardzo prosiła, żeby w jak najszybszym terminie dostała pismo z Gminy na 
temat jakie to będą wiatraki, bo jeśli Gmina jest na bieżąco z inwestorem to chyba wie jakie 
będą turbiny. Mówczyni powiedziała, że już chyba powtarza się do znudzenia, ale to dla 
wioski jest bardzo ważne, „czy to brzęczy pszczoła, czy to leci samolot”. Mówczyni 
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powiedziała, że już mamy kłopot z tymi wiatrakami, to załatwiajmy sprawy po prostu jak 
należy, żeby ludzie byli doinformowani przed czasem. Pani Sołtys powiedziała, że 
mieszkańcy są już przyzwyczajeni i nie protestują, ale jak zrobią niewiadomo jakie turbiny                 
i wtedy będzie hałas, to znowu się zacznie wojna. Mówczyni zapytała po co im to? Czy mało 
problemów mamy w Gminie, żeby jeszcze Cisowo doszło z problemami wiatrakowymi? Pani 
Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że jeszcze raz zwraca się do Pana 
Wójta żeby konkretnie podał czy będą turbiny o takiej samej mocy jak do tej pory, czy będą 
większe. Mówczyni powiedział, że jeżeli będą wiesze to o zorganizowanie zebrania                        
z przedstawicielem danej firmy, bo to naprawdę jest bardzo ważne. Mówczyni powiedziała, 
że w tej chwili nie będzie rozdmuchiwała sprawy na terenie Cisowa, ale jeżeli w ciągu dwóch 
tygodni nie dostanie konkretnej odpowiedzi, to wywiesza informację, że w Cisowie powstają 
turbiny o dużo większej mocy i będzie prosiła o zgłaszanie wszelkich zastrzeżeń do Urzędu 
Gminy do Pana Wójta, ponieważ chce być w stosunku do swoich mieszkańców jak zawsze                
w porządku. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś                         

z Państwa obecnych chciałby jeszcze zabrać głos. Ponieważ nikt się już nie zgłosił, Pan 
Przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę.  

 
Po przerwie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo  

stwierdził, że po przerwie obecnych jest 12 Radnych Rady Gminy Darłowo, co stanowi 
prawomocność do podejmowania uchwał. Pan Przewodniczący kontynuując punkt 7 obrad 
sesji udzielił głosu Panu Sołtysowi Janowi Górskiemu.  

 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że bardzo dziękuje za 

przedłużenie punktu siódmego. Pan Jan Górski powiedział, że myślał, że Pan Wójt będzie się 
wypowiadał, ale powiedział, że nie ma nic do powiedzenia. Pan Jan Górski powiedział, że                
w każdym sołectwie są dziesiątki problemów i widać to. Pan Sołtys powiedział, że rozmawia 
z Sołtysami i rzeczywiście coś dzieje się nie tak na linii dialogu pomiędzy Gmina a jednostką 
pomocniczą jaką jest sołectwo, a konkretnie miedzy Wójtem a sołectwami. Pan Jan Górski 
powiedział, że sprawa funduszy sołeckich jest rzeczywiście bardzo bolesna i rzeczywiście 
jakby przybiera taką formę katastrofalną. Pan Sołtys Jan Górski powiedział, że po pierwsze 
funduszy sołeckich nie przekłada się w założeniu prawa na lata następne, natomiast pan Wójt 
mówi niewłaściwe zdania. Pan Jan Górski powiedział, że może to niech jakoś inaczej tę 
formę powie, bo na pewno nie przekłada się funduszy na kolejne lata. Pan Jan Górski 
powiedział, że mogą zawrzeć jakąś umowę, cichą umowę z Panem Wójtem i ewentualnie coś 
robić dalej. Pan Jan Górski powiedział, że sprawa wiatraków jest rzeczywiście dramatyczna, 
że turbiny 3,5 MW w promieniu do kilometra bardzo głośno słychać.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki wracając do spraw sołectwa, poinformował, że 
wczoraj odbyło się zebranie wiejskie, na które przybył Pan Wójt wraz z rodziną i było mu 
miło ich gościć jak najbardziej, natomiast czy coś się zdarzyło tam konstruktywnego trudno 
mu powiedzieć, ale o tym powie w ostatnim punkcie. Pan Sołtys Jan Górski powiedział, że 
pierwsza sprawa dotyczy parku. Mówca powiedział, że podczas wizji lokalnej było zgłaszane, 
że nawet do Pana Wicewójta mówił, że jest jakby sprawa załatwiona, że jest naprawdę 
usatysfakcjonowany Przedsiębiorca, który ma dziewięcioletnią dzierżawę i ma szanse 
zawierać kolejne umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia, ponadto mieszkańcy są 
usatysfakcjonowani, bo Przedsiębiorca się zobowiązał do tego, że park będzie przestrzenią 
otwartą. Pan Jan Górski powiedział, że wielką radością było to, że inwestor pozyskał środki 
unijne i zrobił ten park i wszystko było i szło dobrze, a tu nagle szok, bo Pan Wójt pokazał, że 
jednak sprzeda i sprzedaje, pomimo, że spotykają się na wizji lokalnej i mówią sobie o tym, 
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że trzeba dalej budować Turystyczną, że będzie kłopot z droga 203 i to teraz wychodzi                       
i zawiesili w próżni człowieka i Gminę nie wiadomo po co. Mówca powiedział, że prosi 
takich rzeczy w przyszłości nie czynić. Pan Sołtys powiedział, że za każdym razem tak o tym 
apeluje i jest to już jakaś taka dziwna sytuacja, gdzie Pan Wójt jakby z przekorą czyni 
dokładnie odwrotnie.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że kolejna sprawa mająca znów ten 
sam motyw, gdy Pan Wójt w ostatniej chwili składa wniosek o likwidacji czy o przeniesieniu 
Gimnazjum w jakąś inną przestrzeń. Pan Jan Górski powiedział, że to dramat. Pan Jan Górski 
powiedział następnie, że państwo Radni już po raz kolejny są w jakiś sposób chyba no źle … 
Mówca powiedział, że albo Pan Wójt czyni to z premedytacją, albo Pan Wójt zakłada, że się 
zdarzy cud. Pan Jan Górski powiedział, że cud się nie zdarzy. Pan Jan Górski powiedział, że 
to, że Pan Wójt uzupełnił roszczenia Wojewody względem tej uchwały to nie są wszystkie 
wiadome panu Wójtowi sprawy i sprawa będzie się dalej „mielić”. Mówca zapytał po co my 
dalej to czynimy? Mówca prosił zatrzymać ten proces i ustabilizować pracę szkoły. Pan Jan 
Górski powiedział, że szkoła funkcjonuje doskonale i ludzie są zjednoczeni, zintegrowani,                   
a nauczyciele wykonują perfekcyjnie swoje obowiązki, i społeczność wykonała ostatnio 
gigantyczny bal dla kilkuset ludzi. Pan Jan Górski powiedział, że to naprawdę się dzieje                      
i dzieje się pozytywnie. Mówca prosił tylko o zatrzymanie procesu odwetowego Pana Wójta. 
Pan Jan Górski powiedział, że bardzo prosi dzisiaj radę by nad tym się pochyliła.  

Pan Jan Górski So9łtys Sołectwa Dąbki ponadto powiedział, że ostatnia sprawa to jest 
sprawa, którą jakby wywoływał swoją znaną metoda Pan Wójt, czyli mówi, że był na 
zebraniu na zebraniu Górski go obsztorcował w sprawie jakiegoś pisma, które mu dał. Pan 
Jan Górski powiedział, że chciałby Wysoką Radę uczulić na tego typu działania Pana Wójta, 
bo nie zamknie tej konkretnej sprawy i będzie naprawdę ją drążył. Pan Jan Górski powiedział, 
że sprawa dotyczyła ważnego problemu wsi, czyli budowy wielkopowierzchniowego sklepu, 
czyli marketu. Pan Sołtys powiedział, ostatnio na sesji nadzwyczajnej była o tym mowa, że 
ktoś co mówił, Rada wyraziła w opinii sprzeciw. Pan Sołtys powiedział, że zrobił zebranie 
wiejskie, choć nikt go do tego nie zmuszał. Mówca powiedział, że jako Sołtys z dobrej woli 
wykonał gest, gdyż ma takie statutowe prawo i zwołał zebranie wiejskie celem wyrobienia 
sobie opinii o tym. Pan Jan Górski powiedział, że na dwa, na cztery dni przed zebraniem 
zostało rozesłane do Przedsiębiorców we wsi pismo, w którym Pan Wójt wykazuje tym 
przedsiębiorcom jakoby naprawdę Jan Górski Sołtys Dąbek jest ich jedynym ratunkiem. Pan 
Jan Górski powiedział, że w tym piśmie są jakieś wskazania. Mówca powiedział, że może 
przeczytać te pisma, ponieważ wszystkie te pisma wróciły do niego. Pan Jan Górski 
powiedział ponadto, że te pisma były jeszcze przesłane do likwidatora Spółki Wodno-
Ściekowej i gdzieś tam jeszcze. Mówca powiedział, że chodzi o to, że największe zło jaki się 
stało jest takie, że to pismo nigdy nie dotarło do Sołtysa Jana Górskiego. Pan Jan Górski 
powiedział, że jako Sołtys przybywszy do Urzędu do swojej skrzynki tego pisma nie było                  
w skrzynce, natomiast to pismo już było wysyłane listem poleconym do ludzi, którzy 
otrzymywali pismo tej treści. Mówca powiedział, że pismo wygląda tak, że w treści 
adresowane do Jana Górskiego Sołtysa Sołectwa Dąbki z tym, że to było przekreślone                        
i podana jest lista tych, do których się je wysyła. Pan Jan Górski powiedział, że nie był 
powiadomiony o tym. Pan Jan Górski powiedział bardzo krótko, że to są metody 
bolszewickie. Pan Jan Górski prosił Protokolantkę o zanotowanie tych sów jeszcze raz, że to 
są metody bolszewickie skłócania wsi. Mówca powiedział, że tego nie wolno czynić. Mówca 
mówił dalej, że Pan Wójt wysyła gdzieś wysyła do ludzi z adnotacją „Jan Górski Sołtys 
Sołectwa Dąbki” to tym bardziej listem poleconym, a nawet specjalnym kurierem ponieważ 
jest to coś ważnego, a nie po pewnym czasie wrzuca do skrzynki i mówi, że sprawa jest 
załatwiona. Pan Jan Górski powiedział, że będzie ta sprawę wyjaśniał, i to tyle odnośnie jego 
podniesionego głosu wcześniej. Kończąc wypowiedź Pan Jan Górski powiedział, że apeluje 
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do Rady, bo do Pana Wójta już chyba powiedział wszystko, co miął powiedział, i apeluje do 
Rady o bardziej krytyczny stosunek do rzeczywistości, którą kreuje Pan Wójt.  pan Jan Górski 
powiedział, że naprawdę nie możemy opierać działań w gminie na cedzeniu praw, półprawd, 
lub wybiórczym sterowaniem informacją zarówno względem Radnych, sołtysów, 
pracowników. Pan Jan Górski powiedział, że tak się nie dzieje nigdzie w e współczesnej 
Gminie. Mówca powiedział, że to jest jakiś przeżytek i tego się nie robi. Mówca podziękwoął 
za uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo  udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, ze wróci się do 
Pana Sołtysa z pytaniem, ponieważ jak zrozumiał, ze wczoraj odbyło się zebranie na temat 
budowy tego Polomarketu. Pan Radny zapytał czy zapadły jakieś decyzje na ten temat na 
zebraniu sołeckim, czy nie? 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki odpowiedział, że Sołtys jako jednostka 
pomocnicza Gminy występuje na Radzie wyłącznie z głosem sołectwa i jego jakby osobiste 
przekonania czy coś ma być, czy nie, schodzą na plan dalszy. Pan Jan Górski powiedział, że 
rzeczywiście wczorajsze zebranie wiejskie po raz pierwszy za pomocą znanych metod 
statystycznych ankietowych na sali w dobrze prowadzonym w dobrym rytmie zebraniu 
wiejskim ukazało, że większość mieszkańców wsi jest za budową marketu w tej wsi. Pan Jan 
Górski powiedział, że on w tej sprawie wystosuje zarówno do Pana Radnego Jerzego 
Krzyżanowskiego jako wnioskodawcę ostatniego pisma z Klubu Radnych, do Pana Wójta i do 
Pana Przewodniczącego pismo bardzo precyzyjnie opisujące samo to zdarzenie jak i też 
wyniki tego co tam się stało.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo  udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że rozumie, że 
Pan Sołtys zna wyniki tej ankiety. 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki odpowiedział, że tak. 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo kontynuując swoją 

wypowiedź powiedział, że jeżeli to można nazwać na zebraniu sołeckim ankietą, ponieważ 
powinno być głosowanie raczej. Pan Radny zapytał ponownie czy Pan Sołtys zna wyniki tej 
ankiety, którą przeprowadził na zebraniu wiejskim? 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki odpowiedział, że 75 % mieszkańców jest za 
tym by powstał market w przestrzeni Uzdrowiska, część była za tym, by powstał w tym 
miejscu …  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że przeprasza, 
ze przerwie i zapytał ile osób głosowało? 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki odpowiedział, że byli reprezentanci 
wszystkich rodzin Sołectwa… 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo wchodząc w słowo 
Przedmówcy powiedział, że konkretnie pyta ile osób.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki odpowiedział, że czterdzieści jeden osób. 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że 41 

(czterdzieści jeden) osób bardzo szybko można policzyć ile głosów było „za” a i „przeciw”. 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że 11 (jedenaście) osób było 

przeciw.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy jedenaście osób 

było przeciw budowie?  
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki odpowiedział, że 11 osób było przeciw 

budowie marketu. 
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Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał i jakie pytanie było 

„za”? Pan radny następnie powtórzył, że jedenaście osób było przeciw i zapytał, czy to 
znaczy, że 30 osób było za budową? 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki odpowiedział, że tak. Pan Sołtys powiedział, 
że były trzy pytania. Jako pierwsze pytanie brzmiało: „Czy jako Mieszkaniec Sołectwa Dąbki 
jestem przeciwny lokalizacji marketu w obrębie Sołectwa? Drugie pytanie brzmiało: „Czy 
jako Mieszkaniec Sołectwa Dąbki jestem za budową POLOmarketu we wskazanym przez 
inwestora miejscu, czyli konkretnie w miejscu przy kościele? Natomiast trzecie pytanie pan 
Sołtys powiedział, że brzmiało: „Czy jestem za lokalizacją marketu poza centrum, na 
obrzeżach sołectwa?”  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że no właśnie 
dobrze, że Pan Sołtys to uściślił. Pan Radny Jerzy Krzyżanowski powiedział, że generalnie 
rzecz biorąc za budową tego Polomarketu w tym miejscu – Mówca poprawił swoją 
wypowiedź i powiedział, że przeciwko budowie w tym miejscu było razem 21 osób 
przeciwnych budowie tego polo marketu w tym miejscu, a 20 osób było za budową, czyli 
generalnie rzecz biorąc zmanipulował Pan Sołtys informację, która na początku padła. Pan 
Radny powiedział, że uściślając to jeszcze raz, powiedział, że za budową tego Polomarketu                 
w tym miejscu było 20 osób, a przeciwnych było 21, czyli niestety jedna osoba.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że nie wie do czego ta dyskusja 
zmierza. Pan Sołtys powiedział do pana radnego, że pan radny otrzyma pisemne precyzyjne 
opracowanie tego.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jeżeli się już 
jakieś zdanie wypowiada na sesji, to chciałby, żeby te słowa były wiarygodne i potwierdzone 
w jakiś sposób, co wykazał przed chwilą, że to co Pan Sołtys powiedział przed chwilą  na 
samym początku nie było prawdą.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Pana Radnego 
Krzyżanowskiego, że Pan Radny bez konsultacji społecznej wniósł na sesję z nikim nie 
rozmawiając we wsi projekt uchwały przeciw budowie marketu. 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że to też jest 
kłamstwo i delikatnie mówiąc, jak mówił na ostatniej sesji rozmawiał z ludźmi z Dąbek, wiec 
nie może Pan Sołtys znów mówić nie doprawdy, że nie rozmawiałem. Pan Radny prosił Pana 
Sołtysa o troszeczkę umiaru.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że rozumie, że Pan radny 
Krzyżanowski ma jakąś misję. Pan Sołtys powiedział, że szanuje Pana Radnego. Mówca 
powiedział, że rzeczywiście jest to Radny aktywny i ma prawo do swoich działań, do swoich 
operacji, swojej współpracy z kimś, z czymś. Mówca powiedział, że on nie wnika w to. Pan 
Jan Górski powiedział, że Sołtys wyrazi pisemną opinię na temat tego, czego się dowiedział 
od ludzi a Państwo jako Rada otrzymają te wyniki. Mówca powiedział, że próba teraz 
manipulowania za pomocą plotki, za pomocą przekazu internetowego przeróżnych cyrków 
jego nie dotyczy. Pan Jan Górski powiedział, że nie ma interesu żadnego by mówić nieprawdę 
i nigdy nawet gdyby miał by tego nie czynił. Pan Sołtys powiedział do Pana 
Krzyżanowskiego, że to są jakieś dziwaczne dla nie go zdania o manipulacji czy 
czymkolwiek. Pan Jan Górski powiedział, że jako Sołtys przedstawi tylko obraz tego, co się 
zdarzyło na zebraniu wiejskim. Mówca podziękował za uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi Gminy Darłowo.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tyle mówią, a o nim 
a on ani słowa.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
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dlatego udziela Wójtowi głosu.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że słucha cierpliwie, 

Pan Sołtys krzyczy na niego. Pan Wójt powiedział, że stara się być grzecznym.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 

Pana Wójta, że prosił go o wypowiadanie się do mikrofonu.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że prosi                                      

o wypowiadanie się do mikrofonu, ponieważ otrzymał juz kilka telefonów w tej sprawie, 
ponieważ sesja śledzona jest przez media. Pan Wójt powiedział, że z uwagi na to, że początek 
taki był, że nie było słychać głosu, dlatego prosi Pana Przewodniczącego, żeby to co się zieje 
trafiało do mikrofonu. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dla 
oszczędności czasu i zdrowia chciałby się odnieść do Trybuny jeśli Pan Przewodniczący 
pozwoli, chyba że zamknął, ale Pan Sołtys był uwzględniony.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Wójta, że nie zamknął trybuny jeszcze, tylko zrobił przerwę i nie przeszedł jeszcze do 
kolejnego punktu.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to jest metoda 
Stalinowska.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Wójta, że przeprasza … 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dobra, ale trochę 
żartu potrzeba było bo jest wiosna już. Pan Wójt powiedział, że po prostu jeśli jesteśmy                   
w tym gronie, a już niektóre sprawy zostały poruszone to nie chciałby zajmować czasu na 
temat kogoś tam poglądów, opinii, zdania, ale raczej mówić o rzeczach, które są w jakiś 
sposób powinnością samorządu, a zwłaszcza dotyczą wójta.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wracając do wypowiedzi pani 
Sołtys Cisowa i Sołtys Wicie powiedział, że odbiera to trochę inaczej, że co innego, a o co 
innego chodzi, ale niemniej jednak chodzi o te spotkania. Pan Wójt powiedział, że myśmy już 
powiedzieli troszkę i trzeba poczytać co może samorząd i jaki ma kompetencje i co do niego 
należy i czy podjął się jakiś czynności, a nie w ten bębenek walić zwłaszcza tylko na pokaz. 
Pan wójt powiedział, że dlatego szereg spotkań się tu odbywa i każdy ma prawo, bo jest to 
miejsce na to wszystko i każdy może skorzystać. Pan Wójt powiedział, że takie czepianie się 
to bardzo by prosił, żeby szanowali się nawzajem zwłaszcza, czy do Radnych czy do jego 
osoby.  

(Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad sesji) 
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że każdy kto jest 

zainteresowany to ma prawo i my staramy się żeby w jakiś sposób był powiadomiony                           
i poinformowany, żeby można było w jakiś sposób z tego skorzystać. Pan Wójt powiedział, że 
nie potrafi odpowiedzieć o tych pogłębionych rowach, ale coś kojarzy, że sprawa zlecona była 
i ziemia była wywożona. 

(Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad sesji) 
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że chciałby teraz 

nawiązać do wypowiedzi Pana Sołtysa z Wiekowa. Pan Wójt powiedział, że o niektórych 
sprawach tu ni e mówił, ponieważ wiedział, że wyjdą one w toku dyskusji i chciał zobaczyć 
jakie jest stanowisko Sołtysów. Pan Wójt powiedział do pana Sołtysa Kazimierza Grzybaka 
odnośnie funduszu sołeckiego tego bieżącego i tego zaległego oraz tak zwanego funduszu 
wiatrakowego, że przygotowuje taką informację i prosi jeszcze dać mu czas na to i na to                      
w jaki sposób to zrealizować bo jest koniec kadencji i chciałby, żeby to wszystko wyszło na 
zero. Pan Wójt powiedział, że to są potrzebne określone cyfry i poza tym idą za tym 
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określone konsekwencje finansowe. Pan Wójt powiedział, że nie wie kiedy się o to postarają 
bo zamykają rok i były uzgadniane sprawy podatkowe na spotkaniu, które miał. Pan Wójt 
powiedział, że tą informację zrobi w sprawie funduszy sołeckich, czy to obecnych, czy 
zaległych czy też funduszu wiatrakowym. Pan Wójt powiedział, że zrobi taką informację                   
o możliwościach finansowych i budżetach świetlic. Pan Wójt powiedział, że teraz też dojdzie 
taka informacja o realizacji budżetu w sprawach zadań zleconych dotyczy to sportu. Pan Wójt 
powiedział, że chciałby te sprawy załatwić chociaż luty jest, to żeby każdy wiedział na czym 
stoi zwłaszcza w zakresie finansowym. Pan Wójt powiedział, żeby pozwolić mu poprosić                 
o pomoc w sprawie o której mówił Pan Krawczuk dotyczącej wywozu śmieci, ponieważ 
również dzisiaj w między czasie otrzymał telefon z Sulimic, że jest problem z wywozem 
śmieci. Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj jest to zadanie zlecone i zastępcze rozwiązanie dla 
naszej spółki. pan Wójt powiedział, że obecni są Pan Prezes Marceli Glaza oraz Pan Dyrektor 
Stanisław Benkowski i czy mogliby coś na ten temat powiedzieć. Pan Wójt powiedział, że 
zgodnie z ustawą wczoraj podpisał specyfikację na ogłoszenie przetargu na odbiór śmieci. 
Pan Wójt powiedział, że takie są wymogi formalnoprawne, ale ma nadzieję, że to nasza 
Spółka wygra ten przetarg. Pan Wójt powiedział, żeby się wypowiadać szczególnie jeśli są 
kłopoty w sprawie wywozu śmieci.  Pan Wójt zapytał Pana Stanisława Benkowskiego jak to 
zgrane jest.   

Pan Stanisław Benkowski Dyrektor GZUP odpowiedział, że nie wie, że nie jest 
zorientowany.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wobec tego powiedział, że spotkają 
się w tej sprawie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wracając do wypowiedzi Pani 
Sołtys z Wicia powiedział, że w tej chwili patrząc na budżet na te wydatki inwestycyjne to 
największe pieniądze idą w miejscowość Wicie. Pan Wójt powiedział, że jest już podpisana 
umowa i oddany plac budowy pod budowę tej centralnej ulicy Morskiej wraz z przejściem                 
jest pełna dokumentacja. Tę dokumentację można zobaczyć u Pani Wojciechowskiej. Pan 
Wójt powiedział, że wygrała to firma Strabag. Pan Wójt w sprawach finansowych powiedział, 
że są zmiany w budżecie, a to miedzy innymi na skutek tego przetargu i nie chciałby się tutaj 
powtarzać. Pan Wójt powiedział, że to co było tutaj ustalone i przyjęte, ze te płyty, które się 
da odzyskać to one zostają w Wiciu. Pan Wójt powiedział, że zobaczy ile tych płyt zostanie               
i jak będą tez płyty z odzysku to wypadałoby je tam też ułożyć. Pan Wójt powiedział, że 
wiadomo, że jak się odłoży sprawę to wiadomo, ze to potem ginie. Pan Wójt powiedział, że 
jest też w tej chwili przygotowywany przetarg na ulice Plażową. Pan Wójt powiedział, że 
życzyłby tu tez żeby ta firma druga wygrała tą inwestycję. Pan Wójt powiedział, że to jest 
inwestycja dofinansowana w efekcie rożnych kompozycji i planów i z Darłowskiej Lokalnej 
Grupy Rybackiej oraz potrzebny jest też nasz wysiłek kilku milionów środków własnych. Pan 
Wójt powiedział, że uważa, że to jest szansa i że trzeba wznieść się nawet ponad podziały, 
żeby to jak najszybciej zrobić. W sprawie przejść na plażę Pan Wójt powiedział, że sprawa 
nie jest jeszcze w tej chwili podjęta ponieważ dysponentem jest Urząd Morski i jak to Wójt 
mówił na ostatniej sesji skończy się to porozumieniem i tak to trzeba rozwiązać. Pan Wójt 
powiedział, że są na to rożne sposoby i potrzebna jest rozmowa i dogadanie się. Pan Wójt 
powiedział, że to nie dotyczy tylko Wicia ale dotyczy i Kopań i Cisowa i Dąbek. Pan Wójt 
powiedział, że te sprawę trzeba załatwić i przypomniał, że tam trzeba ponieść bardzo duże 
wydatki finansowe. Pan Wójt w sprawie dotyczącej promocji o czym mówiła Pani Sołtys 
Wicia powiedział, że może to gra słów jest a może niepełne niezrozumienie, to w dalszym 
ciągu promocję Gmina będzie wspomagać poprzez świetlice ale nie Urząd Gminy będzie                 
w tym zaangażowany oprócz tych materiałów promocyjnych, które są. Pan Wójt powiedział 
swoje osobiste zdanie na ten temat dlaczego tak jest. Pan wójt powiedział, że jest rok 
wyborczy i nie chciałby, żeby to było tak traktowane jako promocja wójta i że po to się to 
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robi. Pan Wójt powiedział, że nawet uważa, że da wolną rękę naszym jednostkom 
pomocniczym i pomóc zwłaszcza finansowo i informacyjnie, żeby to też nie zostało na 
własnym podwórku, bo trzeba się własnymi rzeczami też pochwalić, a w naszych 
miejscowościach bardzo dużo pracy się robi i warto o tym mówić bo może ktoś chce z tego 
skorzystać.  

 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wracając do wypowiedzi Pani 
Sołtys z Cisowa odnośnie wiatraków powiedział, że zaszło tutaj jakieś nieporozumienie. Pan 
Wójt powiedział, że nasze stanowisko jest jasne i zostało ono określone na ostatniej sesji,                          
a sprawy związane z tym, że jakieś są tam zamiary, które polegają na rozbudowie i na zmianie 
to wymagają pozwolenia na budowę, a tu jest stroną Starostwo i bardzo by prosił nie 
zapominać o tym, że tam w Starostwie także sesje się odbywają i tam warto ten temat 
poruszyć. Pan Wójt powiedział, że on na spotkaniu z przedstawicielami firm wiatrakowych               
i spółek to jeszcze raz wyraził nasze określone stanowisko, o którym wspominał na ostatniej 
sesji i na tym się sprawa wg skupia. Pan Wójt powiedział, że oczywiście jeśli będzie wiedział 
jakieś konkrety, bo są rożne pomysły i zamysły w tych sprawach to musi być konkret a nie 
pobożne życzenie. Pan Wójt powiedział, że jedynie co może powiedzieć jest to, że właściciel 
tych wiatraków, które są odstąpił w tej chwili od tego pomysłu zwiększania mocy poprzez 
zmniejszanie skrzydeł i innych taki radosnych twórczości miedzy innymi z tego względu, że 
to jest krajobraz chroniony i ten cały pas po lewej stronie jest chroniony. Pan wójt powiedział, 
że myśli, że Pan Radny Przemysław Pociecha podzielił się taką informacją, którą wiedział                
i powiedział. Pan Wójt powiedział, że jeśli coś będzie konkretnego to będzie się starał na 
bieżąco informować. Pan Wójt powiedział, że zresztą tu  Sołtys z Wiekowa potwierdził, że 
zmiana turbin to z jakimi konsekwencjami się wiąże, że to nie jest tak, że ktoś coś może 
zmienić na coś innego. Pan Wójt powiedział, że z resztą temat jest tu bardzo dobrze znany. 
Pan wójt zapraszał, żeby tez odwiedzać Starostwo. Pan Wójt podkreślił, że nic konkretnego 
mu w tej sprawie nie wiadomo, a jedynie informacje, które posiada są takie niepełne i różne, 
które nie stanowią podstawy do informowani mieszkańców. Pan Wójt powiedział, do pani 
Wandy Hańczaryk Sołtys Cisowa, że jeśli coś jest to prosi wystąpić do niego w ramach 
wniosku, a on prześle ten wniosek do Starosty. 

 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wracając do wypowiedzi Pana 
Sołtys z Dąbek. Pan Wójt powiedział, że o funduszu sołecki juz powiedział i myśli, że 
wyraził się jasno, a odnośnie wiatraków to 3,5 MW to takich wiatraków w Gminie nawet 
niema, a jedynie pobożne życzenia mają ci, którzy się tym zajmują, żeby przyprowadzić takie 
do nas. Po trzecie pan Wójt powiedział odnośnie dzierżawy tego słynnego parku to miedzy 
innymi sprawa wynikła stąd, że miedzy innymi ten, który dzierżawi zwrócił się z prośbą, 
wystąpieniem pisemnym, że chciałby to nabyć, ponieważ tez ma plany zabudowy i na jego 
wniosek została wszczęta procedura sprzedaży. Pan Wójt powiedział, że też Gmina informuje 
go na bieżąco o stanowisku zarządu dróg oraz o naszym stanowisku. Pan Wójt powiedział, że 
nasze stanowisko jest takie, że nie jest jeszcze rozstrzygnięty przetarg w świetle wystąpienia 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Pan Wójt powiedział, że Pan Zastępca Dyrektora ds. budowy 
wystąpił, że w wyniku tej spec ustawy, że z urzędu powinny być wstrzymane takie sprawy                 
a prawnicy mówią coś innego. Pan Wójt powiedział, że to jest trochę dziwne, że Wojewódzki 
Zarząd zajął się tą drogą a nie załatwia tych terenów, gdzie są już podjęte prace budowlane na 
przykład w Gleźnowie, w Bukowie i w Dąbkach, ale stało się tak jak się stało. Pan Wójt 
powiedział, że w związku z tym on uważa i prawnicy to mówią, że są tu czynności prawne, 
które umożliwiają to. Pan Wójt powiedział, że to jest w rękach prawników i jeśli taką opinię 
dostanie to zajmie w tej sprawie stanowisko. Pan Wójt powiedział, że tu jest taka rzecz,                   
a odnośnie pism, powiedział, że Pan Sołtys robi temat zastępczy i bije pianę tam gdzie nie 
trzeba i robi problem z pisma. Pan Wójt powiedział, że inni Sołtysi, którzy też mają tu bardzo 
ważne problemy i wspomniał o Panu Sołtysie z Barzowic mówiąc, że jednak przyjęty jest ten 
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sposób doręczania korespondencji Sołtysom i Radnym poprzez nasze skrytki w Biurze Rady, 
a Sołtys z Dąbek jeśli uważa i ma życzenie, bo jeśli ta skrytka go w ogóle nie interesuje,           
a jednak żeby mu wysyłać, to Pan Wójt poinformował, że to nie będzie tylko poprzez pocztę 
ale tez za pośrednictwem świetlic. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo nawiązując 
do wypowiedzi Pana Jana Górskiego Sołtysa Sołectwa Dąbki powiedział, ze przywoływanie 
takich metod bolszewickich w stosunku do osoby wójta traktuje to jako „miłość wyborczą”      
i powiedział, że się nie gniewa i wie że przynajmniej Pan Sołtys mówi to co myśli, chociaż 
nieraz słowa są jaki są, ale tak to mówi. Pan Wójt powiedział, że uważa, że posiedzenie Rady 
nie jest ku temu. Pan Wójt powiedział, że on sam też nie ma bogatego słownictwa i może tam 
nie takie, ale uważa że to nie jest im potrzebne. Wracając do tematu tego zabrania Pan Wójt 
powiedział, że chciałby poinformować, że odbyło się takie zebranie w taki czy inny sposób                   
i takiej czy innej formie, ale odbyło się i temat został podjęty. Pan Wójt powiedział, że 
faktycznie przy tych odpowiedziach na pytania mieszkańców było 41 osób. Pan Wójt 
powiedział, że na tym zebraniu oczywiście był on obecny wraz z dwoma synami, którzy  
zainteresowani są i mają prawo. Pan Wójt powiedział, że głosowanie było jawne między 
innymi o celowości konsultacji na ten temat. Pan Wójt powiedział, że było to dwukrotne 
głosowanie poprzez podniesienie ręki i w wyniku tego głosowania mieszkańcy jednogłośnie 
opowiedzieli się za konsultacją. Pan Wójt powiedział, że tak to widział na oczy własne. Pan 
Wójt powiedział, że druga sprawa na tym zebraniu dotyczyła lokalizacji tego marketu,                       
w takiej formie jak sobie przygotował Pan Sołtys. Pan Wójt powiedział, że Pan Sołtys tak 
sobie wybrał i nawet przygotował trzy alternatywy na jakieś zajęcie stanowiska. Pan Wójt 
powiedział, że wyniki tego sondażu czy głosowania, które odbyło się na tym zabraniu, które 
zaproponował Pan Sołtys były tak rzeczywiście jak tu dzisiaj rozmawiali, że 11 głosów                    
w ogóle nie chce widzieć w sołectwie tego Polomarketu, 10 osób było że w innym miejscu,                   
a 20 było za tym, że w tym miejscu. Pan Wójt powiedział, że takie zdanie było w tej sprawie. 
Pan Wójt powiedział jeszcze, że on oczekiwał, bo zresztą prosił o to, ponieważ uważał, że to 
jest sprawa ważna i odnosi to do Darłowa. Pan wójt powiedział, że sprawy szkoły Burmistrz 
tez inaczej to rozegrał, że do dziś dnia ani grosza w to ni dokłada i tam żyją.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, ale podatek 
nie jest pobierany.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie wie, bo nie musi 
być pobierany i powtórzył, że zgodnie z ustawą nie może być pobierany i to jest jedna sprawa 
a druga sprawa jest taka, że tam też między innymi, że tam też powstał market, który inaczej 
się nazywa i umiejscowiony jest w centrum i teraz bogatsi jesteśmy o te doświadczenia z tego 
względu i też pewne sprawy z tego wynikły. Pan Wójt powiedział, że on między innymi na 
tym zebraniu prosił, żeby dało bo takie są wymogi prawne, dlatego podrzucił i wysłał 
sołtysowi i osób, które go się pytały, które znał z nazwiska i imienia o wykładnie prawną 
ponieważ ani Urząd, ani Wójt, ani Rada nie jest strona przy uzyskaniu pozwolenia na 
budowę. Pan Wójt powiedział, że ani nie mamy tam działki ani nic.  Pan Wójt powiedział, że 
jeśli nawet to było przy głosowaniu jawnym, że konsultacje chcą, to nie raz przy takich 
dużych inwestycjach inne sprawy trzeba byłoby pozałatwiać, a tam są też problemy między 
innymi z bezpieczeństwem, z wyjazdem na drogę i sprawy ekonomiczne. Pan Wójt 
powiedział, że była okazja i prosił, żeby jednak to zebranie zwołać – w takim trybie czy 
innym to dajmy sobie spokój bo są sprawy ważniejsze – żeby wiedział, że dokumenty 
wszelkie będą spływały do nie go ze Starostwa. Pan Wójt powiedział, że z urzędu my mamy 
tylko sprawy wydania warunków zabudowy, odnośnie mediów, wody, ścieków. Pan Wójt 
powiedział, że odnośnie śmieci to nie, bo zgodnie z ustawą to oni sobie indywidualnie umowy 
zawierają z podmiotem indywidualnym komercyjnym. Pan Wójt powiedział, że nikt tu nie 
zamierza zmanipulować informacji żadnej. Pan Wójt powiedział, że może tutaj rzeczywiście 
jakieś błędy popełnił w stosunku informowania bo wyciąga wnioski poprzez sprawę związaną 
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ze szkołą i to oficjalnie mówi, że najważniejsza, najistotniejsza jest sprawa, która dotyczy 
mieszkańców, a nie taka, czy wójt dostał czy nie dostał, czy był taki czy inny. Pan Wójt 
powiedział, że musi być nawet paru tych mieszkańców, którzy mają tam swoje życie i swoje 
możliwości. Pan Wójt powiedział, że nie da się tego tematu uniknąć bo jest taki czas i tak czy 
inaczej to jest biznes i oni mają takie sposoby i taki market może powstać nawet i tu u nas. 
Pan Wójt powiedział, ze jest pytanie jaki market żeby wkomponować go w krajobraz i gdzie. 
Pan Wójt powiedział, że proponowane jest w centrum. Pan Wójt jednak powiedział, że                 
w centrum Darłówka powstał market i nie ma jak tam podjechać. Pan Wójt powiedział, że ma 
problemy z poruszaniem się i chciałby nieraz tam podjechać, zaparkować i jest to problem. 
Pan Wójt wracając do historii powiedział, że jak zaczął wójtować to tam w Dąbkach była 
słynna droga krzyżowa koło Kościoła, która chciał – i nawet miał już to uzgodnione                       
z Wojewódzkim Zarządem – żeby ta ulica, przy której mieszka były wójt do ulicy głównej nie 
była ślepa, a jednak, żeby był tam ruch jednokierunkowy i żeby był wyjazd. Pan wójt 
powiedział, że także inni mu to podpowiadali, ale doszło do tego, że ta ulica została 
zamknięta. Pan Wójt powiedział, że jak się tam trochę ludzi nazbierała to tam się kicha robi. 
Pan Wójt powiedział, że wróci do problemu ponieważ wspólnie trzeba go rozwiązać i wrócić 
do spraw komunikacyjnych. Pan Wójt powiedział, że remont tej drogi wojewódzkiej                       
w dalszym ciągu – o czym mówił – to teraz widać, że zaczął się od Darłowa i już drzewa 
padają. Pan Wójt powiedział, że ta cała awantura, i jeśli mamy jakieś sprawy to trzeba prać je 
we własnym gronie, ale te inne rzeczy to też w jakiś sposób ustawiają się ostrożnie. Pan Wójt 
powiedział, że oby tylko dalszy ciąg się kierował od Dąbek. Pan Wójt wypowiedział się na 
temat spotkania z Wicemarszałkiem Jakubowskim w Tychowie, gdzie była otwierana 
świetlica po byłej szkole i tam miedzy innymi w ramach Zarządu tej Grupy Rybackiej 
rozmawiali o możliwościach pozyskania pieniędzy tych unijnych i tych z Grupy Rybackiej. 
Pan Wójt powiedział, że szczerze mówiąc, to się to wszystko kończy a my nie wiemy o tym. 
Pan Wójt powiedział, że jest rozgrywka, że gro tych środków ma być skierowane miedzy 
innymi w rejon metropolii naszej. Pan Wójt powiedział, że tu się dobijają i dobrze, że są tam 
nasi przedstawiciele w Urzędzie Marszałkowskim i myśli, że też nie zapomną o tym 
koszalińskim, że tutaj jakieś pieniądze do nas dotrą i że są do wykorzystania. Pan Wójt 
powiedział, że nie po to jest Uzdrowisko, w którym jeszcze mamy też liczne sprawy do 
załatwienia i prędzej czy później może być tak, że przez strefę A biegnie główna droga 
wojewódzka. Pan Wójt powiedział, że był nie Dalego bo w Połczynie parę dni w uzdrowisku                       
i tam są te markety ale poza strefą A. pan Wójt powiedział, ze oczywiście ci, którzy tam 
odpoczywają to muszą tą ścieżką zdrowia przejść, ale to nie jest tak daleko. Pan Wójt 
powiedział, że jeśli jest szansa zmienić to wiec bardzo prosi, żeby zrobić ten wspólny 
wysiłek, a nie szukajmy, czy to jest Wójta taki czy inny. Pan Wójt powiedział, że oczywiście 
trzeba uszanować pewne zdanie wójtów a mając na względzie to zebranie to temat jednak jest 
w tej miejscowości. Pan Wójt powiedział, ze na dzisiaj jest kłopot z wydanie tych warunków 
wszystkich, o które oni tu do nas wystąpili. Pan Wójt powiedział, że wystąpił do tej firmy                 
z pismem, że przedłuża czas wydania tych warunków i poprosił Zastępcę, żeby osobiście zajął 
się ta sprawą  z tego względu, że kilka problematycznych spraw jest, o których tu nawet nie 
mówił. Pan Wójt powiedział, że są to miedzy innymi takie, że część rur kanalizacji jest Spółki 
a część jest naszych, a przecież my nie możemy się w czyjeś rzeczy włączać. Pan Wójt 
powiedział, że część instalacji wodnej też jest praktycznie dość duża i co prawda teraz wie, że 
może pan Józef potwierdzić, że ta wykonana z metalu ponoć nieczynna jest. Pan Wójt 
powiedział, że to już był spółkowa 1,5 km. Pan Wójt powiedział, że nie chce tutaj załatwiać 
sytuacji tym bardziej, że sprawa Spółki i tej oczyszczalni, która była zamknięta, ale sprawa 
się toczy. Pan Wójt powiedział, że to nie jest tak, że już zamknięta jest, a my musimy z racji 
tego, że zadaniem naszym jest zapewnienie wody i odbiór ścieków podjąć działanie i takie 
działanie podjęliśmy. Pan Wójt powiedział, że niestety nie mamy co czekać na to, że w jakiś 
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sposób ta sprawa będzie załatwiona i pogodzona Spółka i Gmina, wiec trzeba robić swoją 
tutaj kanalizację. Pan Wójt powiedział, że nie jest dużo do zrobienia. Pan Wójt powiedział, że 
jak sami widzicie robiony jest gaz i nie polega to na kopaniu tylko te rury są przepychane                      
i  jest to do załatwienia. Pan Wójt powiedział, że musimy zapewnić odbiór tych ścieków                     
i dostarczenie wody i jest to temat bardzo złożony i myśli, że będzie wielokrotnie wracał. Pan 
Wójt powiedział, że stara się mówić o faktach tych, które są w jakiś sposób wiarygodne                   
i z tego względu nie chce zrobić z igły widły. Pan Wójt powiedział, że tez ma swoje zdanie na 
ten temat i tyle chciał w trybunie jako Wójt wypowiedzieć się.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi Pociecha. 

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że on tylko na 
zakończenie chciał powiedzieć, że jedna rzecz co w tej chwili tak boli jego i mieszkańców to 
fakt co dotyczy śmieci, ponieważ jedni worki mają drudzy nie dostają. Druga rzecz dotyczy  
inwestycji. Pan Radny powiedział, że z każdej inwestycji to każdy cieszy się z danego 
obszaru z danego Sołectwa i on tak samo, jak to Wójt wspomniał z inwestycji najdroższej, 
która będzie robiona w Wiciu. Pan Radny powiedział, że inwestycja miała więcej kosztować, 
a będzie kosztować milion siedemset dwadzieścia i to bardzo dobrze, że zaoszczędzą. Pan 
Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że tylko ta jedna rzecz nie 
cieszy, że taka inwestycja jak w Wiciu – taka najdroższa inwestycja jak dotąd w porównaniu 
do Gminy jest realizowana raz na jakieś co najmniej osiem lat albo i więcej. Pan Wójt 
powiedział, że to jest jedna sprawa a kolejna, to dotyczy wiatraków. Pan Radny Przemysław 
Pociecha powiedział, że jeśli Wójt wskazuje, że o czymś nie wie, a jeśli coś jest związane ze 
zmianą tych turbin, albo całych wiatraków, albo zmniejszenie albo zwiększenie i kieruje tutaj 
jakiś pisma, żeby uzyskać wiadomości i kieruje do starostwa, bo Starostwo wydaje 
pozwolenia. Pan Radny Pociecha powiedział, że czyli Starostwo wydaje pozwolenia czyli to 
znaczy, że to nie będzie wymiana turbin na takie same, tylko będzie wymiana albo na większe 
albo na mniejsze i to jest właśnie już w ogóle brane pod uwagę jako nowa inwestycja                      
w oparciu o nowy projekt.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana 
Przewodniczącego, że w sprawie śmieci oddaje swój głos swojemu zastępcy a na inne tematy 
nie będzie już odpowiadał.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
dobrze i udzielił głosu Panu Zastępcy.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że na dzień 
dzisiejszy usługę świadczy gminna spółka, która do końca lutego będzie świadczyła usługi. 
Pan Zastępca powiedział, że ma nadzieję, że po odbytym przetargu, który właśnie dzisiaj jest 
ogłoszony w Internecie, ma nadzieję, że od 1 marca być może też będzie świadczyła te usługi. 
Mówca powiedział, że bardzo go cieszą takie informacje, że państwo do nas monitują, że są 
jakieś nieprawidłowości, bo rzeczywiście są to jakieś nieprawidłowości, które nie powinny                          
w ogóle wystąpić. Pan Zastępca powiedział, że przede wszystkim dotyczy to mieszania 
odpadów mieszanych z tymi selektywnie zbieranymi. Także jeżeli będą powtarzać się te 
monity, to wtedy po prostu będzie miała ta Spółka potrącone ze zlecenia, które będzie miała 
zapłacone. Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta bardzo prosił o informowanie władz 
Gminy a nie Spółkę jako organ, który nadzoruje prace tej Spółki o tych zdarzeniach. Mówca 
powiedział, że jeżeli chodzi o worki to po przetargu jeżeli tam jest podana specyfikacja 
Spółka będzie musiała zapewnić odpowiednie wymagania, które dotyczą ilości, wielkości i 
wytrzymałości worków oraz kolorów i oznaczeń na tych workach. Mówca powiedział, że 
jeżeli te nieprawidłowości w marcu wystąpią to także prosi o informowanie o tym. Pan 
Zastępca powiedział, że do marca prosi o wyrozumiałość, ale nadmienił, że też tak nie 
powinno być, że worki są oddawane bo powinny być też na wymianę. Pan Radosław 
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Głażewski podkreślił także że zmienił się harmonogram wywozu śmieci w związku z tym, że 
Spółka przejęła to zadanie. Mówca powiedział, że Pani Ewa Dziemieszonek wystąpiła z taka 
prośbą, że jest taka potrzeba aby również Sołtysów o tym poinformować i w związku z tym 
faktycznie poza taka informacją w Internecie przygotowaliśmy koperty z karteczkami, które 
będą mogli dać nawet listonoszowi, żeby każdy mieszkaniec dostał taką informację do 
skrzynki pocztowej. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo  udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jeżeli 
dostanie informację od Pana Sołtysa Dąbek o przebiegu tak jak zapowiedział zebrania, jak 
będzie to stanowisko Sołectwa to poprosi Pana Przewodniczącego o to, by wystosował do 
Starostwa pismo z dwoma stanowiskami w tej sprawie, czyli jednym stanowiskiem Rady 
Gminy, oraz drugim stanowiskiem, które przekaże Pan Sołtys i o wzięcie pod uwagę obu tych 
stanowisk. Pan Jerzy Krzyżanowski jeszcze raz osobiście do Pana Sołtysa powiedział, że jest 
za budową tego polo marketu ale nie w tym miejscu. Pan Radny powiedział, że takie markety 
powinny powstawać ale w odpowiednim miejscu.    

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że to było dwugodzinne 
spotkanie. Pan Sołtys powiedział, że pytanie, które rzucił przed chwila właśnie Pan radny to 
jest właśnie trzecie pytanie tej ankiety, które brzmiało: „Jako mieszkaniec sołectwa jestem za 
lokalizacją marketu poza centrum na obrzeżach sołectwa.” Pan Jan Górski powiedział, że ta 
propozycję zgłosił Pan Wójt obecny na sali o ona została ujęta. Pan Jan Górski bardzo prosił 
podejść do tego badanie poważnie ponieważ one były wykonane profesjonalnie i naprawdę 
nikt tam nikomu nic nie kazał czynić oprócz tego, żeby wyrazić swoje stanowisko. W kwestii 
uzupełnienia Pan Sołtys zapytał Pana Wójta gdzie będzie prowadzona ta promocja jak 
świetlicy nie ma w wiosce? Jak sobie Wójt wyobraża promocję, bo jak Państwo Radni wiedza 
Wer wsi Dąbki nie może powstać świetlica mimo, że wszyscy by tak oczekiwali świetlicy bo 
top jest duża społeczność?  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo  udzielił głosu Panu 
Wójtowi Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tylko wspomniał                 
o spotkaniu ze świetlicznakami, ale potwierdził, że podział terytorialny Gminy i to gdzie jaka 
świetlica między innymi ma do obsługi swoje sołectwa w dalszym ciągu jest utrzymany. Pan 
Wójt powiedział do pana Sołtysa Dąbek, że stosunku do Sołectwa Dąbki jest świetlica 
Bukowo Morskie i Żukowo Morskie.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że czyli na jednej linii krótkiej 
utrzymuje pan Wójt trzy świetlice, a na odcinku dziesięciu a nawet dwunastu kilometrów nie 
buduje Pan Wójt żadnej. Pan Sołtys zapytał Pana Wójta, dlaczego Pan Wójt tak czyni.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana Sołtysa, że 
najchętniej budowałby wszędzie te świetlice. Pan Wójt powiedział, że jak widzi w gminach 
ościennych np. w Tychowie przy otwarciu świetlicy zaczynają robić to co u nas w gminie 
dawno zostało już zrobione. Pan Wójt powiedział, że tu żadnych ukierunkowań nie mamy. 
Pan Wójt powiedział, że w tej chwili w kolejce według niego stają miejscowości: Zielnowo                
i Rusko ze świetlicami jeśli mówi się o budowie nowych. Pan Wójt powiedział, że rada już 
się do tego przychyliła bo przyjęła budżet a tam są pewne zapisy w tej sprawie i tak ta sprawa 
wygląda.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy Kotys 
jeszcze chciałby zabrać głos, po czym udzielił głosu Pani Sołtys Małgorzacie Żugaj.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że  też w takim razie 
będzie jeszcze walczyła o te imprezy promocyjne i będzie negocjowała z panem Wójtem, bo 
jeżeli jedynym powodem tego, że tak ogromny wysiłek – to jest kontynuacja, to nie jest nic 
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nowego – że taki wysiłek, żeby powstały i tak wspaniale się rozwinęły, a jedyną przeszkodą 
jest to, że jest rok wyborczy, no to nie jest żaden argument. Pani Sołtys powiedziała, że jeżeli 
gmina jest wykonawcą tej imprezy i gmina promuje siebie a stanowisko Wójta jest 
obsadzone, ze mamy szczęśliwie Wójta, no to generalnie ta impreza promuje tez gminę i tego 
Wójta i nie jest to argument że nie mamy robić kontynuacji czegoś tylko dlatego, że jest rok 
wyborczy. Pani Sołtys ze swojej strony obiecywała, że jeżeli będą te imprezy organizowane, 
których organizatorem głównym jest Gmina, no to ona się nie schowa gdzieś i nikt jej nie 
zobaczy. Mówczyni powiedziała, że szkoda.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nic nowego nie 
powie i wykonywać to będzie co Pani ma te propozycje i prosił aby zgłosiła się do świetlicy 
w Barzowicach i oni pomogą Pani Sołtys, a też z urzędu będzie starała się pomóc pani 
Monika Chruszcz te sprawy formalnie załatwiać. Pan Wójt powiedział, że nic tu nie stoi na 
przeszkodzie. Pan Wójt powiedział, że tylko ni Bedzie dawał pracownika, który od Wójta 
będzie się tymi sprawami zajmował, a wręcz przeciwnie – nadzorował czy propagował. Pan 
Wójt powiedział, że tam już też już skład osobowy został uzupełniony i niektóre sprawy                   
w Barzowicach też już pozałatwiał. Pan Wójt powiedział, że tez pod tymi imprezami,                       
o których Pani Sołtys Wicia mówiła też się podpisuje i będzie ze swojej strony tez pomagał.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że  bardzo dziękuje.  
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo zapytała Pana Wójta czy w tej 

chwili od spraw promocji jest jakiś pracownik w Urzędzie Gminy?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wyraźnie 

powiedział, że każdy się promuje a Wójt sprawuje nadzór, bo to się musi też mieścić                       
w sprawach finansowych i z jego strony będzie ten nadzór czyniła pracownica, która pracuje 
w referacie oświaty Pani Beata Krzyżanowska.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że jej nie chodzi                 
o sprawy finansowe, tylko o to, czy Gmina ma jakieś materiały promocyjne, bo jak jej 
Stowarzyszenie wyjeżdża na targi do Poznania, czy do Krakowa, to chce wiedzieć, czy 
dostanie z Gminy jakieś materiały promocyjne, bo Starostwo jej bardzo chętnie daje ale ona          
w materiałach starostwa ma Gminę Sławno, Malechowo i Postomina a jej na tym nie zależy, 
bo zależy na Gminie Darłowo, żeby promować.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeśli będą te 
materiały, które są to prosi się zgłosić do Pani Moniki Chruszcz. Pan Wójt powiedział, że 
podzielone są role.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos?  

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  
Na tym punkt zakończono.  
 

Ad. 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg dotyczących działalności 
Wójta Gminy Darłowo. Druk Nr 1/2014XLIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skarg dotyczących działalności Wójta Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 

Druk Nr 1/2014XLIV 
 

Uchwała Nr ………………….2014 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia ……………… 2014 roku 
 

w sprawie rozpatrzenia skarg dotyczących działalności Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
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U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skarg z dnia 7 i 8 listopada 2013 roku na działalność Wójta Gminy Darłowo w przedmiocie 
dotyczącym przypisania odpowiedzialności za zabezpieczenie i nadzór Protestu Kobiet oraz nie usunięcia 
naruszeń prawa w związku z Protestem Kobiet, złożonych przez Pana Jana Górskiego i zapoznaniu się ze 
stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo  w sprawie zarzutów postawionych w skardze, Rada 
Gminy Darłowo uznaje skargę za zasadną/bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu stanowiącym 
załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącej odpisu niniejszej uchwały wraz z 
załącznikiem.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”  

 
Załącznik do uchwały Nr …….2014 

Rady Gminy Darłowo  
z dnia ……..2014 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skarg dotyczących działalności Wójta Gminy Darłowo. 
 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 
Radny Jan Małecki – Przewodniczący Komisji  
Radna Jolanta Janicka – Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Radny Przemysław Pociecha – Członek Komisji  
Radny Jan Różycki – Członek Komisji  
Radny Józef Szymacha – Członek Komisji  
na dwóch powiedzeniach dniu 10 grudnia 2013 roku i w dniu 17 stycznia 2014 roku rozpatrzyła dwie 

skargi z dnia 7 i 8 listopada 2013 Pana Jana Górskiego skierowane do Wojewody Zachodniopomorskiego na 
działania Wójta Gminy Darłowo, które Wojewoda Zachodniopomorski  przekazał Radzie Gminy Darłowo 
zgodnie z kompetencją w celu rozpatrzenia.  

Powyższe skargi dotyczyły przypisania odpowiedzialności za zabezpieczenie i nadzór Protestu Kobiet 
oraz nie usunięcia naruszeń prawa w związku z tym protestem. Skarżący nie zgadza się z obciążeniem jego 
kosztami związanymi z zabezpieczeniem i nadzorem Protestu Kobiet i z żądaniem pokrycia przez niego tych 
kosztów bowiem nie on był organizatorem protestu i nie brał w nim udziału.  

Komisja rozpatrzyła zgromadzony materiał korespondencji między Wójtem Gminy Darłowo a Panem 
Janem Górskim oraz zapoznała się z protokołem sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 5 kwietnia 2013 roku.  

Badając skargi Komisja Rewizyjna zapoznała się z następującymi dokumentami: 
1. Pismem Wojewody Zachodniopomorskiego z dnia 21 listopada 2013 roku; 
2. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 12 listopada 2013 roku; 
3. Skargą z dnia 7 listopada 2013 roku; 
4. Skargą z dnia 8 listopada 2013 roku; 
5. Fakturą VAT Nr: RFB/001/495/2013 z dnia 20 maja 2013 roku; 
6. Pismem skarżącego z dnia 31 maja 2013 roku; 
7. Pismem skarżącego z dnia 5 czerwca 2013 roku; 
8. Fakturą VAT korygującą Nr: RFB/001/591/2013 z dnia 5 czerwca 2013 roku; 
9. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 11 czerwca 2013 roku; 
10. Pismem skarżącego z dnia 24 czerwca 2013 roku; 
11. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 27 czerwca 2013 roku; 
12. Pismem skarżącego z dnia 4 lipca 2013 roku; 
13. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 16 sierpnia 2013 roku; 
14. Wezwaniem z dnia 4 października 2013 roku do usunięcia naruszeń prawa.  
15. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 28 października 2013 roku; 
16. Pismem z dnia 29 kwietnia 2013 roku w sprawie nadzoru i zabezpieczenia Protestu Kobiet na Sali 

konferencyjno-bankietowej Urzędu Gminy Darłowo przez jednostki Ochotniczych Straży 
Pożarnych; 

17. Wykazem osób do wynagrodzenia z tytułu zabezpieczenia Urzędu Gminy Darłowo na czas protestu 
strajkowego; 
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18. Rozliczeniem finansowym poszczególnych jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 
Gminy Darłowo biorących udział w zabezpieczeniu protestu kobiet w Sali konferencyjno-
bankietowej Urzędu Gminy Darłowo. 

Badając i analizując skargi Komisja Rewizyjna zwróciła się do Wójta Gminy Darłowo o udostępnienie 
dokumentów źródłowych związanych z protestem Kobiet w dniu 5-26 kwietnia 2013 roku. 

Komisja przeprowadziła rozmowy wyjaśniające z Panem Franciszkiem Kupraczem Wójtem Gminy 
Darłowo, Panią Violettą Kolanek Skarbnikiem Gminy Darłowo oraz zapoznała się z wyjaśnieniami Pana 
Łukasza Robak pracownikiem Urzędu na temat sposobu wyliczenia należności za zabezpieczenie i nadzór 
protestu głodowego Kobiet w dniu 5-26 kwietnia 2013 roku. 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo ustaliła, że Pan Jan Górski nie ogłosił rozpoczęcia strajku 
okupacyjnego, głodowego Kobiet w sali konferencyjno-bankietowej Urzędu Gminy Darłowo na sesji Rady 
Gminy Darłowo w dniu 5 kwietnia 2013 roku.  

Jednak to, że skarżący nie ogłosił strajku nie znaczy, że nie ponosi odpowiedzialności za koszty. 
Skarżący Pan Jan Górski na pytanie Wójta dotyczące zapłaty za nadzór i zabezpieczenie protestu 

wyraził zgodę na ich pokrycie. Skarżący przebywał w sali w której miał miejsce protest i wypowiadał się                          
w imieniu strajkujących. Sprawy nie sposób jednoznacznie ocenić. Być może sprawa będzie rozstrzygnięta na 
drodze sądowej jak zapowiedział Wójt.  

Wójt Gminy Darłowo ma rację, że wyjaśnia sprawę i próbuje odzyskać koszty, które nawet Rada Gminy 
Darłowo kwestionuje i nie uznaje ich jako uzasadnionych  - Rada nie zgadza się na zmiany w budżecie Gminy 
Darłowo. Sprawa może być rozstrzygnięta na drodze postępowania sądowego. Wobec powyższego skargi są 
bezzasadne.” 
 

Załącznik do uchwały Nr …………… 
Rady Gminy Darłowo 

Z dnia ………………….2014 roku 
 
w sprawie rozpatrzenia skarg dotyczących działalności Wójta Gminy Darłowo. 

 
 

„Stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
 

w sprawie skarg złożonych przez Pana Jana Górskiego na działalność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 
Radny Jan Małecki – Przewodniczący Komisji  
Radna Jolanta Janicka – Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Radny Przemysław Pociecha – Członek Komisji  
Radny Jan Różycki – Członek Komisji  
Radny Józef Szymacha – Członek Komisji  
na dwóch powiedzeniach dniu 10 grudnia 2013 roku i w dniu 17 stycznia 2014 roku rozpatrzyła dwie 

skargi z dnia 7 i 8 listopada 2013 Pana Jana Górskiego skierowane do Wojewody Zachodniopomorskiego na 
działania Wójta Gminy Darłowo, które Wojewoda Zachodniopomorski  przekazał Radzie Gminy Darłowo 
zgodnie z kompetencją w celu rozpatrzenia.  

Powyższe skargi dotyczyły przypisania odpowiedzialności za zabezpieczenie i nadzór Protestu Kobiet 
oraz nie usunięcia naruszeń prawa w związku z tym protestem. Skarżący nie zgadza się z obciążeniem jego 
kosztami związanymi z zabezpieczeniem i nadzorem Protestu Kobiet i z żądaniem pokrycia przez niego tych 
kosztów bowiem nie on był organizatorem protestu i nie brał w nim udziału.  

Komisja rozpatrzyła zgromadzony materiał korespondencji między Wójtem Gminy Darłowo a Panem 
Janem Górskim oraz zapoznała się z protokołem sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 5 kwietnia 2013 roku.  

Badając skargi Komisja Rewizyjna zapoznała się z następującymi dokumentami: 
19. Pismem Wojewody Zachodniopomorskiego z dnia 21 listopada 2013 roku; 
20. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 12 listopada 2013 roku; 
21. Skargą z dnia 7 listopada 2013 roku; 
22. Skargą z dnia 8 listopada 2013 roku; 
23. Fakturą VAT Nr: RFB/001/495/2013 z dnia 20 maja 2013 roku; 
24. Pismem skarżącego z dnia 31 maja 2013 roku; 
25. Pismem skarżącego z dnia 5 czerwca 2013 roku; 
26. Fakturą VAT korygującą Nr: RFB/001/591/2013 z dnia 5 czerwca 2013 roku; 
27. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 11 czerwca 2013 roku; 
28. Pismem skarżącego z dnia 24 czerwca 2013 roku; 
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29. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 27 czerwca 2013 roku; 
30. Pismem skarżącego z dnia 4 lipca 2013 roku; 
31. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 16 sierpnia 2013 roku; 
32. Wezwaniem z dnia 4 października 2013 roku do usunięcia naruszeń prawa.  
33. Pismem Wójta Gminy Darłowo z dnia 28 października 2013 roku; 
34. Pismem z dnia 29 kwietnia 2013 roku w sprawie nadzoru i zabezpieczenia Protestu Kobiet na Sali 

konferencyjno-bankietowej Urzędu Gminy Darłowo przez jednostki Ochotniczych Straży 
Pożarnych; 

35. Wykazem osób do wynagrodzenia z tytułu zabezpieczenia Urzędu Gminy Darłowo na czas protestu 
strajkowego; 

36. Rozliczeniem finansowym poszczególnych jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 
Gminy Darłowo biorących udział w zabezpieczeniu protestu kobiet w Sali konferencyjno-
bankietowej Urzędu Gminy Darłowo. 

 
Badając i analizując skargi Komisja Rewizyjna zwróciła się do Wójta Gminy Darłowo o udostępnienie 

dokumentów źródłowych związanych z protestem Kobiet w dniu 5-26 kwietnia 2013 roku. 
Komisja przeprowadziła rozmowy wyjaśniające z Panem Franciszkiem Kupraczem Wójtem Gminy 

Darłowo, Panią Violettą Kolanek Skarbnikiem Gminy Darłowo oraz zapoznała się z wyjaśnieniami Pana 
Łukasza Robak pracownikiem Urzędu na temat sposobu wyliczenia należności za zabezpieczenie i nadzór 
protestu głodowego Kobiet w dniu 5-26 kwietnia 2013 roku. 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo ustaliła, że Pan Jan Górski nie ogłosił rozpoczęcia strajku 
okupacyjnego, głodowego Kobiet w sali konferencyjno-bankietowej Urzędu Gminy Darłowo na sesji Rady 
Gminy Darłowo w dniu 5 kwietnia 2013 roku.  

Reasumując Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z dokumentami i przesłuchaniu ww. osób uznała, że 
inne tematy skargi są bezprzedmiotowe.  

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo podjęła powyższe w głosowaniu głosując większością:  
4 głosy za przyjęciem powyższej treści wniosku,  
0 głosów przeciw,  
1 głosie wstrzymującym,  
przyjęła wniosek.  
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że skargi są zasadne.  
W głosowaniu nad zasadnością skarg udział wzięło 5 członków Komisji rewizyjnej głosując: 
3 głosu za uznaniem skargi za zasadną,  
0 głosów przeciw,  
2 głosy wstrzymujące.” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że 

skarga z 7 listopada 2013 roku została złożona przez skarżącego w sekretariacie Urzędu 
Gminy Darłowo, po czym zgodnie z wnioskiem skargowym w dniu 12 listopada 2013 roku 
została wysłana do Wojewody Zachodniopomorskiego. Wojewoda Zachodniopomorski 
otrzymał przedmiotową skargę w dniu 18 listopada 2013 roku. Natomiast dniu 12 listopada 
2013 roku Wojewoda Zachodniopomorski otrzymał skargę w interesie publicznym z dnia                 
8 listopada 2013 roku. Tak więc obie wymienione skargi zgodnie z art. 231 w związku z art. 
229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego 
Wojewoda Zachodniopomorski w dniu 21 listopada 2013 roku przesłał do Rady Gminy 
Darłowo w celu rozpatrzenia zgodnie z kompetencją. W dniu 26 listopada 2013 roku skargi 
wpłynęły do Referatu Samorządowego – Biura Rady Gminy, po czym zostały skierowane na 
Komisję Rewizyjną Rady Gminy Darłowo w celu ich analizy. Komisja Rewizyjna dokonała 
analizy skarg w terminach 10 grudnia 2013 roku oraz 17 stycznia 2014 roku.  
/Skarga dotycząca działalności Wójta Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że w tych  
Komisja Rewizyjna zajęła stanowisko, ale nie stworzyła uchwały, więc on ze względu na 
terminowość udzielenia odpowiedzi skarżącemu sporządził taki projekt uchwały, którego jest 
wnioskodawcą. Ponadto Pan Przewodniczący powiedział, że po analizie z ostatniej sesji, 
gdzie było skierowane takie powiedzenie, że Radni otrzymują uchwały że tak powie 
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ukierunkowane, czyli z jedna propozycją, to pozwolił sobie z panią Mecenas to 
przedyskutować i jak Państwo Radni zauważyli, że otrzymali w związku z tym dwa 
uzasadnienia do projektu uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, że w związku z tym jako 
wnioskodawca chce wnieść autopoprawkę do projektu uchwały w taki sposób, że §1 tego 
projektu uchwały otrzymałby brzmienie:  
 
„Po rozpatrzeniu skarg z dnia 7 i 8 listopada 2013 roku na działalność Wójta Gminy Darłowo w przedmiocie 
dotyczącym przypisania odpowiedzialności za zabezpieczenie i nadzór Protestu Kobiet oraz nie usunięcia 
naruszeń prawa w związku z Protestem Kobiet, złożonych przez Pana Jana Górskiego i zapoznaniu się ze 
stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo  w sprawie zarzutów postawionych w skardze, Rada 
Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do 
niniejszej uchwały.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał państwu 

Radnym, że w dniu 26 kwietnia 2013 roku na sesji Rada podjęła uchwałę, iż nie będzie 
ponosiła kosztów związanych z protestem głodowym tutaj w urzędzie i że z budżetu Gminy 
tego nie przeznaczy. Pan Jarosław Michalski powiedział, że wiec to uzasadnienie, które 
państwo otrzymali podpisał, ponieważ stanowisko Komisji rewizyjnej nie zostało podpisane 
przez członków tylko jest tutaj taka parafka. Mówca przedstawił projekt uchwały.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że korzystając 

z sytuacji i powołując się na spotkanie komisji budżetowej, które odbyło się                                       
w czteroosobowym składzie tak jak mówił, była obszerna dyskusja, po czym Członkowie 
Komisji stwierdzili, że wnoszą autopoprawkę skreślając słowo bezzasadna, czyli 
autopoprawka brzmiałaby, że uznaje się skargę za zasadną. Pan Radny Pociecha powiedział, 
że uzasadnia to tym tak jak było wcześniej powiedziane na komisji budżetowej między tymi 
poszczególnymi Radnymi i włączał się w tą dyskusję też Pan Wójt. Pan Radny Pociecha 
powiedział, że ostatnie zdanie do projektu uchwały jakie stanowisko Komisja Rewizyjna czyli 
jego brzmi tak, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że skargi są 
zasadne. Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że jeśli w stanowisku na odwrocie                 
w uzasadnieniu są zasadne, to dlaczego w projekcie na stronie pierwszej w paragrafie 
pierwszym ma być inaczej? Pan Radny powiedział, że w imieniu Komisji Budżetu zostało to 
przegłosowane, chociaż kwestia była sporna, bo dwóch Radnych było „za” i dwóch Radnych 
było  „przeciw” i w związku z tym nie zostało to rozpatrzone. Pan Radny Przemysław 
Pociecha powiedział, że jako wniosek formalny składa autopoprawkę. Mówca zapytał czy 
taką autopoprawkę może w ogóle złożyć.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że on 
jest wnioskodawcą tego projektu uchwały, ponieważ Komisja Rewizyjna nie złożył projektu 
uchwały.   

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że Komisja 
Budżetu – co pani Iwona Kowalska zaprotokołowała to podczas komisji Budżetu że taki 
wniosek formalny został zgłoszony, że ta autopoprawka właśnie w takiej formie jak on 
przedstawia zostanie przedstawiona wiec nie rozumie czegoś tutaj.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
prosi bardzo Pana Mecenasa.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział do Pana Radnego, że nastąpiło 
nieporozumienie, ponieważ autorem autopoprawki może być tylko i wyłącznie autor projektu 
uchwały. Pan mecenas powiedział, że dlatego też nie dziwi się, że pan Przewodniczący 
zgłaszał autopoprawkę do projektu uchwały przez siebie stworzonej. Pan Mecenas odnośnie 
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Komisji Budżetu powiedział, że sprawa nie została przegłosowana, ponieważ dwa do dwóch 
nie ma większości w głosowaniu i sprawia to, że Komisja nie wyraziła swojej opinii                         
w głosowaniu.   

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że w takim 
razie nie może zgłosić autopoprawki. 

 Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że nie ponieważ nie jest autorem 
projektu uchwały. Pan Mecenas powiedział, że gdyby pan Radny złożył własny projekt 
uchwały wówczas jest taka możliwość.  

 Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że wszystko 
jest jasne i wszyscy Radni zapewne rozumieją. Mówca podziękował.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś                     
z Państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos? 

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie rozumie tego, 
że skoro Komisja wnioskuje, że skarga jest zasadna, no bo to jest przegłosowane głosami trzy 
do dwóch, a tutaj Pan Przewodniczący przeczytał, ze skarga jest bezzasadna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo w ramach 
wyjaśnienia powiedział, że jest on wnioskodawcą tego projektu uchwały ponieważ Komisja 
Rewizyjna określiła tylko swoje stanowisko i nie złożyła projektu uchwały. Pan 
przewodniczący powtórzył, że nie był złożony projekt uchwały tutaj na dzisiejszą sesję, a że 
go obliguje terminowość udzielenia odpowiedzi do dnia jutrzejszego to jeżeli tu byłaby 
odrzucona skarga to byłaby nierozpatrzona, a musi być rozpatrzona na tak lub nie.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że zawsze tak jest, że po 
przeczytaniu przez pana Przewodniczącego projektu uchwały opiniują komisję. Pan Jan 
Małecki powiedział, że dziwi się bardzo, że Komisja Rewizyjna dwa dni poświęciła tej 
sprawie i jest pomijana przez pana Przewodniczącego. Pan Radny Jan Małecki powiedział, że 
po drugie prosi mu pokazać gdzie w statucie jest napisane, że Komisja Rewizyjna pisze 
uchwały. Pan Jan Małecki powiedział, że nie ma takiego zapisu. Pan Radny Jan Małecki 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Komisja Rewizyjna sporządziła opinię, 
którą Pan Przewodniczący Rady zmienił osobiście, zmieniając treść. Mówca powiedział, że 
wprasza się lub wymusza żeby przeczytać protokół z powiedzenia Komisji Rewizyjnej,                      
i zapytał czy Pan Przewodniczący pozwoli?  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wyraził zgodę.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że odczytał stanowisko 

Komisji Rewizyjnej rady Gminy Darłowo w przedmiotowej sprawie. Po przeczytaniu 
stanowiska Komisji Rewizyjnej (cyt. powyżej) Pan Radny Jan Małecki powiedział, że to jest 
protokół Komisji z którego Pan Przewodniczący częściowo skorzystał a częściowo nie, do 
momentu, w którym Komisja Rewizyjna ustaliła, że Pan Jan Górski nie ogłosił strajku 
głodowego w sali konferencyjno-bankietowej Urzędu Gminy Darłowo na sesji rady Gminy 
Darłowo w dniu 5 kwietnia. Pan Jan Małecki powiedział, że w opinii pana Przewodniczącego 
do tego momentu jest wszystko to, co podjęła Komisja Rewizyjna, natomiast dalej Pan 
Przewodniczący dodał. Pan Jan Małecki odczytał treść, którą Pan Przewodniczący dodał. Po 
przeczytaniu Pan Radny Jan Małecki zapytał po co ta Komisja Rewizyjna pracowała na ten 
temat, bo nie wie skoro Pan Przewodniczący według swego uznania zapisuje tutaj? 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie 
dopisuje tylko stwierdza to, co jest po prostu uchwałą podjęte. Pan Przewodniczący 
powiedział, że opinie Komisji są brane pod uwagę przy głosowaniu każdego projektu 
uchwały, ale to jest jednak opinia Komisji i Rada może to całkiem inaczej przyjąć.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że oczywiście, ale 
powinien być ten wniosek taki jak to zrobiła Komisja a nie powinien być niczyjej osoby. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że pan 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie stworzył projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ponieważ niema 
takiego zapisu w statucie, że musi.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poprosił obecnego 
na sesji Pana Mecenasa pytając czy może skorzystać z jego pomocy w przedmiotowej 
sprawie.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że prosi pokazać statut     
i wskazać, czy tam jest zapisane. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie 
che mówić o statucie tylko o rozstrzyganiu skargi. Pan przewodniczący powiedział, że od 
rozstrzygania skargi i spornych spraw jest Komisja Rewizyjna. Pan przewodniczący 
powiedział, że Komisja rozstrzyga i stwarza, a nie stworzyła, a jest termin, żeby tą skargę 
rozpatrzeć.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że nie ma projektu uchwały                      
z żadnej z komisji stałej Rady Gminy Darłowo stąd też pan Przewodniczący z uwagi na okres 
czasu – zagrożenie, że ten termin udzielenia odpowiedzi zostanie przekroczony – opracował 
stosowny projekt uchwały, a jaki będzie wynik to się okaże w głosowaniu.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie zgadza się                    
z panem Mecenasem. Pan Jan Małecki powiedział, że tej uchwały Radni nie kwestionują, 
tylko opinie kwestionują, którą wyprodukował Pan przewodniczący, która jest niezgodna z 
ustaleniami Komisji.   

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział do Pana radnego Jana Małeckiego, że 
Pan Radny chciał, żeby opinia Komisji w tym przypadku wiązała Przewodniczącego Rady 
Gminy.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że to Rada ma 
zadecydować o tym.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że właśnie, ale projekt uchwały 
musiałby być stąd, ale ponieważ tego projektu uchwały nie ma więc Pan Przewodniczący taki 
projekt uchwały stworzył.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie kwestionuje 
kwestii zapisu czy zasadna, czy nie zasadna. Pan Radny Jan Małecki powiedział, ze po 
spotkaniu po Komisji Rewizyjnej spotkali się w Biurze Rady i była rozmowa, w której 
wypowiedział się, że to oczywiście nie zamyka sprawy bo to Rada i tak inaczej przegłosuje 
niż Komisja to ustaliła. Pan Jan Małecki powiedział, że już samo to, ze many Klub, który ma 
większość w tej Radzie i on decyduje  o tym, co tu się dzieje, także zdawał sobie z tego 
sprawę, że ta uchwała nie zostanie podjęta jako, że skarga jest zasadna. Pan Jan Małecki 
powiedział, że jest tego w stu procentach pewny, że tak się stanie. Mówca powiedział, że tak 
tez dzisiaj będzie, bo większość jest przeciwko, przeciwko obiektywizmowi tutaj. Pan Radny 
powiedział, że Komisja Rewizyjna poświeciła dwa dni na to i była bardzo dociekliwa. Pan 
Jan Małecki powiedział, że delikatnie mówiąc nawet Pan Wójt miał pretensje do niego, czego 
dał upust na komisji budżetowej po jego nieobecno c, ale to jest inna sprawa. Pan Jan Małecki 
powiedział, że na drugim posiedzeniu komisji było czterech czy pięciu członków klubu                 
i w pewnym momencie kiedy już doszło do głosowania przedstawiciele, a konkretnie Pan 
radny Staniszewski powiedział, że jest zapis, że pan Jan Górski ogłosił strajk. Pan Jan 
Małecki powiedział, że ogłosił wtedy przerwę i pół godziny stracili na to, w czym pomagał 
bawet Pan przewodniczący i wspólnie szukali tego zapisu przez pół godziny i nie znaleźli 
takiego żadnego zapisu. Mówca powiedział, że niegdzie tego nie ma. Pan Jan Małecki 
powiedział, że jest obcy jeżeli chodzi o stosunki polityczne między Górskim a Wójtem, także 
komisja Rewizyjna chce dociekać prawdy. Pan Jan Małecki powiedział, że nie ma sobie tutaj 
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nic do zarzucania i zwołując komisję chciał dociec prawdy i prawda jest taka, że Pan Jan 
Górski nie ogłosił strajku. Mówca powiedział, że mało tego siedział metr przed strajkującymi 
i podobnie kolega Pociecha siedział jako sekretarz obrad i patrzył z góry na nich i on nie 
słyszał też żeby to Pan Górski powiedział, tylko spośród tych niewiast padło słowo, że 
ogłaszają strajk. Pan Jan Małecki powiedział, że tak wcale nie jest jak tutaj panowie starają 
się przedstawić, bo otóż na pierwszym posiedzeniu komisji Rewizyjnej był przewodniczący 
Komisji Budżetowej i on tez powiedział, że z tych dokumentów nie wynika, że to Pan Jan 
Górski ogłosił strajk. Mówca zapytał cóż więcej można dodać? Pan Jan Małecki powiedział, 
że ma tylko pretensje do Pana Przewodniczącego, że nadużył tutaj swojej władzy dopisując 
do protokołu komisji to co przeczytał. Mówca powiedział, że uważa, że to jest … 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że to 
nie jest protokół Komisji, tylko jego opinia.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinię wydała 
Komisja, tylko Pan Przewodniczący dodał pięć czy sześć zdań nie zaznaczając, że Komisja 
uznała skargę za zasadną. Ponadto Mówca powiedział, ze to Rada zadecyduje jak będzie 
głosowała i nikt do tego nie może mieć pretensji.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że znowuż ta demokracja.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że myśli, że pomimo 

tego, że jest to demokracja ułomna, to jest, bo na razie nikt jeszcze mądrzejszego nie 
wymyślił na tym świecie i żaden ustrój nie jest taki jak ta demokracja.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że Komisja 
rewizyjna rozpatrywała te skargę i  komisja Rewizyjna po to, żeby obronić te swoje 
dwudniowe prace powinna choć nie musi, to podkreślił, że powinna utworzyć zgodnie ze 
swoim głosowaniem uchwałę, która później byłaby głosowana przez radę Gminy. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że tak samo nie musi się być radnym, atak samo Komisja 
Rewizyjna nie musi tylko raczej powinna stworzyć taką uchwałę. Po drugie pan Radny 
Krzyżanowski powiedział, że generalnie rzecz biorąc ze względu na termin ta uchwała 
właściwie już musi być zrobiona i przegłosowana. Mówca powiedział, że generalnie rzecz 
biorąc rozmawiali na ten temat o tych słowach „zasadna/bezzasadna” bo w formie 
„bezzasadna/zasadna” jest to niekonkretnie, a uchwała musi być kompletna. Pan Jerzy 
Krzyżanowski w sprawie Klubu Radnych powiedział do Pana Małeckiego, że tak taki Klub 
powstał i miał osób, chociaż dwie osoby doszły i w tej chwili liczy osiem osób. Mówca 
powiedział do Pana Jana Małeckiego, że już chyba o tym zapomniał jak Klub Radnych 
właściwie nieformalnie ale w taki sposób nieformalny działał przez te trzy lata i chyba teraz 
strasznie pana boli, że Pan nie jest w Klubie, chociaż ma prawo być w Klubie ale nie złożył 
deklaracji. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że generalnie rzecz biorąc projekt uchwały 
został wykonany przez Przewodniczącego Rady Gminy i będzie albo tak albo tak 
przegłosowany przez Radę Gminy Darłowo i tak jak pan Mecenas powiedział, że demokracja 
wygra.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że otóż jest zwyczajowo 
przyjęte tutaj w naszej radzie, że na żadnej Komisji nie są robione uchwały. Mówca 
powiedział, że one są dopiero pisane w Biurze Rady i robione są w sposób bardzo dobry 
profesjonalny. Mówca powiedział, że tak to jest przyjęte i nigdy nie powstaje na Komisji 
żadnej uchwała, tylko później. Mówca powiedział, że rozmawiali o tym przy czym Pan 
Przewodniczący był i miało być tak zapisane w tej uchwale zgodnie i później to zostało 
zmienione, ale nawet nie miał o to pretensji. Pan Jan Małecki powiedział, że umówili się, że 
Pani Kowalska pójdzie do pani Radczyni, żeby tylko to poprawić i nic nie zostało zmienione 
tylko dopisane zostało bezzasadna. Odnośnie wypowiedzi Pana Krzyżanowskiego Pan Jan 
Małecki powiedział, że każdy ma jakieś hobby i Pan też ma Klub. Pan Jan Małecki 
powiedział, że tak to odbiera i powiedział, do Pana Radnego Jerzego Krzyżanowskiego, że 
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jeżeli Radnych jest piętnastu, a ośmiu jest z klubu to nie wie czy to Klub tu jest Radą, czy 
Rada jest Radą. Mówca powiedział, że żartobliwie można tak powiedzieć.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Radnemu Przemysławowi Pociecha.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że wcześniej 
przez trzy lata najważniejsza była Komisja Rewizyjna a teraz ten status się zmienił a teraz jest 
Klub Radnych do którego kto chciał to wstąpił. Pan Pociecha powiedział, że te działanie tego 
klubu radnych tylko jeżeli są jak najbardziej rzeczowe tylko z drugiej strony to wygląda tak, 
że poszczególne osoby działaniem i różnymi zasługami dążą do tego, żeby jednak się 
wyróżnić a rok wyborczy jest i będzie i zawsze tak było i takie działania zawsze się 
sprawdzają. Po drugie Mówca zapytał czy może już w tej chwili złożyć wniosek  formalny                 
o którym mówił na początku, o cym mówili razem z Panem Wójtem i jego Zastępcą o tym, 
żeby złożył wniosek formalny na tą kwestią zapłaty, o której jest mowa też w skardze, żeby 
zwołać komisję Rewizyjną z tymi dwoma stronami, czyli, żeby na tym posiedzeniu Komisji 
obecni byli Pan Jan Górski i Pan Wójt i żeby załatwić to Ra zna zawsze w sposób polubowny 
jak to było zapoczątkowane. Pan Przemysław Pociecha powiedział, ze jeśli można to on                       
w tym momencie taki wniosek formalny składa.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że to 
nie jest akurat w tym punkcie. Pan Przewodniczący powiedział, że w punkcie wolnych 
wniosków i taki wniosek będzie mógł złożyć tutaj do Rady, żeby przyjąć go do realizacji.   

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że pani Iwona 
może już teraz to odnotować jeśli to jest już oficjalne. Mówca po tym powiedział, że dobrze 
powtórzy trzeci raz.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że n pierwszym 
posiedzeniu komisji powiedział, że jest sprawa jasna i ze to jest taki nietypowy przykład bo to 
dotyczy Wójta naszej Gminy wiec jest to trudne zwłaszcza dla niego jako przewodniczącego 
Komisji. Pan Jan Małecki powiedział, że sprawa ta wcale nie przynosi chwały ani Gminie, ani 
mieszkańcom i nikomu nie przynosi chwały. Pan Jan Małecki powiedział, że na pierwszym 
posiedzeniu Komisji na którym był pan Wójt zaproponował ugodę  z panem Janem Górskim. 
Pan Jan Małecki powiedział, że niestety Pan Wójt powiedział, do niego, dlaczego chowa                   
w piasek głowę. Mówca powiedział, że chciał żeby skończyć ten wstyd. Mówca powiedział, 
że był przekonany, że dojdzie do spotkania, i ci dwaj panowie dojdą do porozumienia                        
i podadzą sobie rękę. Po drugie Mówca powiedział, ze protest rozpoczął się w dniu 5 kwietnia  
a 20 maja Pan Wójt wystosował Fakturę do pana Górskiego o zapłatę za korzystanie z tego 
pomieszczenia. Na Fakturze tej jest zaznaczone, że termin zapłaty jest to 14 dni. Pan Jan 
Małecki powiedział, że wszędzie tak jest, że jeżeli ktoś tego w terminie nie zapłaci to się 
odwołuje sprawę do sądu. Pan Jan Małecki powiedział, że to znaczy, że rezygnują z tych 
pieniędzy, bo mija już siedem miesięcy od tej sprawy i nic, tylko dyskusja. Pan Jan Małecki 
powiedział, że uważa, że gmina powinna wystąpić do sądu i obciążyć i sprawa byłaby 
załatwiona zgodnie z tym co uznałby sąd.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że niekoniecznie.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał Pana 

Wójta, czy chce zabrać głos?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że chce zabrać glos, bo 

ma tu przed sobą określone dokumenty dotyczące jego osoby jako Wójta Gminy Darłowo                  
i chce się skupić na faktach. Pan Wójt powiedział, że ta dzisiejsza sprawa przypomina mu 
takie powiedzenie w którym to zawinił kowal a powiesili cygana. Pan Wójt powiedział, że ta 
sprawa nabiera takich tu rumieńców. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo 
powiedział, że ten projekt uchwały każdy może zrobić jeśli chce żeby załatwić jakąś sprawę 
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zwłaszcza z Radnym, chociaż mieliśmy tutaj ostatnio rożne zdanie na temat tworzenia 
uchwał, i o możliwościach prawnych. 

(Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo wraca na salę obrad sesji) 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wracając do meritum sprawy 

powiedział, że był na posiedzeniu komisji Budżetowej, gdzie dyskusja była i padł wniosek,                
o którym mówił tutaj Pan Radny Pociecha. Pan Wójt powiedział, że uważa, że ten wniosek 
jest do podjęcia i trzeba byłoby iść w tym kierunku. Pan Wójt powiedział ponownie, że w tym 
kierunku trzeba iść. Pan Wójt powiedział Wysokiej Radzie, a zwłaszcza mówił o tym Komisji 
Rewizyjnej, że nie jest to pierwsza sprawa i ostatnia, która jest związana z tymi 
wydarzeniami, które miały tutaj miejsce na tej sali w tamtym roku. Pan Wójt powiedział, że 
są w tej chwili inne sprawy prowadzone z woli sądu przez prokuraturę, dotyczące miedzy 
innymi uszkodzenia gminnego (drzwi gminnych, koszt siedem i trzy dziesiąte tysiąca 
złotych), napaści na wójta podczas pełnienia obowiązków, co również prowadzi prokuratura                
i trzecie sprawy dotyczące pomówień i gróźb karalnych w stosunku do jego osoby oraz                    
w stosunku do rodziny. W tym zakresie między innymi są też prowadzone postępowania. Pan 
Wójt powiedział, że te postępowania  oczywiście będą miały w jakiś sposób finał i będą 
dotyczyć między innymi organów samorządu. Wracając do przedmiotowej sprawy Pan Wójt 
powiedział, że tak się składa, że nie podziela tutaj stanowiska Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej oraz Członków Komisji Rewizyjnej. Pan Wójt powiedział, że był co prawda na 
pierwszej części, czyli na pierwszym spotkaniu Komisji Rewizyjnej, gdy głównym 
problemem było miedzy innymi czy ta kwota, którą podał w tych pismach jest taka czy inna                  
i na podstawie czego tę sprawę należy w jakiś sposób przeanalizować. Pan Wójt powiedział, 
że Komisja Rewizyjna na tym się głównie skupiła i w swoim stanowisku Komisja pisze, że 
sięgała między innymi do takich dokumentów jak pod pozycją nr 9, czyli do pisma Wójta 
Gminy z dnia 11 czerwca 2013 roku. Pan Wójt powiedział, że wiedział, że ta sprawa będzie 
miała dłuższy przebieg i nawet nie chodziło o szkołę, ale o coś innego. Pan Wójt powiedział, 
że miedzy innymi w skardze, którą napisał Pan Górski do Wojewody przytoczył też ten 
dokument, czyli pismo Wójta Gminy Darłowo z dnia 11 czerwca 2013 roku znak: 
KW.150.80.2013, adresowane do Pana Górskiego, w którym między innymi jest napisane, że: 
Pan Wójt odczytał cytując fragment tego pisma: „W związku z pana pytaniem dlaczego 
została wystawiona Panu faktura VAT uprzejmie przypominam, iż po sesji Rady Gminy 
Darłowo w dniu 5 kwietnia 2013 roku w rozmowie z Wójtem Gminy Darłowo na pytanie 
„kto za to zapłaci” odpowiedział Pan stanowczo „Ja.”. Dlatego też została wystawiona 
Panu faktura, którą wobec Pana odmowy wycofuję.”                                                                                                                                                                                                              

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ta sprawa, którą tu 
dzisiaj się rozpatruje to jest sprawa skargi praktycznie na niewłaściwe działanie Wójta. Pan 
Wójt powiedział, że nie zgadza się z Panem Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, który 
sprawę rozpatrywał i tutaj tego zapisu nie widział, czy też nie chciał widzieć. Pan Wójt 
powiedział, że nie był na drugim posiedzeniu komisji i w tym przypadku nie ma tutaj nic 
sobie do zarzucenia ze względów formalnoprawnych nie ma sobie nic do zarzucenia, że nic 
nie robił mając na względzie, że na posiedzeniu Rady Gminy w Jeżyczkach, kiedy sprawę 
jasno postawił i powiedział wprost, że są takie koszty i jest propozycja uchwały, żeby te 
koszty zaliczyć – bonie były one zapisane ani w projekcie uchwały ani nigdzie – ponieważ są 
to koszty po prostu nie ujęte a trzeba je rozliczyć. Pan Wójt powiedział, że między innymi                
z tego względu, że Rada Gminy wówczas w Jeżyczkach podjęła takie a nie inne głosowanie             
i nie przyjęła tej propozycji i jako Wójt jest zobowiązany żeby tą sprawę w dalszym ciągu 
prowadzić. Pan Wójt powiedział, że to jest jedna sprawa. Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj 
jak jeszcze przeczytał ten projekt uchwały i potwierdza, to co powiedział, Pan Małecki 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, bo myślał, że ten projekt uchwały stworzył 
Przewodniczący ze swoją Komisją, tym bardziej, że dla Wójta projekt nie był jednoznaczny 
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(albo tak, albo tak). Pan Wójt powiedział, że są pewne zasady, które tutaj mówią w jaki 
sposób ten projekt się składa i między innymi to co mówił Pan Radny na Komisji Budżetu, że 
trzeba się określić. Pan Wójt powiedział, że projekt uchwały musi być jednoznaczny                          
a stanowisko rada podejmuje – tak jak tutaj mówił Pan Mecenas – w głosowaniu. Pan Wójt 
powiedział, że w świetle tego o czym tutaj mówi i tego co ma zawarte w dokumentach, jako 
strona, jako Wójt uważa, że ta opinia Komisji Rewizyjnej nie jest tu wiarygodna i jest 
niepełna, ponieważ Komisja miedzy innymi się nie określiła w stosunku do tego pisma                   
z 11 czerwca 2013 roku, ani tez zainteresowany nie zanegował tego zapisu w swojej tutaj 
dużej ilości pism w tej sprawie. Pan Wójt powiedział, że uważa, że ta sprawa dotyczy jego i 
jest to bezzasadne w stosunku do Wójta, że Wójt nie poczynił żadnych czynności. Pan Wójt 
powiedział, że według niego Rada dzisiaj powinna tutaj uściślić to stanowisko, bo tutaj 
inicjatywa Pana Przewodniczącego po konsultacji z Prawnikiem wyszła, że tak zrobił na 
wszelki wypadek „masło maślane” i trzeba się po prostu określić. Pan Wójt powiedział, że ze 
swojej strony jeśli miałby głosować za tym wnioskiem, o którym mówił tutaj Pan Radny 
Pociecha Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu to szereg spraw się tutaj działo przez ten rok 
czasu i jest za tą propozycją, żeby jednak sprawę płacenia, bo o to tu głównie chodzi,                         
a sprawy dotyczące czy Wójt roił dobrze czy źle to jest ta skarga. Pan Wójt powiedział, że 
może tutaj w tej sprawie powiedzieć wprost, że ma na tyle argumentów, ale nie chciałby to co 
powiedział na początku Pan Małecki – po co rozdmuchiwać te sprawy, lepiej pierzmy te 
brudy we własnym gronie. Pan Wójt powiedział, że uważa, że takie spotkanie powinno być, 
choć nie wie, czy tutaj Pan Jan Górski wyrazi chęć bo też mógłby być na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej. Pan Wójt powiedział, że nie będzie pytał, bo to jest jego wola. Pan Wójt 
powiedział, że jednak uważa, że takie spotkanie byłoby właściwe, bo jak znamy w świetle 
tego jakie są prowadzone sprawy tutaj prowadzone przez prokuratora. Pan Wójt powiedział, 
że też nie chce do końca stawiać na swoim ja. Pan Wójt mówił dalej, że też chce, tym 
bardziej, że to jest koniec kadencji w jakiś sposób te sprawy przynajmniej na następną 
kadencję pozałatwiać. Pan Wójt powiedział, że sprawy nie tylko te. Pan Wójt powiedział, że 
też ma tutaj pewien sposób i propozycje żeby to wszystko pozałatwiać. Pan Wójt powiedział, 
że do tej sprawy też uważa, że powinni się spotkać, a przynajmniej Komisja Rewizyjna, która 
jest władna do rozpatrzenia sprawy. Pan Wójt powiedział, że kieruje też prośbę do Pana Jana 
Górskiego, żeby też znalazł czas na ten umówiony termin, który należy wyznaczyć wcześniej, 
żeby porozmawiali na tym gremium mniejszym i sprawę, propozycję załatwili, a chodzi tam      
o kwotę osiemnastu tysięcy bez VAT.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że dwadzieścia trzy 
tysiące z VAT. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że z VAT już ta sprawa 
została załatwiona, bo między innymi to nie jest zlecenie tylko jest to pewien koszt taki jak za 
wynajem Sali i wiążą się z tym pewne opłaty umowne albo jakieś wynikowe. Pan Wójt 
powiedział, że w tym stanowisku Komisja nie ma kwestionować tych kwot tylko samą 
zasadę. Pan Wójt jeszcze raz powtórzył, że jako osoba zainteresowana oczekuje tu 
określonego stanowiska  Rady Gminy, bo oczywiście się z tym nie zgadza co tu jest. Pan 
Wójt powiedział, że jak ta sprawa nie będzie szła w tym kierunku zgodnie z propozycją 
Komisji Budżetu to niestety przy wyniku niekorzystnym dla niego na co jest przygotowany 
ale ma już dość tego bicia, tego szarpania się i uważa, że niektóre sprawy powinno się 
pozałatwiać i to zrobi inaczej. Pan Wójt powiedział, że miał nawet pretensje bonie wiedział, 
że to Przewodniczący, który podpisał się z prawej strony i myślał, że bez Rady tę sprawę 
załatwił i nie określił sprawy czy zasadna czy bezzasadna. Pan Wójt powiedział, że musi to 
być jednoznaczne, żeby następnie przy głosowaniu nie było nikogo, kto by nie wiedział za 
czym głosuje. Pan Wójt powiedział, że musi to być ściśle określone jeśli jest taka tutaj 
sytuacja. Pan Wójt powiedział, że uważa, że dzisiaj Rada powinna jeśli jest tutaj taki wymóg 
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czasowy jednoznacznie tę sprawę rozpatrzyć, ale tez nie odrzucić tej propozycji, która była 
tutaj z Komisji Budżetu. Pan Wójt powiedział, że wie, że Pan Górski też jest osobą taką, która 
może rozmawiać o rożnych sprawach a nie tylko mówić nie bo nie. Pan Wójt powiedział, że 
ze swojej strony tak tę sprawę widzi, żeby tak to załatwić tym bardziej, że są jeszcze inne 
sprawy, na które też to będzie rzutować. Pan Wójt powiedział, że pewne zdarzenia miały 
miejsce i nawet w sądzie się rozmawia o tym, żeby najlepiej załatwić wszystkie rzeczy 
polubownie i nie dawać tutaj pożywki, czego nie chciałby robić.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie broni tutaj tego 
zapisu, że to musi być zasadna, czy bezzasadna, tylko chodzi o to, że Komisja Rewizyjna 
uznała, że skarga jest zasadna i gdyby to było dopisane to zdanie w tym dopisaniu Pana 
Przewodniczącego to w ogóle nie zabierał by głosu. Pan Jan Małecki powiedział, że jest 
przekonany, że Rada będzie głosować, że skarga jest bezzasadna do czego ma prawo bo to 
Rada o tym decyduje. Mówca powiedział, że nie ma tego zapisu i tylko o to mu chodzi, 
dlatego, że ta Komisja siedziała dwa dni. Pan Jan Małecki powiedział, że chciał Państwu 
pokazać, że Komisja się napracowała i pokazał dokumenty. Mówca powiedział, że nie mówi 
o tym, czy czasowo. Pan Jan Małecki powiedział, że po otrzymaniu Faktury VAT to Pan 
Górski do Pana Wójta napisał w odpowiedzi na wystawioną przez Gminę Fakturę Nr 1/495               
w terminie płatności 5 czerwiec 2013 i oświadczył, że nie może przyjąć wymienionej Faktury 
jako dokumentu zdarzenia podatkowego ponieważ Faktura ta została wystawiona bezzasadnie 
i dlatego ją zwrócił. Pan Jan Małecki powiedział, że coś na rzeczy jest, że ten Górski jednak 
nie poczuwał się do odpowiedzialności takiej, że on to robił.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał, czy może jeszcze coś 
powiedzieć. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana Jana 
Małeckiego Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, że nie podziela tego co on mówi. Pan 
Wójt powiedział, że są sprawy, w których trzeba się ponieść w jakiś sposób ponad podziały. 
Pan Wójt zapytał: „Czy ma to rozstrzygać sąd?” Następnie Pan Wójt powiedział wprost, że 
ma tyle tych spraw, że zapomniał w której sali którą sprawę ma ale miedzy innymi też w tej 
sprawie ma tutaj sugestię w tej tu sprawie, która tu wyszła w tamtym roku. Pan Wójt 
powiedział, że uważa, że trzeba sprawę zakończyć i nie dzielić włos na czworo. Pan Wójt 
powiedział, że to jest jego taka opinia, a następnie powiedział, że może się tutaj formalnie 
czepiać tego wszystkiego, a Pan Górski może swojego się czepiać. Pan Wójt powiedział, że 
chciałby, żeby ta sprawa była załatwiona i była pierwszym krokiem do załatwienia jeszcze tu 
innych spraw, które się wiążą z tą całą historią. Pan Wójt ponadto powiedział, że nie straszy, 
bo Gminie nie zależy nawet na tym wszystkim. Pan Wójt powiedział, że będzie 
konsekwentny nawet jeśli do tego dojdzie, bo jako Wójt jest zobowiązany do tego, żeby coś 
zrobić. Pan Wójt powiedział jeszcze, że tak samo będzie z tymi siedmioma tysiącami trzysta 
pięćdziesiąt za drzwi i też coś z tym trzeba zrobić, ale sprawa w tej chwili jest w rękach 
prokuratora i wójt się w to nie wdraża, a prokurator niech się sprawą zajmie. Pan Wójt 
powiedział, że może to tak się zdarzyło, że nie było go na drugim posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej nie był, bo czuje, że toby była taka rozmowa jak na Komisji Budżetu, 
przynajmniej z jego strony. Pan Wójt powiedział, że fakty są faktami.  

Na sali obrad sesji rozlegał się szum głośnych rozmów mających miejsce zwłaszcza 
wśród sołtysów, którzy rozmawiali miedzy sobą nie słuchając tego co mówi Pan Wójt,                   
w związku z czym nie było wyraźnie słychać co mówił Pan Wójt, a tym samym nie można 
tego odnotować w niniejszym protokole.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił Państwa 
Sołtysów o ciszę i spokój.  
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 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział wprost, że ma tutaj 
takie argumenty nie chcąc się chwalić, ale powiedział, że je naszykował.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos, po czym wobec braku rozmówców zamknął dyskusję.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy zapytał Pana Mecenasa Artura 
Madełę, czy można przegłosować projekt uchwały wraz z autopoprawką jednocześnie.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że oczywiście. Następnie Pan 
Mecenas powiedział, że autopoprawki się nie głosuje. 

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że zawsze była 
głosowana.   

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że nie ma pojęciach było wcześniej, 
ale wie, że autopoprawki się nie głosuje. Pan mecenas powiedział, że z samej nazwy wynika, 
że autopoprawki dokonuje autor projektu uchwały. Następnie Pan Mecenas powiedział, że 
Pan Przewodniczący dokonał autopoprawki ponieważ Przewodniczący jest autorem projektu 
uchwały i już dokonał tej autopoprawki.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że teraz głosują 
projekt uchwały wraz z autopoprawką.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że oczywiście. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał co o w końcu oznacza, że 

jak to jest? 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że skarga jest 

bezzasadna.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 
głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
oznajmił, że Rada Gminy Darłowo większością, 
7 głosami za, przy 
4 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XLIV/373/2014 w sprawie rozpatrzenia skarg dotyczących 
działalności Wójta Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XLIV/373/2014 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok. Druk Nr 2/2014XLIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2014 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 

„Druk Nr 2/2014XLIV 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie przyjęcia Gminnego Profilaktyki i Rozwiązania Problemów Alkoholowych na 2014 rok. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (dz. U. z 2013 r. poz. 594                
z późn. zm.) i art. 41 ust. 2 z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w  trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi ( tekst jednolity: Dz. U. z 2012 r. poz. 1356, z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala, co 
następuje: 
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§1. 

Przyjmuje się Gminny Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 r., stanowiący załącznik 
do niniejszej uchwały. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi z życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 
 

Uzasadnienie 
„Zgodnie z art. 41  ust. 1 i 2 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi (tekst jednolity: Dz. U. z 202 r., Nr 147, poz. 1231 z późniejszymi zmianami) do zadań własnych 
Gminy należy prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązaniem problemów alkoholowych,                         
a zadania te obejmują szczególnie następujące zagadnienia: 

• Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu. 
• Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy psychospołecznej i prawnej, 

a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie. 
• Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania 

problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii. 
• Wspomaganie działalności i instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych. 
Realizacja powyższych zadań w myśl w/w ustawy prowadzona jest w postaci Gminnego Programu Profilaktyki                  
i Rozwiązań Problemów Alkoholowych uchwalonego corocznie przez Radę Gminy. 
W związku z powyższym podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                   
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Darłowo na 2014 rok jest w pełni uzasadnione.” 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały wraz                  
powiedział do Wysokiej Rady, że projekt jest dość obszerny i autopoprawek nie wnosi. 
Ponadto z tą inicjatywą wyszła pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                  
w Darłowie bo jest taki wymóg formalny, żeby taki program był corocznie. Pan Wójt 
powiedział, że nie będzie się odnosił do poszczególnych zapisów w materiale bo z tego, co 
wie, to na Komisji nikt nie wnosił uwag i w związku z tym w tej wersji, która jest na Druku 
Nr 2/2014XLIV wnosi o rozpatrzenie tego projektu uchwały.    

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi Pociecha w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Przemysław Pociecha Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Janowi Różyckiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Prawa, Opieki 
Społecznej i Zdrowia Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLIV/374/2014  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XLIV/374/2014 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 10. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Druk Nr 3/2014XLIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Darłowo na 2014 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 

„Druk Nr 3/2014 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
  Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na 2014 rok. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 190 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013, poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii 
(Dz. U. z 2012 roku poz. 124 z póź. zm.)Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Przyjmuje się Program Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na 2014 rok, stanowiący załącznik do 
niniejszej uchwały. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwala wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 
 

 
Uzasadnienie dot. projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2014 rok. 
„Stosowanie do art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu narkomanii (Dz. U. Nr 179, poz. 
1485 ze zm.), przeciwdziałanie narkomanii należy do zadań własnych gminy. Zadanie to obejmują: 

• Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i osób 
zagrożonych uzależnieniem, 

• Udzielenie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy psychospołecznej i prawnej, 
• Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej, w szczególności dla dzieci                      

i młodzieży, 
• Wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych służących rozwiązywaniu 

problemów narkomanii, 
• Pomoc społeczną dla osób uzależnionych i ich rodzin, dotkniętych ubóstwem lub wykluczeniem 

społecznym integrowanie ze środowiskiem  lokalnym tych osób przy wykorzystaniu pracy socjalnej                     
i kontaktu socjalnego. 

Zgodnie z art. 10 ust 3 wymienione wyżej ustawy Gminny Program uchwala rada gminy, w związku z czym, aby 
program mógł być realizowany, uzasadnienie jest podjęcie stosownej uchwały. 
Załącznik Nr 1 – Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok opracowany przez Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.” 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem, przy czym powiedział, że co prawda tamta uchwała już jest podjęta, ale 
mówią zawsze o pieniądzach. Pan Wójt powiedział, że tamten projekt kosztował 169 500,00 
zł i z reguły jest to wykonanie w granicach 200 000,00 zł a wynika to z tych płac za koncesję 
alkoholową. Pan Wójt powiedział, ze ten program to jest podobna sytuacja, tylko dotyczy on 
narkomanii i w budżecie na realizację tego programu są przewidziane środku w kwocie 
4 000,00 zł. Pan Wójt powiedział, że wczoraj odbyła się już taka pierwsza realizacja tego 
programu. Pan Wójt powiedział, że pomimo, że są takie skromne środki to uważa, że program 
jest bardzo ważny i też jest to wymóg ustawowy. Pan Wójt powiedział, że w tej wersji jaka 
zaproponował bez autopoprawki wnosi o uchwalenie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi Pociecha w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Przemysław Pociecha Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Janowi Różyckiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Prawa, Opieki 
Społecznej i Zdrowia Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLIV/375/2014  w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XLIV/375/2014 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 11. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc                   
w formie posiłku dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub 
przedszkola” w ramach wieloletniego programu wspierania finansowego gmin                           
w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.        
Druk Nr 4/2014XLIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku 
dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach wieloletniego programu 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-
2020 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 

DRUK 4/2014XLIV 
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Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku dla dzieci i uczniów udzielana na 
wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach wieloletniego programu wspierania finansowego 
gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
 
N podstawie art. 18 ust. 2  pkt 15 z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2013 r. poz. 594, 
poz. 645 i poz. 1318) oraz art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej ( Dz. U.                 
z 2013 r. poz. 182 i poz. 509) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
1. Dyrektor szkoły podstawowej, gimnazjalnej ponadgimnazjalnej lub  przedszkola zwany dalej 

„Dyrektorem” w szczególnie uzasadnionych przypadkach może udzielić uczniowi albo dziecku 
zamieszkałemu w gminie Darłowo pomocy w formie posiłku, odpowiednio w stołówce w szkole lub                 
w przedszkolu, informując jednocześnie pisemnie Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie, 
zwany dalej „Ośrodkiem”, o udzieleniu pomocy. 

2. Informacja Dyrektora o potrzebie przyznania posiłków, która przekazywana jest do Ośrodka zawiera 
imię, nazwisko, pesel, adres zamieszkania dziecka, imię i nazwisko rodzica (opiekuna prawnego 
dziecka) oraz datę, od której dziecko spożywa posiłki. 

3. Przyznanie pomocy, o której mowa w ust. 1, wymaga akceptacji ośrodka. 
4. Przyznanie pomocy, o której mowa w ust. 1, nie wymaga ustalenia sytuacji rodziny w drodze 

rodzinnego wywiadu środowiskowego oraz wydania przez Ośrodek decyzji administracyjnej w sprawie. 
5. Po zakończeniu każdego miesiąca, w którym spożywane były posiłki przez uczniów i dzieci, o których 

mowa w ust. 1, dyrektor lub podmiot realizujący dożywiania przedkłada w Ośrodku listę uczniów lub 
dzieci, liczbę spożytych przez nich posiłków w przyjętym okresie rozliczeniowym oraz koszt jednego 
posiłku. 

6. Ośrodek pokrywa koszty posiłków, o których mowa w ust. 1, na podstawie listy, o której mowa w ust. 5. 
§2. 

1. Liczba dzieci i uczniów, którzy spożywają posiłki na postawie § 1, nie może przekroczyć 20% liczby 
uczniów i dzieci dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie Gminy Darłowo w poprzednim 
miesiącu kalendarzowym w ramach wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

2. Nadzór nad liczbą dzieci i uczniów wraz z procentowym udziałem pomocy udzielanej w myśl § 1 ust. 1 
prowadzi Ośrodek.  

§3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§4. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.” 
 
Uzasadnienie: 
„Uchwała nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 roku w sprawie wieloletniego programu wspierania 
gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania: na lata 2014-2020 (M.P. z 17 grudnia 
2013 r. poz. 1024) ustanowiła wieloletni program wspierania finansowego gmin w realizacji zadania dożywiania 
dzieci i zapewnienia posiłku osobom tego pozbawionym „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 
Wytyczne Rady Ministrów zawarte w rodz. V ust. 2 pkt 1 Programu określają, że udzielanie pomocy dla ucznia 
lub dziecka w formie posiłku przez dyrektora szkoły lub przedszkola, uwarunkowane jest przyjęciem przez gminę 
odpowiedniego programu osłonowego. 
W roku 2013 z pomocy w formie posiłków udzielonych przez dyrektorów szkół w gminie Darłowo skorzystało 95 
uczniów. Zasady przyznawania powyższej pomocy określone były w ustawie z dnia 29 grudnia 2005 r.                            
o ustanowieniu programu wieloletniego „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” (Dz. U. z 2005 r. Nr 267, poz. 
2259, z póź. zmianami). 
Program był realizowany w latach 2006-2013, obecnie bez kontynuacji. 
Wobec powyższego podjęcia stosowanej uchwały jest uzasadnione.” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały wraz                 
z uzasadnieniem powiedział, że  do tej wersji, którą zaproponowała Pani Kierownik GOPS 
nie wnosi żadnych zmian w ramach autopoprawki. Pan Wójt powiedział, że uzasadnienie też 
jest napisane, ale jednakże chciałby Wysoką Radę poinformować, że jako Wójt dostał pismo          
z Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie na temat prac społecznych w tej sprawie miedzy 
innymi i chce dodać, że tu  piśmie jest zawarte między innymi zasady, że 60 % i 40 %, ale też 
w tym piśmie jest zawarta umowa, którą podpisze. Pan Wójt powiedział, że oczywiście ta 
umowa datowana jest na 22 styczeń, ale myśli, że Radnych zainteresuje przynajmniej jeden 
zapis ujęty w paragrafie pierwszym punkcie pierwszym, że Wojewoda Zachodniopomorski 
ustal wysokość dotacji celowej przyznanej Gminie Darłowo na wniosek Wójta do realizacji 
programu „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” w ogólnej kwocie 269 000,00 zł. Pan 
Wójt powiedział, że oczywiście w tej umowie są podane ogólne zasady przyznawania                      
i rozdysponowania tych środków finansowych. Pan Wójt powiedział, że one są zbieżne                    
z tymi, które proponuje Pani Kierownik u w związku z tym pan Wójt prosił o podjęcie 
uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi Pociecha w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Przemysław Pociecha Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Janowi Różyckiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Prawa, Opieki 
Społecznej i Zdrowia Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLIV/376/2014  w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc                   
w formie posiłku dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub 
przedszkola” w ramach wieloletniego programu wspierania finansowego gmin                           
w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.         
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XLIV/376/2014 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 
rok. Druk Nr 5/2014XLIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 

Druk Nr 5/2014 
Projekt 
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Uchwała Nr …. 
  Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym /tekst jednolity: Dz. 
U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591, z późn. zm./ oraz art. 211 ust. 4 i art. 212 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 
finansach publicznych /Dz. U. Nr 157, poz. 1240, z późniejszymi zmianami/, po wysłuchaniu Komisji 
Gospodarki Gminnej Finansów i Budżetu – Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 

§1. 
Dokonać przeniesienia wydatków w budżecie gminy na 2014 rok zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej 
uchwały. 

§2. 
Ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na: 
1) Na spłatę zaciągniętych pożyczek do kwoty                                                                            629 537,29 zł 

§3. 
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
1) Dochody                                                                                                                             44 048 425,81 zł 
W tym: zadania zalecone                                                                                                             2 661 751,21 zł 
2) Wydatki                                                                                                                               42 221 963,10 zł 
W tym: zadania zlecone                                                                                                               2 661 751,21 zł 
3) Nadwyżka w kwocie                                                                                                              1 826 462,71 zł 
którą przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów 

§4. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§5. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały wraz               
z uzasadnieniem powiedział, że nasze możliwości finansowe przynajmniej na papierze 
zamykają się kwotą w dochodach czterdziestu czterech milionów złotych. Pan wójt 
powiedział, że nie wnosi do projektu uchwały żadnej autopoprawki, i powiedział, że jest to 
budżet nadwyżkowy. Pan Wójt powiedział, że ponieważ tutaj Pani Sołtys z Cisowa 
powiedziała, że Sołtysi też chcą wiedzieć co się dzieje to przedstawi uzasadnienie pozwalając 
sobie przytoczyć różne rzeczy skąd się wzięły i dlaczego.  

 
UZASADNIENIE: 
Do zmiany w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Proponuje się dokonać przeniesień wydatków w następujący sposób: 
1. Zmniejszyć wydatki na zadanie inwestycyjne                                                                                980 00,00 zł. 
Pan Wójt powiedział, że na to składa się zadanie inwestycyjne: 
a. Pn. „Budowa przejścia na plażę w miejscowości Wicie                                                                530 000,00 zł 
wraz z drogą dojazdową”- w wyniku przeprowadzonego przetargu który został przeprowadzony wartości robót 
na w/w zadanie wynosi 1 720 000,00 zł  
Pan Wójt powiedział, że na to jest specjalna umowa podpisana i jest protokół przekazania 
placu budowy, natomiast w naszym budżecie było ujęte na to zadanie 2 250 000,00 zł Pan Wójt 
powiedział, że jeśli można to nazwać oszczędnością papierową nie kasową to pięćset 
trzydzieści tysięcy można zagospodarować. Następnie Pan Wójt powiedział, że drugie 
zadanie, które kończymy ponieważ już się wyjaśniły niektóre sprawy i można to zadanie 
kończyć a jest to zadanie pod nazwą: 

b. Pn. „Budowa oczyszczalni ścieków w Rusku”                                                                        450 000,00 zł 



Strona 51 z 64 
 

Pan Wójt powiedział, że to nie było ujęte ponieważ jeszcze ta inwestycja nie była 
zakończona, ale teraz na pocieszenie chce powiedzieć, że to jednak potrzebne są pieniądze z 
racji bieżących wydatków. 
W związku z ostatecznym przyjęciem oczyszczalni ścieków 
jako środek trwały należy przenieść wydatki inwestycyjne na wydatki bieżące 
związane z bieżącą działalnością (energia, badanie próbek ścieków, zakup artykułów biurowych, środki 
czystości, opłacenie ubezpieczenia oczyszczalni, usługi pocztowe). 
Pan Wójt powiedział, że proponuje też zmniejszyć wydatki o kwotę jak podano niżej. 

2. Zmniejszyć wydatki na zadania bieżących tj.:                                                                       160 520,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że to zmniejszenie wynika z tego, żeby ta propozycja Pani Skarbnik                 
i Wójta się spięła to trzeba takie poczynić kroki, żeby to przynajmniej w cyfrach się to 
zawierało i miało swoje uzasadnienie.  

a. Zmniejszyć wydatki na zadania zlecone gminie przez administrację rządową                           3 520,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że co prawda to jeszcze nie ostateczne wersja bo zlecają nam dużo 
zadań tej administracji rządowej. Pan Wójt powiedział ponadto, że mamy kontrolę na dwa 
miesiące z tego w jaki sposób wydajemy te pieniądze, które ktoś nam zleca, zwłaszcza rząd.  

b. Zmniejszyć wydatki w administracji Urzędu Gminy Darłowo                                                    7 000,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że kiedy indziej o tym powie. 

c. Zmniejszyć wydatki na remontach w dziale oświata                                                               100 000,00 zł 
d. Zmniejszyć wydatki na zakupach w świetlicach wiejskich o kwotę                                           50 000,00 zł 

Następnie Pan Wójt proponował zwiększenie wydatków.  
3. Zwiększyć wydatki na zadania inwestycyjne tj.:                                                                    624 500,00 zł 
a. Zakup serwera utrzymującego pracę programów komputerowych w Urzędzie Gminy Darłowo                                                           

.                                                                                                                                                  18 000,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że grzeje się ten komputer, ten program, chociaż jest chłodzony łącznie 
z obsługą, ale tyle tych danych i informacji zbiera, że po prostu trzeba go wymienić bo się 
technicznie wykończy.  

b. Zadanie pn. „Budowa kanalizacji w Gminie Darłowo z miejscowości Dąbki do oczyszczalni ścieków                
w Rusku”                                                                                                                                 337 500,00 zł 

Pan Wójt powiedział, że wynika to z tej sprawy o której mówił między innymi na początku.  
c. Zadania pn. „Wykonanie kanalizacji na odcinku Krypy-Stary Jarosław                               120 000,00 zł 

Pan Wójt powiedział, że jest to stare zadanie i będzie ogłoszony przetarg i z jego rozeznania 
może powiedzieć, że to będzie mało. Pan Wójt powiedział, że sprawa dotyczy początków 
kariery jego wójtowania i wspólnego z Panem Janem to jest dotyczy tej tak zwanej samowoli 
budowlanej Stary Jarosław – Krupy. Pan Wójt powiedział, ze tamta rura będzie rozebrana 
oczywiście i będzie tak jak to jest przewidziane w dokumentacji i założona będzie nowa rura 
kanalizacyjna, żeby można było Stary Jarosław podłączyć do ścieków. Pan Wójt powiedział 
oby ich jak najwięcej było podłączonych do oczyszczalni. 

d. Rozbudowania sieci wodno-kanalizacyjnej w miejscowości Dąbki                                          15 000,00 zł  
Pan Wójt powiedział, że są to sprawy wynikające z tego, że niektórzy pobudowali się i nie 
mają przyłączy wodociągowych, a jak chcą się przyłączyć do sąsiada to byłoby to przyłącze 
do przyłącza a nie do sieci. Pan Wójt powiedział, że trzeba to wszystko ująć. Następnie Pan 
Wójt powiedział, że to jest w rejonie ulicy Polnej w Dąbkach.  
       e.  Projekt kanalizacji gminnej w miejscowości Dąbki I etap (m.in. mapy, opracowania)              65 000,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że to jest działanie takie, że to jest na przejęcie czy kupienie tego 
mienia po byłej Spółce w Dąbkach. Pan Wójt powiedział, że sprawa się bardzo wydłuża, a my 
nie mamy czasu i musimy ta instalację, którą mamy dostosować, żeby to była gminna                       
i nikogo się nie prosić, a zresztą taki jest wymóg, żeby jak to się mówi nie igrać z ogniem gdy 
ktoś w jakiś sposób będzie blokował te sprawy. Pan Wójt powiedział, że mamy czas do 
przyszłego roku, bo tak to formalnie jeszcze korzystamy z instalacji Spółki i można by to było 
jeszcze przedłużać, ale nie jest to naszym celem. Pan Wójt powiedział, żeby już zakończyć 
kopanie w Dąbkach i Bobolinie i w przyszłej kadencji zacząć sprawy takie kosmetyczne jak 
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chodniczek, przejście i takie różne rzeczy, żeby nie wracać do kopania. Pan Wójt powiedział, 
że dlatego też jest następne zadanie jak gminna siec wodociągowa.  
      f)     Gminna sieć wodociągowa w Dąbkach                                                                                     20 000,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że z tego, co rozeznanie robili to miedzy innymi to o czym mówił                    
w swoim sprawozdaniu, ze zastąpienie sieci wodnej Spółki. Pan Wójt powiedział, że długo 
zastanawiał się nad skierowaniem tam tych pieniędzy z tego względu, że tam jest potrzebny 
agregat przy ujęciu. Pan Wójt powiedział, że do tego tematu wróci a przy okazji powiedział, 
ze takie coś kosztuje około stu trzydziestu tysięcy.  
     g)    Zadania „Wykonane placówki zabaw w miejscowości Boryszewo, Sulimice                             24 000,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że to jest realizacja sołectw w zakresie funduszu sołeckiego.  
     h)    Zadanie „Zakup działki w miejscowości Nowy Jarosław”                                                         16 000,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że to też jest realizacja sołectwa i akt notarialny jest już podpisany na 
przyjęcie tylko jeszcze kasa jest potrzebna, co jest takim warunkiem, żeby tę sprawę załatwić.  
     i)    Budowa windy w budynku przy ul. M. C. Skłodowskiej                                                                 8 400,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że to jest na projekt budowy windy w budynku przychodni w Darłowie. 
Pan Wójt powiedział, że projekt jest ale inni (archeolodzy) zaczęli wymyślać, a Pan Starosta 
wydaje pozwolenie i zdeklarował się między innymi, że będzie chciał tę sprawę w jakiś 
sposób załatwić żeby to pozwolenie było.  
Pan Jan Różycki Radny rady Gminy Darłowo powiedział, że to jest kiełbasa przedwyborcza.  
Pan Wójt powiedział, że Starosta obiecał sto tysięcy dać na tę budowę i Burmistrz Miasta 
Darłowo też, chociaż to budynek jest gminny. Pan Wójt powiedział, że myśli, że sklerozy nie 
mają i powrócą do tego.  
4. Zwiększyć wydatki bieżące                                                                                                                516 020,00 zł 
a)  na dodatkowe wynagrodzenia roczne w zadaniach zleconych gminie                                                 3 520,00 zł 
przez administrację rządową 
b) związane z działalnością bieżącą oczyszczalni ścieków w Rusku o kwotę                                        300 000,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że tam inwestycje przejmują bo zakańczają inwestycję (450 tyś) ale na 
bieżące funkcjonowanie oczyszczalni jak prąd, obsługa i inne rzeczy 
c) Na zakup produktów żywnościowych w związku z realizacja programu  
       „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” w kwocie                                                                        50 000,00 zł 
Pan Wójt powiedział, że jak ktoś by się tam wczytał, to państwo dawało 60 % a my 40%. 
d) Koszty postępowania sądowego                                                                                                   162 500,00 zł” 
Pan Wójt powiedział, że czytał o tym zabierając głos na początku sesji. Pan Wójt powiedział, 
że to związane jest głownie ze sprawą rozstrzygnięcia sprawy spornej z firmą Matuszczak. 
Pan Wójt powiedział, że może ta sprawa budzić dużo kontrowersji. Pan Wójt powiedział, że 
sprawa rozliczenia była w granicach miliona złotych i dwa lata praktycznie tą sprawę 
finansował ten Pan, ale nie zrobił wszystkiego jak należy. Pan Wójt powiedział, że mając na 
względzie milion złotych i dwa i pół roku kredyt po 10 % to i tak o sto na tym skorzystaliśmy. 
Pan Wójt powiedział, że sprawdziliśmy to zadanie, tą inwestycje jak należy. Pan Wójt 
powiedział, że to są takie propozycje jego jako Wójta i Pani Skarbnik wiec wnosi o przyjęcie 
tej uchwały i rozpatrzenie tej sprawy. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Przemysławowi Pociecha w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Przemysław Pociecha Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały 
jest pozytywna. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
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Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo zapytał Pana Wójta 
odnośnie punktu dotyczącego wykonania placu zabaw w miejscowości Boryszewo i Sulimie. 
Pan Przemysław Pociecha powiedział, że podczas ogłoszonej w sesji przerwy rozmawiał                  
z Sołtysem Kopnicy, który podzielił się z kolei swoimi informacjami. Pan Radny Pociecha 
powiedział, że oni tak samo jak właśnie te miejscowości najprawdopodobniej z funduszu 
sołeckiego mieli zaplanowane na podobny cel, a konkretnie na ogrodzenie i wyrównanie 
terenu pod plac zabaw i to ogrodzenie łącznie z wykonawstwem. Pan Radny Przemysław 
Pociecha powiedział, że z tego co mu Pan Sołtys przekazał było dogadane kto to ma zrobić                  
i za jakie pieniążki łącznie  materiałem. Pan radny powiedział, że umowa była skonstruowana 
przez najprawdopodobniej przez Pana Kaletę, a podpisana zgoda na wykonanie pracy przez 
Pana Zastępcę Wójta. Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że z tego wnioskuje                   
i z tego co się dowiedział od Sołtysa, że nie doszło do tej akceptacji albo nie wie dlaczego. 
Mówca zapytał czy Wójt może mu udzielić odpowiedzi, bo może to jest po prostu pominięte             
i może to będzie po prostu zrealizowane.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że co prawda to jest 
określone, ale Zastępca był na zebraniu i zajmuje się tym funduszem sołeckim, także jest na 
bieżąco z realizacją. Ponieważ Pan Wójt nie chciał jakiejś błędnej informacji udzielić oddał 
glos Panu Radosławowi Gałażewskiemu Zastępcy Wójta gminy Darłowo w celu udzielenia 
odpowiedzi Panu Radnemu.   

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział do Pana 
Radnego Przemysława Pociechy, że te place zabaw zostały wykonane w ubiegłym roku jak 
był ten fundusz realizowany tylko po prostu faktury przyszły w tym roku i trzeba po prostu te 
faktury zapłacić. Odnośnie realizacji ogrodzenia Pan Zastępca powiedział, że jest taka 
sytuacja, gdzie rzeczywiście były rozmowy z wykonawcą aczkolwiek było już podpisane 
zlecenie i nieujęte ze względu na to, że nie było środków finansowych w tamtym roku na 
koniec roku. Także ma nadzieję, że uda się im to ogrodzenie dokończyć. 

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że generalnie 
może to być w realizacji nawet, chociaż w tym już projekcie nie bo nie jest jeszcze zrobione, 
ale na najbliższej sesji Rady, na najbliższej zmianie budżetu może to być podjęte pod 
warunkiem, że Wójt się zgodzi.   

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział, że tak i 
powiedział, że inwestycje nie wykonane w ramach funduszu sołeckiego można wprowadzić 
do budżetu.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo biorąc pod uwagę głos 
społeczeństwa mieszkańców Kopnicy zapytał czy mieszkańcy mogą liczyć na taką akceptację 
przez Wójta? 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział, że to już 
kwestia Wójta.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że prosi o 
odpowiedź Pana Wójta, bo mieszkańcy się dopytują a on nie chce strzelać wiadomości z 
powietrza.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że Kopnica jest mu 
droga tak jak inne miejscowości o czym mówił w swoim wystąpieniu, że do spraw życiowych 
jeszcze wrócą. Pan Wójt powiedział, że chce zsumować fundusz sołecki który nie został 
wykorzystany i obecny oraz pieniądze wiatrakowe. Pan Wójt powiedział, że 10 % o których 
była mowa Kopnica nie ma, ale takie główne założenie jest żeby w pierwszej kolejności 
zrealizować to co zalegle z funduszy sołeckich, tych spraw wiatrakowych oraz tego na co 
zostały podpisane umowy tak jak na drogę w Wiciu, ta wojewódzką do Dąbek i takie ma tu 
cyfry. Pan Wójt powiedział, że te cyfry jeszcze wymagają tego, żeby księgowość naniosła 
dane, żeby się nie kłócić. Pan Wójt powiedział, że już wstępnie ma uzgodnione te pieniądze 
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wiatrakowe ale nie chciałby teraz podawać Radnym, żeby później nie było rozbieżności                     
i korekty. Pan Wójt powiedział, że ma stanowisko tych firm i do tego się przygotowuje. Pan 
Wójt powiedział, że w pierwszej kolejności będzie trzeba to zrealizować. Pan Wójt zapytał 
Pana Zastępcę ile jest zaległego funduszu soleckiego.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że w sumie 
niewykorzystanych za 2011, 2012 i 2013 rok jest 250 tyś zł. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeszcze dojdzie 
gdzieś w granicach 560 tysięcy tych pieniędzy wiatrakowych i to muszą rozpracować, bo 
dyskusja na pewni będzie twórcza.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jeszcze bieżące.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że bieżących jest 

pięćset tysięcy to razem maja milion trzysta i to jest między innymi taki argument na to, że 
robią te sprawy bieżące inwestycyjne tylko muszą sobie porozmawiać i uzgodnić. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby 
zabrać głos, po czym wobec braku rozmówców zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod 
głosowanie.  
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLIV/377/2014 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2014 rok. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLIV/377/2014 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2014-2020. Druk Nr 6/2014XLIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 

                                                                                                                          Druk Nr 6/2014 
 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2014 – 2020. 
 
Na podstawie art. 229, art. 230b ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r. 
poz. 885, 938, 1646) oraz Rozpatrzenia Ministra Finansów z dnia 31 grudnia 2013 r. zmieniające 
rozporządzenie w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu Terytorialnego (Dz. U.                  
z  2013r., poz. 1736) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Załącznik Nr 3 do uchwały Nr XLI/355/2013 z dnia 12 grudnia 2013 w sprawie uchwalenia zmiany WPF na 
lata 2014-2020 otrzymuje brzmienie jak załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały na lata 2014-2020. 

§2. 
Załącznik Nr 3 do uchwały Nr XLI/355/2013 z dnia 12 grudnia 2013 w sprawie uchwalenia zmiany WPF na 

lata 2014-2017 otrzymuje brzmienie jak załącznik Nr 2 do niniejszej uchwały w latach 2014-2017. 
§3. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
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§4. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
Uzasadnienie 
Do zmiany WPF na lata 2014-2020 
Zwiększa się dochody 
- bieżące                                 1 444 801,21 zł 
Zmniejsza się wydatki 
-inwestycyjne                            980 000,00 zł 
- bieżące                                   160 520,00 zł 
Zwiększa się wydatki  
-bieżące                                  1 960 821,21 zł 
-majątkowe                                624 500,00 zł 
W ramach dokonanych zmian: 
Przychody nie uległy zmianie 
Rozchody nie uległy zmianie 
Dług nie uległ zmianie 
Budżet po dokonanych zmianach przedstawia się następująco: 
1. Dochody                                                                                                                      44 048 425,81 zł 
Bieżące                   40 736 054,34 zł 
Majątkowe               3 312 371,47 zł 
2. Wydatki                                                                                                                        42 221 963,10 zł 
Bieżące                  32 135 369,81 zł 
Majątkowe             10 086 593,29 zł 
3. Nadwyżki w kwocie                                                                                                       1 826 462,71 zł 
z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

 
W ramach zmian w załączniku przedsięwzięć dokonano: 
1. Wyłączenia zadania inwestycyjnego pn. „Budowa oczyszczalni ścieków w Rusku” i przeniesienia 

wydatków na wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem oczyszczalni. 
2. Zwiększenia wydatków w 2014 roku w przedsięwzięciu pn „Budowa sieci kanalizacyjno-wodociągowej 

w Gminie Darłowo o kwotę 220 000,00 zł.” 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały wraz               
z uzasadnieniem powiedział, że uważa, że to jest taki bardzo obszerny materiał, a traktowany 
jest jak troszeczkę. Pan Wójt powiedział, że perspektywy wyjdą tu w cyfrach co sięga aż roku  
2017, ale miedzy innymi jest to konsekwencja tego co rozpatrzyli poprzednio na wniosek 
Wójta. Pan Wójt powiedział, że dotyczy to miedzy innymi budowy oczyszczalni ścieków               
i jakby popatrzeć na stronę drugą to jest kwota zero jest nieujęta bo jak przyjmują, że 
zakańczają inwestycję to już jej ni ujmują. Pan Wójt powiedział, że te sprawy związane są 
tutaj głównie z inwestycjami tutaj, także to jest konsekwencja wynikająca z poprzedniej 
przyjętej uchwały. Przy tym pan Wójt powiedział, że otrzymał pismo między innymi o tej 
prognozie a chodzi o zadanie nasze jakim jest wychowanie przedszkolne. Pan Wójt 
powiedział, że z Regionalnej Izby Obrachunkowej ma pismo i nie wie jakie jest zdanie 
Ministerstwa Edukacji w tej sprawie, ale temat trzeba przeanalizować i jest jeszcze czas aby 
tą sprawą się zająć. Pan Wójt wnosi o uchwalenie tego projektu uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi Pociecha w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Przemysław Pociecha Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLIV/378/2014  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2014-2020. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XLIV/378/2014 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że nim 
przejdzie do punktu czternastego ogłasza 10 minut przerwy w celu zwołania Komisji 
Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Gminy Darłowo celem wydania opinii do projektu 
uchwały.  
 
Po przerwie obecnych było 12 Radnych, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
 
Ad. 14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. 
Ratowników Morskich w Dąbkach. Druk Nr 7/2014XLIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich                   
w Dąbkach stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
                                                                                                                                                           Druk Nr 7/2014 

 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
  Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach. 
 
Na podstawie art. 7 ust. 1 pkt 8 oraz art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                             
o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2013r. poz. 594 ze zm.) oraz art. 5 ust. 5g ustawy z dnia 7 września 
1991 roku o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 roku Nr 256, poz. 2572 ze zmianami) Rada Gminy 
Darłowo uchwala co następuje: 

§1. 
Przekazuje się prowadzenie Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach ul. Darłowska 6               
w drodze umowy osobie prawnej niebędącej jednostką samorządową terytorialnego lub osobie 
fizycznej. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Uzasadnienie: 
Wobec spełnienia zarzutu Wojewody Zachodniopomorskiego przy rozstrzygnięciu poprzedniej uchwały 
Rady Gminy Darłowo odnośnie przekazania Gimnazjum Nr 3 w Dąbkach tj. badanie opinii Związków 
Zawodowych projektu uchwały obecnie został spełniony ten warunek. 
O powyższej sprawie Rada Gminy Darłowo zajmowała stanowisko na ostatniej sesji nadzwyczajnej. 
W załączeniu opinie.” 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały wraz                
z uzasadnieniem powiedział, że w stosunku do projektu uchwały, który jest przedłożony 
Radzie Gminy, ten sam projekt został przekazany do Związków Zawodowych. Pan Wójt 
następnie przedstawił projekt uchwały i powiedział, że proponuje autopoprawkę polegająca 
na skreśleniu słów w § 1 „Z dniem 1 września 2014r.” Pan Wójt powiedział, że autopoprawka 
wynika z procedury związanej z przekazaniem szkół, szkoły oraz czasokresu czynności z tym 
związanych. Zgodnie z prawem przekazanie szkoły może nastąpić w każdym czasie sądząc, 
że data przekazania w dniu 1 września 2014 roku z przyczyn formalnych może być 
niezastosowana i dlatego nie chciałby, żeby to była data pozorna stanowiąca jakiś przedmiot 
istotny w tej sprawie. Odnośnie uzasadnienia Pan Wójt powiedział, że załącza pisemną 
odpowiedź Gminy Darłowo dotycząca Związków Zawodowych oraz załącza skargę Wójta 
Gminy Darłowo na działalność Kuratorium. Pan Wójt powiedział, że to wszystko jest 
umieszczone w Internecie i można sobie to przeczytać. Pan Wójt powiedział dlaczego się 
zwrócił do organizacji w Olsztynie, ponieważ ta organizacja sekcja Oświaty występowała               
w tej sprawie przy tych uchwałach z ubiegłego roku.  Pan Wójt odczytał treść swojego pisma 
z dnia 6 lutego 2014 roku znak: OK.4424.28.2014. 

„………..” 
/Pismo Wójta Gminy Darłowo z dnia 6 lutego 2014 roku znak: OK.4424.28.2014 dotyczące opinii Związków 
Zawodowych związanej z projektem uchwały Rady Gminy Darłowo w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 
im. Ratowników Morskich w Dąbkach osobie prawnej niebędącej jednostką samorządu terytorialnego lub osobie 
fizycznej stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 

Pan Wójt powiedział, że konieczne jest zajęcie stanowiska i powiedział również, że 
ponieważ przedmiotem kontroli nie była szkoła w Dąbkach a jedynie zapoznanie się z tymi 
procedurami, które zostały podjęte, ale jeśli mówi się o aspekcie finansowych tej sprawy to 
podał wyliczenia wg Najwyższej Izby Kontroli. Po przeczytaniu wyżej wymienionego pisma 
Pan Wójt powiedział, dlaczego dołącza wystąpienie do Pana Kuratora. Pan Wójt powiedział, 
że w szkole zaczęły w sposób systemowy i przemyślany celowo rosnąć pod koniec roku 
koszty utrzymania szkoły i plan, który podał na dwa miliony trzysta w pozycji jeden skończył 
się na dwóch milionach czterystu i plan finansowy nie zabezpiecza finansów szkoły. Pan Wójt 
powiedział, że Główna Księgowa w pewnym czasie przyszła do niego z płaczem prosząc                   
o zmniejszenie wydatków szkoły. Pan Wójt powiedział, że dlatego też zainteresował się 
szkołą, bo chciał wiedzieć dlaczego tak się stało. Pan Wójt powiedział, że później stwierdził, 
że są nieuzasadnione wydatki w tej szkole, które przyjęte są w sposób systemowy, i to jest 
zawarte miedzy innymi w wystąpieniu Wójta do Pani Minister w skardze na Kuratora. Pan 
Wójt powiedział, że tam jest taka sprawa, że chciał między innymi udowodnić, bo mówiono 
mu, że sprawy załatwiane z samym sobą są zgodne z prawem i Wójt jako przedstawiciel 
organu prowadzącego w przyznawaniu nagród, pieniędzy to praktycznie nic nie ma do 
gadania, a Dyrektor się tym wszystkim rządzi bo ma ku temu prawo. Pan Wójt powiedział, że 
Wojewoda uchylił też jego zarządzenia, które też wykorzystywały ścieżkę „z samym sobą” co 
jest bezprawnym działaniem. Pan Wójt powiedział, że to co zawarł w swojej skardze – nie 
będzie czytał – a jedynie powiedział, że żeby nie narazić się na ustawę o ochronie danych 
osobowych te materiały są załączone do Komisji da tak jak innym instytucjom, ale nie do 
publicznej wiadomości. Pan Wójt powiedział, że jeśli ktoś się z tym nie zgadza, to jest tu 
właśnie taka procedura prokuratorska i inna jeśli mówi nie prawdę. Pan Wójt powiedział, że 
uważa, że tą sprawę trzeba skończyć tym bardziej, że nie tylko ten krok robi się w tym 
kierunku a kroki zasadnicze należą tu do Wojewody a zwłaszcza do Kuratorium. Pan Wójt 
powiedział, że jest tu obiekt przygotowany na funkcjonowanie tych szkół na co są 
przygotowane projekty umów, ale jeśli to nie przejdzie to bez sensu jest miedzy innymi 
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przedstawianie tego. Pan Wójt powiedział, dlaczego mówi też o tym wystąpieniu ZNP                       
i OPZZ, że nastąpiło naruszenie prawa. Pan Wójt powiedział, że nie wie czy Radni to dostali, 
ale miedzy innymi tam jest zarzucane, że ta procedura powinna wyglądać w ten sposób, że 
przed podjęciem uchwały musi być opinia Kuratorium. Pan Wójt powiedział, że wręcz 
przeciwnie, że tak nie jest, bo ścieżka jest taka, że opinia Kuratorium jest po podjęciu, czy jest 
taka w ogóle wola i wtedy dopiero Wójt występuje, natomiast oni mają określony czas na 
zajęcie tego stanowiska. Pan Wójt powiedział, że na ten temat dwukrotnie rozmawiał                  
z Kuratorium, bo mówił, że ma przygotowaną taką opinię więc może wystąpić. Pan Wójt 
powiedział, że Pan Wicekurator powiedział do niego, ze to jest bezcelowe bp musi być 
sprawa po kolei załatwiana do czego musi się wójt zastosować co niniejszym czyni. Pan Wójt 
powiedział, że wnosi o podjęcie tej uchwały wraz z tą autopoprawką.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi Pociecha w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Przemysław Pociecha Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu poinformował, że Komisja przyjęła ten projekt tylko do 
wiadomości i nie głosowała nad nim.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Łukaszowi Staniszewskiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Oświaty i Kultury 
Fizycznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy radni mogą dostać to? 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że tak, że to będzie 

na Internecie. Pan Wójt powiedział, że dostał to ze Związków bardzo późno. Pan Wójt 
powiedział, że całość materiałów każda komisja dostanie.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nasłuchał się i nic nie 
pamięta.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie ma się czemu 
dziwić. Pan Wójt powiedział wprost, że nie ukrywa, że przynajmniej chciałby tą sprawę 
przynajmniej formalnie zakończyć w maju. Pan Wójt powiedział, że w tej chwili są te sprawy 
w sądzie. Do tego wszystkiego Pan Wójt powiedział, że sąd zadecydował, że trzeba płacić 
przy czym według Wójta rozeznania wychodzi, że czterem nauczycielom trzeba wyrównywać 
wynagrodzenie za to, że nie pracują, ale takie prawo mają do wynagrodzenia. Pan Wójt 
następnie powiedział, że nie chce dać preteksty tak jak to jest uczynione tutaj, że miedzy 
innymi szefowa związków w umowie miała napisane godziny wychowawstwa, i jeszcze inny 
mieli ponapisywane godziny i są jeszcze inne rzeczy. Pan Wójt powiedział, że najważniejszą 
tabelą tutaj co ten proces uskuteczniła jest tabela, która za okres miesięczny w marcu                            
i kwiecień wykazała godziny jak tu kto pracuje i co jest. Pan Wójt powiedział, że do tego nie 
potrzeba żadnej filozofii tylko trochę matematyki, żeby zobaczyć skąd się to bierze i gdzie te 
80 % idzie. Pan Wójt powiedział, że to była studnia bez dna. Pan Wójt powiedział, że mówił 
o tym Pani Dyrektor, był na spotkaniu z nauczycielami w obecności Przedstawicieli 
Kuratorium. Pan Wójt powiedział, że nauczyciele powiedzieli, że z tego zrezygnują. Pan Wójt 
powiedział wtedy, że to nie o to chodzi ponieważ są to sprawy karne i trzeba to wszystko 
wyprostować. Pan Wójt powiedział, że najlepiej żeby to zrobili sami a nie czyimiś rękoma. 
Pan Wójt powiedział, że ze swojej strony mówi wprost, że nic nie ma jako do osoby jako Pani 
Wiesławy Grabińskiej, ale jako Dyrektor niestety nie wywiązała się z obowiązków. Pan Wójt 
powiedział, że to co pisze w skardze to myślał, że we maju się dogadali i sprawa będzie 
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załatwiona jak należy, ale niestety poszło to w inną stronę, a że zbliża się następny maj 
spraweczce zakończyć. Pan Wójt powiedział, że ma pewne tutaj kroki i działania, ale tez musi 
być sprawa zakończona przekazania. Pan Wójt powiedział, że z tego co wie, Kuratorium … 
następnie Pan Wójt powiedział, że nie chciałby mówić za kuratorium bo w tej chwili są                   
w sporze. Pan Wójt powiedział również, że Pan Wojewoda tez jest w sporze bo dostał pismo 
wczoraj od Premiera. Pan Wójt powiedział, że nie będzie za nikogo mówił, tylko robił swoje.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? Następnie Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Radnemu 
Józefowi Szymacha.  

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby się 
odnieść do tego, że Pan Wójt mówił o zmniejszającej się liczbie dzieci, że 70 z Gimnazjum, 
że spowodowane jest to rozbudową szkoły w Słowinie. Pan Radny Józef Szymacha 
powiedział, że to jest nieprawdą. Następnie Pan Radny powiedział, że większość dzieci 
zabrało Bielkowo. Pan Józef Szymacha powiedział, że jest około 40 osób i jest to związane              
z chaosem, który powstał w szkole i to jest główną przyczyną tego wszystkiego, że ta liczba 
dzieci się zmniejszyła w tym Gimnazjum, do czego tu doprowadzili.   

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał kiedy będzie wybór 
Dyrektora Szkoły Społecznej?  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy pan Józef 
Szymacha już skończył mówić? 

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że tak.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu janowi Małeckiemu. 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał kiedy właściwie w jakim 

miesiącu będzie wybór Dyrektora Szkoły Społecznej, no bo właściwie musi być, tak? 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że tak. Pan Wójt 

powiedział, że jak się wali to się wali. Następnie powiedział, że odbyło się takie spotkanie, na 
którym chciał być, a miało się odbyć we wtorek jednak odbyło się ono w czwartek. Pan Wójt 
powiedział, że był umówiony z Panem Kuratorem, bo uważa że tu wspólny wysiłek musi być 
i dogadanie się bo po co roztrząsać ten temat jak można na miejscu zrobić. Przy tym Pan Wójt 
powiedział, że między innymi zarzucono tam sprawę dowozu i sprawę spóźniania się,                          
a chodzi o remont drogi o mostek w Bukowie Morskim, który jest na koncie Wójta w tej 
chwili pomimo tego, że Wojewódzki Zarząd kieruje tym wszystkim, a Wójt modli się, żeby 
tam się nic nie stało. Pan Wójt powiedział, że wystąpił do Zarządu, żeby tą sprawę w jakiś 
sposób załatwić, bo według Wójta można to technicznie załatwić, żeby mogły tam jeździć 
samochody o masie powyżej trzy i pół tony. Pan Wójt powiedział także, że można się 
dogadać i sknerą nie być, tym bardziej, ze ten remont się tak przedłuża. Pan Wójt powiedział, 
że wszystko jest dobrze, do póki jest dobrze, a miedzy innymi też jest problem z dowożeniem 
i trzeba powiedzieć sobie szczerze, że każda Gmina – bo rozmawiali tutaj miedzy innymi                   
w gronie przy okazji spotkania Grupy Rybackiej między innymi z Burmistrzem Sianowa – 
każda Gmina ciągnąć będzie ucznia do siebie. Pan Wójt powiedział, że jest to na dzisiaj 
liczone gdzieś w granicach dziewięciu tysięcy na rok tej subwencji, która do nas idzie. Pan 
Wójt w związku z tym powiedział, że nie chce tutaj polemizować z Panem Radnym 
Szymachą na ten temat, bo w sam raz ma taką rzecz, że jako organ prowadzący zrobili 
wszystko co do nich należało, że obiekt przystosowali, że wyremontowali i pokazali, że ładny 
jest i można zorganizować go w środku i że będzie bezpieczny i ta szkoła na dzień dzisiejszy 
funkcjonuje. Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj są protokoły, a bardzo dużo ich jest, niemniej 
jednak Pan Wójt patrzy na protokoły z Kuratorium, które mówią, że szkoła funkcjonuje 
normalnie. Pan Wójt powiedział, że chciałby, żeby to się złożyło na wyniki w nauce. Pan 
Wójt powiedział, że teraz 13 lutego spotkają się w sprawie tego stypendium Wójta                          
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w wysokości 300 zł i to realizuje. Pan Wójt powiedział, że dostał wykazy klas. Pan Wójt 
odpowiadając Panu Radnemu Janowi Małeckiemu na postawione pytanie, powiedział, że 
konkurs planuje ogłosić w listopadzie i myślał, że te cztery miesiące to jest przejściówka, 
żeby zorganizować tę szkołę, która została pozostawiona na pastwę losu przez Panią Dyrektor 
Zespołu Szkół. Pan Wójt powiedział, że będzie się szykował jak najwcześniej, żeby ten 
konkurs zrobić, ale chce wiedzieć w końcu czy odnośnie Gimnazjum będzie zastosowana ta 
procedura czy nie. Pan Wójt powiedział, że jeśli to będzie dalej tutaj nieprzekazane i jako 
Gmina choć się nie kochamy i prowadzimy to też podejmie kroki, żeby zaproponować inną 
organizację. Pan Wójt powiedział, że w tej chwili są dwie szkoły, bo jest szkoła podstawowa                  
i gimnazjum i funkcjonowanie w granicach zespołu też rozważa, ale też rozważa, żeby coś 
robili w szkole, żeby przynosiło to dochody w granicach stu pięćdziesięciu, dwustu tysięcy.  
pan Wójt powiedział, że mają tam wyposażenie i pokazano przez trzy tygodnie, że można to 
zorganizować ten czas, bo każdy grosz u nas się liczy, tym bardziej na oświatę. Pan Wójt 
powiedział, że luty, lub marzec, ale dokładnie nie wie kiedy. Mówca następnie przypomniał, 
że kiedyś sprawami konkursu zajmowała się rada Gminy a teraz jest to scedowane na Wójta, 
który robi to zarządzeniami. Pan Wójt powiedział, że przygotuje taką wersję i będzie chciał, 
żeby Dyrektorem szkoły czy to jednej, czy to drugiej była osoba spoza szkoły jeśli będą 
gminne, żeby to nie był nauczyciel z tego względu, żeby ten obiekt nie stał pusty w sezonie, 
natomiast zastępcami żeby byli nauczyciele. Pan Wójt powiedział, ze takie rozwiązanie może 
zaproponować i na dzisiaj tyle może powiedzieć.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? Następnie Pan Przewodniczący powiedział, że nie widzi a do 
Pana Sołtysa Dąbek Pana Jana Górskiego, że w tym przypadku …   

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki przerywając wypowiedź przedmówcy 
powiedział do pana Przewodniczącego, że to się dzieje na terenie tej wsi Dąbki. Pan Sołtys 
powiedział, że prosiłby niektórych Radnych  o  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wchodząc panu Sołtysowi w Słowo 
powiedział do Pana Przewodniczącego, że on też uważa, że jest uchwała i prosi udzielić 
Sołtysowi głosu.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki na początku podziękował i powiedział, że 
przed chwilą też na komisji siedział jako gość. Pan Jan Górski powiedział Wysokiej Radzie, 
że wypowiedzi się bardzo krótko, bo naprawdę jesteśmy wszyscy zmęczeni. Pan Sołtys 
powiedział, że po pierwsze byli dobrym Zespołem Szkół rok temu. Mówca przypomniał, że 
jeszcze rok temu w styczniu przyszedł tutaj na sesję i powiedział, że to jest dobry Zespół 
Szkół z naprawdę dobrą ekonomiką działania. Pan Jan Górski powiedział, że naprawdę trzeba 
zaprzestać, temu totalne atakowi jaki prowadzi Pan Wójt względem Zespołu Szkół Nr 3                   
w Dąbkach. Pan Jan Górski powiedział, że rozumie, że Pan Wójt ma cel i taki cel chce 
zrealizować. Pan Jan Górski powiedział, że o tym już mówił na Komisji. Następnie 
powiedział, że rozumie, ze Wójt ma jakieś zaciekłości … 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wchodząc w słowo Przedmówcy 
powiedział do Pana Jan Górskiego, że prosi nie mówić o jego osobie.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Pana Wójta, że dokładnie tak.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana Jan Górskiego, 

żeby mówił o sprawie, czy to prawda, czy nie prawda.  
 Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Pana Wójta, że do tego chce 

dojść.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana Jan Górskiego, 

że będą dyskutowali we dwójkę i po co to? 
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Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki w tym samym czasie jednocześnie gdy 
mówił Pan Wójt powiedział, że nie można na posiedzeniu Rady mówić, że Dyrektor była zła 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił Pana Wójta 
o spokój. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że dobrze.  
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki kontynuując wypowiedź powiedział, że Pan 

Wójt tą Panią Dyrektor nagrodami odznaczał przez wiele lat a na miesiące przed tą sytuacją 
jeszcze to była najlepsza Pani Dyrektor w Gminie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tego by nie 
powiedział. 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki kontynuując wypowiedź powiedział, że 
rozumie, że jest jak gdyby ustalone głosowania pracy Komisji, że Pan Łukasz coś tam 
wydukał z ręcznego zapisu, bo nawet nie był w stanie przeczytać co Pan Wójt w uzasadnieniu 
ręcznie napisał i coś tam chciał powiedzieć. Pan Jan Górski powiedział, że pan Mirek zapytał 
czy nie będzie dalej żadnych przeszkód prawnych. Pan Jan Górski kierując następnie swoje 
słowa do Pana Radnego Mirosława Gałuszkiewicza powiedział mu, że zapewnia go, że będą 
całe ciągi przeszkód prawnych i będą po za kolejny się spotykać w sprawie gimnazjum                    
w Dąbkach. Mówca następnie do wszystkich słuchaczy powiedział, że jest ogromna szansa                     
i muszą wrócić do Zespołu Szkół bo trudno nawet fizycznie sobie wyobrazić, że w obiekcie 
tym równolegle podmiot prywatny jakim było by Gimnazjum i podmiot samorządowy jakim 
jest Szkoła Podstawowa. Pan Jan Górski powiedział, że szkoła naprawdę potrzebuje spokoju           
a oni jako społeczność ten spokój starają się maksymalnie zapewnić. Mówca powiedział, że 
bardzo boleje nad tym, że nie było obecny na przybyciu Kuratora Zachodniopomorskiego Pan 
Wójt. mówca powiedział, że nie wie z jakich przyczyn, gdyż wiele pytań właśnie było 
kierowane do niego. Pan Jan Górski powiedział, że byli rodzice i nauczyciele i mnóstwo ludzi 
i był Pan Kurator, który chciał jakby konfrontacji. Pan Jan Górski powiedział, że niestety6 
Pan Wójt nie wykazał się tutaj jakby zwykłą odwagą i nie zjawił się na spotkaniu.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana Jan Górskiego, 
żeby przestał mówić nieprawdę. Pan Wójt powiedział, że był na telefonie i prosił Pana 
Kuratora, żeby powiedział na którą godziną ma być na tym spotkaniu i dlatego napisał na 
niego skargę jak Pan Górski dobrze o tym wie, że nie boi się przyjść, bo zależało mu na tym, 
żeby porozmawiać. Pan Wójt powiedział, że taka rzecz jest i zapytał pana Jan Górskiego po 
co mówi nieprawdę? 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Wójta, ze prosi aby się uspokoił.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że apeluje do Rady Gminy                  
w dalszym ciągu o krytyczne spojrzenie na to wszystko co czyta i mówi Pan Wójt łącznie                    
z Raportem NIK. Mówca powiedział, że na ten temat mógłby pół godziny rozmawiać, ale już 
wszyscy jesteśmy zmęczeni, a to są tylko wybiórcze słowa użyte i nic więcej.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? Ponieważ nikt się nie zgłosił zamknął dyskusję i poddał 
uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
8 głosami za, przy 
4 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLIV/379/2014  w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. 
Ratowników Morskich w Dąbkach. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLIV/379/2014 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 15. 
Wolne wnioski. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos. 

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
podtrzymuje ten wniosek, o czym już dwa razy wspominał i to o czym Pan Wójt wspomniał, 
że też jest za tym wnioskiem, żeby to było zapisane. Następnie Pan radny Pociecha zapytał 
czy może wiedzieć kto dołączył do Klubu Radnych?  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że to jest 
pytanie tutaj do Przewodniczącego Klubu.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że bo jest 
osiem osób a było sześć.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo i Przewodniczący Klubu 
Radnych Gmina Darłowo odpowiedział, że do Klubu Radnych przystąpił Radny Bogdan 
Brzeziński i Radny Idzi Krawczyk. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos. 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Wysokiej Rady, że jak widzi 
głos dzisiejszych posiedzeń był bardzo taki twórczy i nie są w stanie wyhamować dzisiaj na 
sali zapalczywości Pana Wójta. mówca powiedział, że nie są w stanie z różnych przyczyn               
w każdym przypadku rozmawiać. Pan Jan Górski powiedział, że dwie sprawy takie, które 
dzisiaj trafiły pod obrady Rady jak skarga Jana Górskiego na takie a nie inne działanie Pana 
Wójta została podjęta w sposób niewłaściwy i podobnie w sprawie Gimnazjum prosiłby 
również jeszcze raz radę o krytycyzm. Mówca podziękował za uwagę.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że może swoje zdanie 
powiedzieć. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że może to powiedzieć 
publicznie do mikrofonu tak jak zresztą to pisano w gazecie, że jest człowiekiem głodzącym. 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał w której? 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że w Głosie 

Koszalińskim. Pan Wójt powiedział do Pana Jana Górskiego, że znają się i te sprawy są na 
Pana Jana Górskiego życzenie. Pan Wójt następnie powiedział, że dzisiaj to jeszcze tak, że 
gdyby był ten wariant, co udowodnił i NIK udowodnił, to pieniądze by mieli i życie by mieli i  
o szkole by decydowali nie wiadomo co i tak jak inni, bo gorsi nie są.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zapytał Pana Wójta czy Pan Wójt poza 
protokołem to mówi? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że do protokołu. Pan 
Wójt powiedział, że to jest jego zdanie, a Pan Górski mówił swoje. Pan Wójt spoglądając na 
Radnych powiedział, że Pan to się cieszy, że Pan Janek go mobilizuje i dziękuje za to. 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że tu jest trzech Janków.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że Pan Janek Górski.  
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że myślał, 

że Różycki.  



Strona 63 z 64 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że Różycki to nie 
bardzo. Pan Wójt powiedział, że jak się szuka pomocy okrężną drogą po Ministerstwach                     
i innych, to Wójt mówi wprost, że wiedział, że będzie problem, tylko celowo nie wywołali 
żeby niektóre sprawy zrobić ze szkołą, bo zdawał obie sprawę z tych różnych rzeczy bo nie 
mógł sobie pozwolić na to, żeby w sposób nieuzasadniony pieniądze rosły za to czego się nie 
robi. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj to tylko kwiatuszki. Następnie powiedział, że nie chce 
ich wyciągać, bo jest on organem nadzoru i finanse i zatrudnienie mu podlega i to tak jakby 
na siebie mówił. Pan Wójt powiedział, że też się bije w piersi, że można było w to wkroczyć 
wcześniej, ale wkroczył w to wtedy jak był już przełom roku i pieniądze musiał szukać i to na 
usprawiedliwienie swoje. Pan Wójt powiedział, że dlatego z tego względu przyjmuje to na 
siebie tutaj tą rzecz i nie miło tu mówić o sprawach niemiłych z własnego podwórka tym 
bardziej publicznie. Pan Wójt powiedział, że jedno tylko mówi, że nie zgadza się z tym                       
i mówi wprost, że tak to jest ułożone, że brak tu taktu na tej sali, chociaż tu będą śluby 
udzielane, ale wrócą na tą salę i niepotrzebnie komuś i sobie głowę zawracaliśmy, bo wolałby 
taką kłótnię, że szkoda, że nie było więcej takich osób otwarcie mówiących. Pan Wójt na 
temat Pana Górskiego powiedział, że jedno co ceni to jest to, że on mówi co przynajmniej 
myśli, co uważa. Natomiast to, że Pan Wójt się z tym nie zgadza to jest insza inszość. Pan 
Wójt powiedział, do Pana Jana Górskiego, że nie chciałby żeby Pan Janek przenosił jego 
osobowość na sprawy, które są do załatwienia „bo Kupracz taki, to nie załatwimy tej sprawy.”  
Pan Wójt powiedział, że Kupracz minie z czasem a sprawy zostaną i prosi od tego nie 
uciekać. Pan Wójt powiedział, że życzy każdemu, żeby się udawało jak najłatwiej załatwiać 
sprawy. Pan Wójt powiedział, że to co mieliśmy w sprawach finansowych to by dużo mogła 
powiedzieć Pani Skarbnik jako główna księgowa i inne rzeczy. Pan Wójt powiedział, że w 
tym nie ma litości i każdy robi swoje. Następnie Pan Wójt powiedział, że sąsiad tu robił 
doświadczenia i różne rzeczy i widzimy jak to jest. Pan Wójt powiedział, że życzy troszeczkę 
szacunku i dodał, że jest za tym, żeby te wszystkie sprawy powyciskać, pozałatwiać ale tak, 
żeby same się załatwiały, żeby sobie głowy nimi nie zawracać, bo są inne sprawy. Pan Wójt 
podziękował za uwagę.   

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Pana Przewodniczącego, że 
jeszcze jedno zdanie dosłownie chciałby powiedzieć.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Górskiemu.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Pana Wójta, że ma dwie 
sprawy. Pierwsza to taka, żeby po pierwsze Pan Wójt nie mówił i nie nadużywał słów, że Pan 
Wójt mówi coś szczerze i żeby nie mówił o demokracji, bo Pan Wójt mówił zdanie dzisiaj, że 
będzie prał brudy we własnym gronie. Pan Jan Górski powiedział do pana Wójta, że Pan wójt 
nie pierze brudów we własnym gronie, lecz spotwarza ludzi w miejscach publicznych. Pan 
Jan górski powiedział, że Pan Wójt wydaje listy i komunikaty, w których Dyrektora Szkoły… 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał Pana Jana Górskiego: „A wy 
co robicie?”.   

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki kontynuując powiedział do Pana Wójta, że 
Pan Wójt Dyrektora Szkoły poniewiera w liście, który jest umieszczony na oficjalnej stronie 
Gminy. Mówca powiedział, że mówi to i apeluje do Rady Gminy o wstrzymanie …                          
o wstrzymanie…  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana Jana Górskiego, 
że miał odwagę się pod tym podpisać, a oni grożą mu … 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki kontynuując powiedział, że apeluje do Rady 
Gminy  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poprosił Pana 
Wójta o uspokojenie się.  



Strona 64 z 64 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że już trzecia i głodny 
jest.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poprosił o chwile 
jeszcze cierpliwości.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że Pan Wójt podobnie jak                     
w bolszewizmie próbuje szukać jakiejś … Mówca następnie powiedział, że jest sam, jako Jan 
Górski i jako Jan Górski mówi do Państwa słuchaczy, że Pan Wójt w liście publicznym 
widocznym na głównej stronie internetowej Gminy spotwarza Dyrektora Szkoły, byłego 
Zespołu Szkół w sposób niegodziwy. Mówca powiedział, że takich rzeczy się nie robi. Pan 
Jan Górski powiedział, że bardzo by prosił Rade o wstrzymanie tego typu komunikatów przez 
władzę wykonawczą. Pan Jan Górski powiedział, że władza wykonawcza ma takie prawo 
wstrzymać tego typu komunikaty. Mówca podziękował za uwagę.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pana Jana Górskiego, 
że taka jest prawda, a jak się nie pisze prawdy to … 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała do Pana 
Przewodniczącego, że teraz występuje w imieniu Sołtysów. Pani Sołtys zapytała ilu Sołtysów 
jest obecnych na sali? Mówczyni następnie powiedziała, że rozmawiali podczas przerwy, że 
taką sesję jak dzisiaj to prosi zrobić jako sesję wyjazdową w Dąbkach, na której byłaby cała 
rada i wszyscy a nie Sołtysi. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że każdy z sołtysów 
występuje w imieniu swojej wioski, a tu tylko dwóch ludzi dyskutuje i nic innego ni słychać 
jak tylko o Szkole w Dąbkach. Mówczyni powiedziała, że tylko słychać Dąbki, Dąbki, Dąbki, 
a ona jest z Cisowa. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, żeby zrobić sesję wyjazdową                    
w Dąbkach, a na normalnej zwyczajnej sesji każdy sołtys ma prawo wypowiedzieć się na 
temat swojej wioski. Mówczyni powiedziała, że od tylu godzin nic tylko słyszy się dzisiaj                  
o Dąbkach.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie. Nikt się już nie zgłosił.  

Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 16. 

Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XLIV Sesji VI kadencji 

Rady Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1518 w dniu 6 lutego 2014 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się plik zapisany na płycie DVD. 
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